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- 43393 (10/POC-006884)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca
Sobre a porcentaxe de persoas viaxeiras que se hospedaron en aloxamentos xestionados pola em-
presa Airbnb, así como a súa posible incidencia na baixada en Galicia do número de persoas usua-
rias de hoteis 142174

- 43394 (10/POC-006885)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María
Sobre o modelo de contrato proposto pola Consellería de Sanidade para a cobertura das necesi-
dades conxunturais de falta de persoal médico no Sergas 142177

- 43395 (10/POC-006886)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do número de exames que debe corrixir cada tribunal
das probas selectivas para a cobertura de prazas de docentes para o ensino público 142181

- 43397 (10/POC-006887)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre o número de títulos universitarios que puideron ser expedidos sen as garantías necesarias,
as medidas previstas polo Goberno galego para facilitarlles ás persoas afectadas un título acorde
coa normativa legal e o pagamento realizado, así como as que vai adoptar para garantir a autenti-
cidade dos títulos expedidos 142184

- 43398 (10/POC-006888)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia respecto dos resultados do Instituto Nacional de
Estatística en relación coa evolución do turismo no mes de xullo de 2017, da estratexia de turismo
promovida e da temporalidade laboral do sector 142186
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- 43464 (10/POC-006891)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as medidas que debe adoptar o Goberno galego na súa estratexia para a mellora da atención
primaria 142188

- 43468 (10/POC-006892)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre a valoración do Goberno galego do resultado das fusións de concellos e a posición de vantaxe
destes sobre o resto de concellos galegos nas convocatorias de subvencións; a prestación de ser-
vizos públicos e o financiamento destes concellos antes e despois da fusión 142192

- 43474 (10/POC-006893)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia da necesidade dun cambio de sentido na xestión do conflito
co persoal de urxencias do Complexo Hospitalario Universitario de Santiago, a súa política de re-
cursos neste servizo e as previsións de cambios na dirección da Estrutura Organizativa de Xestión
Integrada (EOXI) de Santiago 142195

- 43476 (10/POC-006894)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Moreira Ferro, Jacobo e 8 máis
Sobre as previsións respecto da execución da segunda fase das obras de mellora na PO-531, no
lugar da Devesa, e das actuacións para atender as demandas dos veciños sobre esta estrada

142197
- 43479 (10/POC-006895)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego diante da situación da sanidade pública galega

142199
- 43488 (10/POC-006896)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 9 máis
Sobre o actual estado da execución das obras do terceiro treito da autovía do Morrazo e a previsión
para a súa posta en servizo 142204

- 43490 (10/POC-006897)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Núñez Centeno, Aurelio Alfonso e 8 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da continuación da autovía da Costa da Morte

142206
- 43492 (10/POC-006898)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Nóvoa Iglesias, Marta e 6 máis
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Sobre o avance na execución das obras da vía de acceso ao polígono de San Cibrao das Viñas desde
a A-52 142208

- 43494 (10/POC-006899)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis
Sobre as características básicas do edificio que albergará o futuro CEIP Sagrado Corazón, as previ-
sións da Xunta de Galicia para a adxudicación e execución das obras e a situación dos compromisos
adquiridos polo Concello de Lugo respecto da dotación de infraestruturas necesarias para o servizo
educativo 142210

- 43496 (10/POC-006900)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Mato Otero, Beatriz e 8 máis
Sobre o avance na execución da prolongación da Vía Ártabra entre a N-VI e a estrada AC-221 e as ra-
zóns polas que a Xunta de Galicia aposta pola conexión da AP coa Vía Ártabra no enlace da Gándara

142213
- 43502 (10/POC-006901)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre o coñecemento por parte da Xunta de Galicia do efecto dos recortes nos centros escolares
e da situación do Colexio de Portomarín e as medidas a adoptar para garantir o dereito á educación
no rural 142215

- 43503 (10/POC-006902)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da retirada da dependencia inmediata e financia-
mento dos Grupos de Emerxencia Supramunicipais (GES) por parte das alcaldías e a adopción de
medidas para garantir o cumprimento da lei neste ámbito 142219

- 43504 (10/POC-006903)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da creación dunha bolsa de emprego para cubrir
situacións de reforzos de persoal, substitucións ou incidencias no 085, o teléfono para alertar de
incendios forestais 142225

- 43505 (10/POC-006904)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as intencións da Xunta de Galicia respecto da dotación de material adecuado e suficiente
aos Grupos de Emerxencias Supramunicipais (GES) e o control do seu uso axeitado e eficiente

142229
- 43511 (10/POC-006905)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 2 máis
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Sobre as medidas que ten previsto adoptar o Goberno galego para dar cumprimento aos compro-
misos de financiamento asumidos co Consorcio para a promoción da música 142233

- 43521 (10/POC-006906)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as accións realizadas e pendentes de realizar polo Goberno galego para solucionar os pro-
blemas económicos das confrarías ás que denegou as axudas convocadas a través da Orde do 7
de setembro de 2018 e coas que pagaban persoal de vixilancia e asistencia técnica 142235

- 43524 (10/POC-006907)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
Sobre a construción e posta en funcionamento da estación de autobuses de Celanova 142239

- 43526 (10/POC-006908)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Ourense 142241

- 43528 (10/POC-006909)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto á construción dun novo centro de saúde en Riba-
davia durante a X lexislatura 142243

- 43530 (10/POC-006910)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a supresión do servizo de cirurxía pediátrica no ano 2013 polas tardes, os sábados, domingos
e festivos no Complexo Hospitalario Universitario de Ourense 142245

- 43532 (10/POC-006911)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia da declaración do Entroido de Viana do Bolo como de inte-
rese turístico nacional, as actuacións realizadas para conseguir dito recoñecemento e a resposta
por parte do Goberno de España 142247

- 43534 (10/POC-006912)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración e as medidas adoptadas por parte do Goberno galego para previr a incidencia
da ludopatía entre a mocidade galega 142250
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- 43536 (10/POC-006913)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia da suficiencia do número de puntos de encontro
familiar e as previsións para incrementar o seu número, reforzar os medios humanos e materiais
dos que dispoñen e o incremento orzamentario preciso 142252

- 43539 (10/POC-006914)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 6 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
da Coruña 142254

- 43542 (10/POC-006915)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Lugo 142256

- 43554 (10/POC-006916)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
da Coruña 142258

- 43556 (10/POC-006917)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e 2 máis
Sobre o balance por parte da Xunta de Galicia da aplicación da Lei de titularidade compartida das
explotacións agrarias dende o ano 2011, as razóns polas que non se dotou de máis medios e in-
centivou que as mulleres do rural solicitasen a titularidade compartida e a valoración respecto a
que só unha muller se acollese a esta norma no ano 2018 142260

- 43558 (10/POC-006918)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Ferrol 142263

- 43561 (10/POC-006919)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Santiago 142265
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- 43565 (10/POC-006920)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Vigo 142267

- 43578 (10/POC-006921)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o balance da Consellería do Mar sobre o volume de tráficos comerciais e náuticos durante o
período 2014 a 2018 e a evolución concreta no exercicio 2018 142269

- 43614 (10/POC-006922)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 7 máis
Sobre as orientacións e liñas xerais de actuación da Xunta de Galicia na materia de cooperación
para o desenvolvemento nos vindeiros catro anos 142271

- 43615 (10/POC-006923)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Barreira, María Julia e 7 máis
Sobre as obras de adaptación e mellora dos edificios xudiciais efectuadas pola Xunta de Galicia na
actual lexislatura 142273

- 43616 (10/POC-006924)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 7 máis
Sobre as principais actividades desenvolvidas e o modo de execución do Plan de acción para a pre-
sidencia da comunidade de traballo Galicia - Norte de Portugal 142275

- 43617 (10/POC-006925)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 7 máis
Sobre o balance da Xunta de Galicia dos resultados ata a actualidade do programa IACOBUS, de
cooperación cultural, científica e pedagóxica entre as universidades da Eurorrexión 142277

- 43619 (10/POC-006926)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da suficiencia da dotación de 8 millóns de euros
no ano 2019 para acadar o obxectivo do Plan marco de mellora de camiños municipais para os
anos 2019 e 2020 e os concellos beneficiados e as contías asignadas nos anos 2019 e 2020

142279
- 43622 (10/POC-006927)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
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Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Economía, Emprego e
Industria ao Concello de Cerdedo-Cotobade nos exercicios 2016, 2017 e 2018 142281

- 43623 (10/POC-006928)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Vicepresidencia e a Consellería de Pre-
sidencia, Administracións Públicas e Xustiza ao Concello de Cerdedo-Cotobade nos exercicios 2016,
2017 e 2018 142283

- 43625 (10/POC-006929)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Economía, Emprego e
Industria ao Concello de Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 2015, 2016, 2017 e 2018 142285

- 43626 (10/POC-006930)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Medio Ambiente, Terri-
torio e Vivenda (antes Consellería de Medio Ambiente, e Ordenación do Territorio) ao Concello de
Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 2015, 2016, 2017 e 2018 142286

- 43627 (10/POC-006931)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Facenda ao Concello de
Cerdedo-Cotobade nos exercicios 2016, 2017 e 2018 142288

- 43628 (10/POC-006932)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Facenda ao Concello de
Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 2015, 2016, 2017 e 2018 142289

- 43636 (10/POC-006933)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Medio Ambiente, Terri-
torio e Vivenda (antes Consellería de Medio Ambiente e Ordenación do Territorio) ao Concello de
Cerdedo-Cotobade nos exercicios 2016, 2017 e 2018 142290

- 43640 (10/POC-006934)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
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Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Vicepresidencia e a Consellería de Pre-
sidencia, Administracións Públicas e Xustiza ao Concello de Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 2015,
2016, 2017 e 2018 142291

- 43641 (10/POC-006935)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre o procedemento de confección das ordes de axudas á prevención de danos e de axudas aos
danos ocasionados pola fauna salvaxe 142292

- 43663 (10/POC-006936)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego en relación ás axudas e subvencións para o
fomento do emprego e mellora de empregabilidade no ámbito de colaboración coas entidades
locais 142297

- 43677 (10/POC-006937)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 7 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para difundir os valores da Unión
Europea, as súas políticas e as vantaxes do proxecto europeo 142299

- 43679 (10/POC-006938)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula e 3 máis
Sobre as deficiencias detectadas ao inicio do curso 2018-2019 na prestación do servizo de comedor
escolar pola empresa concesionaria nos centros públicos de ensino da provincia de Lugo 142302

- 43682 (10/POC-006939)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e Vázquez Verao, Paula
Sobre a opinión da Xunta de Galicia respecto das manifestacións do alcalde de Baralla referidas ás
axudas ás familias para incrementar a taxa de natalidade 142305

- 43686 (10/POC-006941)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre o problema de saturación que padece e o retraso que acumula o Xulgado de Primeira Ins-
tancia e Instrución número 2 de Viveiro, con competencias en materia de violencia contra a muller

142308
- 43687 (10/POC-006942)
Grupo Parlamentario de En Marea
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre o modelo para a contratación das concesións dos servizos de cafetarías escolares

142311
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- 43688 (10/POC-006943)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre os danos ocasionados no castro de Trasmonte, en Friol, pola maquinaria pesada empregada
nos traballos de acondicionamento para unha plantación forestal 142313

- 43689 (10/POC-006944)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre o procedemento seguido para a modificación da xornada escolar no CPI Ramón Piñeiro, de
Láncara, e a opinión da Consellería de Cultura, Educación e Ordenación Universitaria ao respecto

142315
- 43690 (10/POC-006945)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da intervención levada a cabo pola Axencia de Tu-
rismo de Galicia nun tramo do Camiño Primitivo, entre os lugares de Vilardongo e Pedrafitelas, na
Fonsagrada 142317

43691 (10/POC-006946)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e 2 máis
Sobre os beneficios e o impacto que tería nos concellos da contorna a implantación do parque eó-
lico das Sasdónigas, no concello de Mondoñedo 142319

- 43692 (10/POC-006947)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia referidas á paralización cautelar do proxecto de parque eó-
lico Sasdónigas fase II, nos concellos de Mondoñedo e Abadín, co fin de investigar os achados e a
zona do xacemento arqueolóxico de Cabana Vella 142322

- 43694 (10/POC-006948)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 4 máis
Sobre o coñecemento pola Xunta de Galicia da existencia dun topónimo deturpado na sinalización
da estrada autonómica OU-536, Ourense-A Pobra de Trives, e as súas previsións respecto da co-
rrección dos que hai nas estradas da súa competencia, así como a realización dalgunha actuación
para ese fin nas que son competencia do Ministerio de Fomento 142326

- 43697 (10/POC-006949)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 4 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do reforzo e posta en valor das medidas reflectidas
no Pacto de Estado en materia de violencia de xénero, así como as medidas específicas que vai por
en marcha durante o ano 2019 142329
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- 43702 (10/POC-006950)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da creación no ano 2019 de novos e definitivos
equipos de valoración e orientación da discapacidade para a provincia de Pontevedra, así como os
datos referidos ao convenio asinado co Sergas para a revisión e tramitación dos expedientes polos
médicos de Atención Primaria 142334

- 43163 (10/POC-006951)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da redacción que presenta o acordo de pesca entre
España e Portugal presentado nas Cortes Xerais o 21 de decembro de 2018 142337

- 43710 (10/POC-006952)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Castiñeira Broz, Jaime e 6 máis
Sobre o investimento previsto pola Xunta de Galicia, no marco do programa Rexurbe, para a ad-
quisición e posterior rehabilitación de inmobles nos núcleos históricos de Ferrol, Betanzos, Lugo e
Ourense, e os obxectivos desta iniciativa 142339

- 43714 (10/POC-006953)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para solucionar a situación na que se atopa o
Servizo de Pediatría nos concellos de Moeche, Cerdido, As Somozas e San Sadurniño 142341

- 43721 (10/POC-006955)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a xestión desde o ano 2016 do centro de menores de Monteledo, radicado en Ourense

142343
- 43723 (10/POC-006956)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do informe do Consello de Contas sobre o gasto
público autonómico en centros residencias para persoas maiores e con discapacidade e as medidas
que vai adoptar para paliar o déficit de prazas públicas neles 142346

- 43725 (10/POC-006957)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do proceso de tramitación do Proxecto de decreto
de desenvolvemento da Lei 10/2013, de inclusión social de Galicia, no relativo á tramitación da
renda de inclusión social de Galicia e das axudas de inclusión social 142349
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- 43727 (10/POC-006958)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da suficiencia, para garantir unha atención social de
calidade no ámbito sanitario, do número de traballadores e traballadoras sociais que prestan ser-
vizo na actualidade na Atención Primaria 142352

- 43729 (10/POC-006959)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para reducir o número de prazas de facultativo no Centro de
Saúde de Rubiá, na provincia de Ourense, así como as súas previsións referidas ao restablecemento
da praza amortizada 142355

- 43731 (10/POC-006961)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Toja Suárez, María Dolores e 2 máis
Sobre a necesidade dunha cuberta e dunha pasarela de acceso ás instalacións do Colexio de San
Vicenzo de Vimianzo 142358

- 43734 (10/POC-006962)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da adopción de medidas para o mantemento do
cadro de persoal necesario e, en especial, evitar a amortización dunha praza de médico por xubi-
lación no Punto de Atención Continuada de Fene 142360

- 43736 (10/POC-006963)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as razóns da supresión do Servizo de Pediatría nos concellos de San Sandurniño, Moeche,
Cerdido e As Somozas, así como as medidas previstas pola Xunta de Galicia para a súa reposición

142363
- 43737 (10/POC-006964)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do establecemento dalgunha liña de axudas para
paliar as perdas sufridas na campaña de 2018 polo sector produtor, transformador e comercializa-
dor da castaña 142367

- 43738 (10/POC-006965)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia para evitar a proliferación de construcións a
medio derruír nos pobos afectados polos incendios 142370
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- 43739 (10/POC-006966)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para compensar aos agricultores e gandeiros
pola suba do prezo dos carburantes e posible incidencia desta na economía de Galicia nos próximos
anos 142373

- 43740 (10/POC-006967)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da implementación dun plan de autoprotección
contra os incendios forestais para os concellos rurais, así como a adopción das medidas oportunas
para a dispoñibilidade dunha rede de hidrantes en todos os núcleos de poboación do medio rural

142376
- 43741 (10/POC-006968)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre o dispositivo posto en marcha para a extinción do incendio declarado o día 7 de outubro de
2018 no concello de Mondariz e os datos referidos ao seu funcionamento 142381

- 43742 (10/POC-006969)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre as medidas que está a realizar a Xunta de Galicia nos fogares galegos do rural para que poi-
dan acceder á internet 142384

- 43743 (10/POC-006970)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do reforzo e da execución do mando único ope-
rativo e real de todas as emerxencias de Galicia para garantir a coordinación de todos os corpos,
así como as actuacións que vai levar a cabo en relación cos servizos de prevención e extinción de
incendios 142387

- 43744 (10/POC-006971)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para paliar a perda de produción no sector
apícola na campaña 2018 142393

- 43745 (10/POC-006972)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia en relación co impacto dos arrastres producidos
tras os labores de restauración dos cortalumes executados pola Consellería do Medio Rural nos
montes de titularidade pública do concello de Manzaneda 142396
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- 43746 (10/POC-006973)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre a mortaldade de polos rexistrada nas granxas galegas no verán de 2018 por mor da vaga de
calor, as actuacións que está a levar a cabo a Consellería do Medio Rural para garantir o cumpri-
mento do Decreto 692/2010 e as previsións ao respecto 142398

- 43753 (10/POC-006974)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a aplicación da resolución da Consellaría de Educación pola que se acorda reducir a dúas as
liñas de escolarización previstas para o vindeiro curso 2018-2019 no CEIP Padre Feijoo, de Allariz,
no segundo ciclo de educación infantil 142401

- 43754 (10/POC-006975)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Castiñeira Broz, Jaime e 6 máis
Sobre os traballos que está a desenvolver ou previstos polo Observatorio da Vivenda de Galicia e
a súa posta á disposición da cidadanía, así como a súa composición 142403
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 22 de xaneiro de 2019, adoptou os seguintes acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en Comisión

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 43393 (10/POC-006884)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca
Sobre a porcentaxe de persoas viaxeiras que se hospedaron en aloxamentos xestionados pola em-
presa Airbnb, así como a súa posible incidencia na baixada en Galicia do número de persoas usua-
rias de hoteis
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 43394 (10/POC-006885)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María
Sobre o modelo de contrato proposto pola Consellería de Sanidade para a cobertura das necesi-
dades conxunturais de falta de persoal médico no Sergas
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43395 (10/POC-006886)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do número de exames que debe corrixir cada tribunal
das probas selectivas para a cobertura de prazas de docentes para o ensino público
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43397 (10/POC-006887)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre o número de títulos universitarios que puideron ser expedidos sen as garantías necesarias,
as medidas previstas polo Goberno galego para facilitarlles ás persoas afectadas un título acorde
coa normativa legal e o pagamento realizado, así como as que vai adoptar para garantir a autenti-
cidade dos títulos expedidos
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43398 (10/POC-006888)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca
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Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia respecto dos resultados do Instituto Nacional de
Estatística en relación coa evolución do turismo no mes de xullo de 2017, da estratexia de turismo
promovida e da temporalidade laboral do sector
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 43464 (10/POC-006891)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as medidas que debe adoptar o Goberno galego na súa estratexia para a mellora da atención
primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43468 (10/POC-006892)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre a valoración do Goberno galego do resultado das fusións de concellos e a posición de vantaxe
destes sobre o resto de concellos galegos nas convocatorias de subvencións; a prestación de ser-
vizos públicos e o financiamento destes concellos antes e despois da fusión
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43474 (10/POC-006893)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia da necesidade dun cambio de sentido na xestión do conflito
co persoal de urxencias do Complexo Hospitalario Universitario de Santiago, a súa política de re-
cursos neste servizo e as previsións de cambios na dirección da Estrutura Organizativa de Xestión
Integrada (EOXI) de Santiago
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43476 (10/POC-006894)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Moreira Ferro, Jacobo e 8 máis
Sobre as previsións respecto da execución da segunda fase das obras de mellora na PO-531, no
lugar da Devesa, e das actuacións para atender as demandas dos veciños sobre esta estrada
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43479 (10/POC-006895)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as medidas que vai adoptar o Goberno galego diante da situación da sanidade pública
galega
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43488 (10/POC-006896)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 9 máis
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Sobre o actual estado da execución das obras do terceiro treito da autovía do Morrazo e a previsión
para a súa posta en servizo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43490 (10/POC-006897)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Núñez Centeno, Aurelio Alfonso e 8 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da continuación da autovía da Costa da Morte
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43492 (10/POC-006898)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Nóvoa Iglesias, Marta e 6 máis
Sobre o avance na execución das obras da vía de acceso ao polígono de San Cibrao das Viñas desde
a A-52
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43494 (10/POC-006899)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Amigo Díaz, María Encarnación e 8 máis
Sobre as características básicas do edificio que albergará o futuro CEIP Sagrado Corazón, as previ-
sións da Xunta de Galicia para a adxudicación e execución das obras e a situación dos compromisos
adquiridos polo Concello de Lugo respecto da dotación de infraestruturas necesarias para o servizo
educativo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43496 (10/POC-006900)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Mato Otero, Beatriz e 8 máis
Sobre o avance na execución da prolongación da Vía Ártabra entre a N-VI e a estrada AC-221 e as
razóns polas que a Xunta de Galicia aposta pola conexión da AP coa Vía Ártabra no enlace da Gán-
dara
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43502 (10/POC-006901)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre o coñecemento por parte da Xunta de Galicia do efecto dos recortes nos centros escolares
e da situación do Colexio de Portomarín e as medidas a adoptar para garantir o dereito á educación
no rural
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43503 (10/POC-006902)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
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Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da retirada da dependencia inmediata e financia-
mento dos Grupos de Emerxencia Supramunicipais (GES) por parte das alcaldías e a adopción de
medidas para garantir o cumprimento da lei neste ámbito
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43504 (10/POC-006903)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da creación dunha bolsa de emprego para cubrir
situacións de reforzos de persoal, substitucións ou incidencias no 085, o teléfono para alertar de
incendios forestais
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43505 (10/POC-006904)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 3 máis
Sobre as intencións da Xunta de Galicia respecto da dotación de material adecuado e suficiente
aos Grupos de Emerxencias Supramunicipais (GES) e o control do seu uso axeitado e eficiente
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43511 (10/POC-006905)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 2 máis
Sobre as medidas que ten previsto adoptar o Goberno galego para dar cumprimento aos compro-
misos de financiamento asumidos co Consorcio para a promoción da música
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43521 (10/POC-006906)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as accións realizadas e pendentes de realizar polo Goberno galego para solucionar os pro-
blemas económicos das confrarías ás que denegou as axudas convocadas a través da Orde do 7
de setembro de 2018 e coas que pagaban persoal de vixilancia e asistencia técnica
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 43524 (10/POC-006907)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
Sobre a construción e posta en funcionamento da estación de autobuses de Celanova
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43526 (10/POC-006908)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 43528 (10/POC-006909)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto á construción dun novo centro de saúde en Riba-
davia durante a X lexislatura
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43530 (10/POC-006910)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a supresión do servizo de cirurxía pediátrica no ano 2013 polas tardes, os sábados, domingos
e festivos no Complexo Hospitalario Universitario de Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43532 (10/POC-006911)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia da declaración do Entroido de Viana do Bolo como de inte-
rese turístico nacional, as actuacións realizadas para conseguir dito recoñecemento e a resposta
por parte do Goberno de España
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 43534 (10/POC-006912)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración e as medidas adoptadas por parte do Goberno galego para previr a incidencia
da ludopatía entre a mocidade galega
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43536 (10/POC-006913)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración por parte da Xunta de Galicia da suficiencia do número de puntos de encontro
familiar e as previsións para incrementar o seu número, reforzar os medios humanos e materiais
dos que dispoñen e o incremento orzamentario preciso
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43539 (10/POC-006914)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 6 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
da Coruña
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43542 (10/POC-006915)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
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Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Lugo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43554 (10/POC-006916)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 4 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
da Coruña
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43556 (10/POC-006917)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e 2 máis
Sobre o balance por parte da Xunta de Galicia da aplicación da Lei de titularidade compartida das
explotacións agrarias dende o ano 2011, as razóns polas que non se dotou de máis medios e in-
centivou que as mulleres do rural solicitasen a titularidade compartida e a valoración respecto a
que só unha muller se acollese a esta norma no ano 2018
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43558 (10/POC-006918)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Ferrol
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43561 (10/POC-006919)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Santiago
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43565 (10/POC-006920)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a construción, financiamento, localización, xestión e servizos da futura residencia de maiores
de Vigo
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43578 (10/POC-006921)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o balance da Consellería do Mar sobre o volume de tráficos comerciais e náuticos durante o
período 2014 a 2018 e a evolución concreta no exercicio 2018
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo
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- 43614 (10/POC-006922)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 7 máis
Sobre as orientacións e liñas xerais de actuación da Xunta de Galicia na materia de cooperación
para o desenvolvemento nos vindeiros catro anos
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43615 (10/POC-006923)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Rodríguez Barreira, María Julia e 7 máis
Sobre as obras de adaptación e mellora dos edificios xudiciais efectuadas pola Xunta de Galicia na
actual lexislatura
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43616 (10/POC-006924)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 7 máis
Sobre as principais actividades desenvolvidas e o modo de execución do Plan de acción para a pre-
sidencia da comunidade de traballo Galicia - Norte de Portugal
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43617 (10/POC-006925)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 7 máis
Sobre o balance da Xunta de Galicia dos resultados ata a actualidade do programa IACOBUS, de
cooperación cultural, científica e pedagóxica entre as universidades da Eurorrexión
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43619 (10/POC-006926)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da suficiencia da dotación de 8 millóns de euros
no ano 2019 para acadar o obxectivo do Plan marco de mellora de camiños municipais para os
anos 2019 e 2020 e os concellos beneficiados e as contías asignadas nos anos 2019 e 2020
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43622 (10/POC-006927)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Economía, Emprego e
Industria ao Concello de Cerdedo-Cotobade nos exercicios 2016, 2017 e 2018
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43623 (10/POC-006928)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
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Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Vicepresidencia e a Consellería de Pre-
sidencia, Administracións Públicas e Xustiza ao Concello de Cerdedo-Cotobade nos exercicios 2016,
2017 e 2018
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43625 (10/POC-006929)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Economía, Emprego e
Industria ao Concello de Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 2015, 2016, 2017 e 2018
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43626 (10/POC-006930)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Medio Ambiente, Terri-
torio e Vivenda (antes Consellería de Medio Ambiente, e Ordenación do Territorio) ao Concello de
Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 2015, 2016, 2017 e 2018
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43627 (10/POC-006931)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Facenda ao Concello de
Cerdedo-Cotobade nos exercicios 2016, 2017 e 2018
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43628 (10/POC-006932)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Facenda ao Concello de
Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 2015, 2016, 2017 e 2018
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43636 (10/POC-006933)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Consellería de Medio Ambiente, Terri-
torio e Vivenda (antes Consellería de Medio Ambiente e Ordenación do Territorio) ao Concello de
Cerdedo-Cotobade nos exercicios 2016, 2017 e 2018
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43640 (10/POC-006934)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 3 máis
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Sobre os convenios, subvencións e axudas outorgadas pola Vicepresidencia e a Consellería de Pre-
sidencia, Administracións Públicas e Xustiza ao Concello de Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 2015,
2016, 2017 e 2018
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43641 (10/POC-006935)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre o procedemento de confección das ordes de axudas á prevención de danos e de axudas aos
danos ocasionados pola fauna salvaxe
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43663 (10/POC-006936)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis
Sobre a valoración por parte do Goberno galego en relación ás axudas e subvencións para o fomento
do emprego e mellora de empregabilidade no ámbito de colaboración coas entidades locais
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43677 (10/POC-006937)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Pazos Couñago, José Alberto e 7 máis
Sobre as actuacións que está a levar a cabo a Xunta de Galicia para difundir os valores da Unión
Europea, as súas políticas e as vantaxes do proxecto europeo
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43679 (10/POC-006938)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula e 3 máis
Sobre as deficiencias detectadas ao inicio do curso 2018-2019 na prestación do servizo de comedor
escolar pola empresa concesionaria nos centros públicos de ensino da provincia de Lugo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43682 (10/POC-006939)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e Vázquez Verao, Paula
Sobre a opinión da Xunta de Galicia respecto das manifestacións do alcalde de Baralla referidas ás
axudas ás familias para incrementar a taxa de natalidade
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43686 (10/POC-006941)
Grupo Parlamentario de En Marea
Villares Naveira, Luis e 2 máis
Sobre o problema de saturación que padece e o retraso que acumula o Xulgado de Primeira Ins-
tancia e Instrución número 2 de Viveiro, con competencias en materia de violencia contra a muller
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior
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- 43687 (10/POC-006942)
Grupo Parlamentario de En Marea
Santos Queiruga, Carmen e 3 máis
Sobre o modelo para a contratación das concesións dos servizos de cafetarías escolares
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43688 (10/POC-006943)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cuña Bóveda, María de los Ángeles e Chao Pérez, Luca
Sobre os danos ocasionados no castro de Trasmonte, en Friol, pola maquinaria pesada empregada
nos traballos de acondicionamento para unha plantación forestal
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43689 (10/POC-006944)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre o procedemento seguido para a modificación da xornada escolar no CPI Ramón Piñeiro, de
Láncara, e a opinión da Consellería de Cultura, Educación e Ordenación Universitaria ao respecto
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43690 (10/POC-006945)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da intervención levada a cabo pola Axencia de Turismo
de Galicia nun tramo do Camiño Primitivo, entre os lugares de Vilardongo e Pedrafitelas, na Fonsagrada
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 43691 (10/POC-006946)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e 2 máis
Sobre os beneficios e o impacto que tería nos concellos da contorna a implantación do parque eó-
lico das Sasdónigas, no concello de Mondoñedo

Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43692 (10/POC-006947)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula e 3 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia referidas á paralización cautelar do proxecto de parque eó-
lico Sasdónigas fase II, nos concellos de Mondoñedo e Abadín, co fin de investigar os achados e a
zona do xacemento arqueolóxico de Cabana Vella
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43694 (10/POC-006948)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 4 máis
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Sobre o coñecemento pola Xunta de Galicia da existencia dun topónimo deturpado na sinalización
da estrada autonómica OU-536, Ourense-A Pobra de Trives, e as súas previsións respecto da co-
rrección dos que hai nas estradas da súa competencia, así como a realización dalgunha actuación
para ese fin nas que son competencia do Ministerio de Fomento
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43697 (10/POC-006949)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 4 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do reforzo e posta en valor das medidas reflectidas
no Pacto de Estado en materia de violencia de xénero, así como as medidas específicas que vai por
en marcha durante o ano 2019
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43702 (10/POC-006950)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Vilán Lorenzo, Patricia e 3 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da creación no ano 2019 de novos e definitivos
equipos de valoración e orientación da discapacidade para a provincia de Pontevedra, así como os
datos referidos ao convenio asinado co Sergas para a revisión e tramitación dos expedientes polos
médicos de Atención Primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43163 (10/POC-006951)
Grupo Parlamentario de En Marea
Miranda Pena, Flora María e Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a valoración do Goberno galego respecto da redacción que presenta o acordo de pesca entre
España e Portugal presentado nas Cortes Xerais o 21 de decembro de 2018
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 43710 (10/POC-006952)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Castiñeira Broz, Jaime e 6 máis
Sobre o investimento previsto pola Xunta de Galicia, no marco do programa Rexurbe, para a ad-
quisición e posterior rehabilitación de inmobles nos núcleos históricos de Ferrol, Betanzos, Lugo e
Ourense, e os obxectivos desta iniciativa
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43714 (10/POC-006953)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e 2 máis
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para solucionar a situación na que se atopa o
Servizo de Pediatría nos concellos de Moeche, Cerdido, As Somozas e San Sadurniño
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 43721 (10/POC-006955)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a xestión desde o ano 2016 do centro de menores de Monteledo, radicado en Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43723 (10/POC-006956)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto do informe do Consello de Contas sobre o gasto
público autonómico en centros residencias para persoas maiores e con discapacidade e as medidas
que vai adoptar para paliar o déficit de prazas públicas neles
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43725 (10/POC-006957)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do proceso de tramitación do Proxecto de decreto
de desenvolvemento da Lei 10/2013, de inclusión social de Galicia, no relativo á tramitación da
renda de inclusión social de Galicia e das axudas de inclusión social
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43727 (10/POC-006958)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a opinión do Goberno galego respecto da suficiencia, para garantir unha atención social de
calidade no ámbito sanitario, do número de traballadores e traballadoras sociais que prestan ser-
vizo na actualidade na Atención Primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43729 (10/POC-006959)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 2 máis
Sobre as razóns do Goberno galego para reducir o número de prazas de facultativo no Centro de
Saúde de Rubiá, na provincia de Ourense, así como as súas previsións referidas ao restablecemento
da praza amortizada
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43731 (10/POC-006961)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Toja Suárez, María Dolores e 2 máis
Sobre a necesidade dunha cuberta e dunha pasarela de acceso ás instalacións do Colexio de San
Vicenzo de Vimianzo
Comisión 4ª, Educación e Cultura
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- 43734 (10/POC-006962)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da adopción de medidas para o mantemento do
cadro de persoal necesario e, en especial, evitar a amortización dunha praza de médico por xubi-
lación no Punto de Atención Continuada de Fene
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43736 (10/POC-006963)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre as razóns da supresión do Servizo de Pediatría nos concellos de San Sandurniño, Moeche,
Cerdido e As Somozas, así como as medidas previstas pola Xunta de Galicia para a súa reposición
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43737 (10/POC-006964)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto do establecemento dalgunha liña de axudas para
paliar as perdas sufridas na campaña de 2018 polo sector produtor, transformador e comercializa-
dor da castaña
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43738 (10/POC-006965)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia para evitar a proliferación de construcións a
medio derruír nos pobos afectados polos incendios
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43739 (10/POC-006966)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego para compensar aos agricultores e gandeiros
pola suba do prezo dos carburantes e posible incidencia desta na economía de Galicia nos próximos
anos
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43740 (10/POC-006967)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre as previsións da Xunta de Galicia respecto da implementación dun plan de autoprotección
contra os incendios forestais para os concellos rurais, así como a adopción das medidas oportunas
para a dispoñibilidade dunha rede de hidrantes en todos os núcleos de poboación do medio rural
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes
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- 43741 (10/POC-006968)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre o dispositivo posto en marcha para a extinción do incendio declarado o día 7 de outubro de
2018 no concello de Mondariz e os datos referidos ao seu funcionamento
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43742 (10/POC-006969)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre as medidas que está a realizar a Xunta de Galicia nos fogares galegos do rural para que poi-
dan acceder á internet
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43743 (10/POC-006970)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego respecto do reforzo e da execución do mando único ope-
rativo e real de todas as emerxencias de Galicia para garantir a coordinación de todos os corpos,
así como as actuacións que vai levar a cabo en relación cos servizos de prevención e extinción de
incendios
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43744 (10/POC-006971)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia para paliar a perda de produción no sector
apícola na campaña 2018
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43745 (10/POC-006972)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre as actuacións previstas pola Xunta de Galicia en relación co impacto dos arrastres producidos
tras os labores de restauración dos cortalumes executados pola Consellería do Medio Rural nos
montes de titularidade pública do concello de Manzaneda
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43746 (10/POC-006973)
Grupo Parlamentario de En Marea
Rodríguez Estévez, David e Sánchez García, Antón
Sobre a mortaldade de polos rexistrada nas granxas galegas no verán de 2018 por mor da vaga de
calor, as actuacións que está a levar a cabo a Consellería do Medio Rural para garantir o cumpri-
mento do Decreto 692/2010 e as previsións ao respecto
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes
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- 43753 (10/POC-006974)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e 3 máis
Sobre a aplicación da resolución da Consellaría de Educación pola que se acorda reducir a dúas as
liñas de escolarización previstas para o vindeiro curso 2018-2019 no CEIP Padre Feijoo, de Allariz,
no segundo ciclo de educación infantil
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 43754 (10/POC-006975)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Castiñeira Broz, Jaime e 6 máis
Sobre os traballos que está a desenvolver ou previstos polo Observatorio da Vivenda de Galicia e
a súa posta á disposición da cidadanía, así como a súa composición
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

Santiago de Compostela, 22 de xaneiro de 2019
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, deputada pertencente ao Grupo Parlamentar de En Marea, ao 

abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

PREGUNTA, para a súa resposta oral na Comisión 6.ª, sobre o descenso en 

noites de hotel. 

 

 

Galicia rematou o pasado mes de agosto cun 10% menos de viaxeiros aloxados 

en hoteis que o ano pasado, segundo os datos oficiais do Instituto Nacional de 

Estatística. Isto son 71.285 persoas menos. O número de xente que pasou a noite 

en hoteis caeu nun 7,29% fronte o 0,56% do conxunto do Estado. A estancia 

media en Galicia foi de 2,36 días; no resto do Estado, foi de 3,7 noites.  

 

Se consideramos conxuntamente xullo e agosto, observamos que a comunidade 

perdeu usuarios de hotel por primeira vez en cinco anos. En total, o número 

descendeu en 161.733, un 12,5%. A perda en Galicia supera ao resto de 

comunidades tanto en cifras absolutas como en porcentaxes, moi por diante da 

seguinte na lista, A Rioxa, que perdeu un 6,3% dos usuarios e usuarias. No 

conxunto do Estado, a caída foi do 0,16%. En sete comunidades, os hoteis 

gañaron clientela.  

 

En xullo e agosto Galicia tamén tivo menos xente que pasou a noite. En concreto, 

un 8,9% menos, o que supón un descenso de 257.318 noites con respecto a o ano 

pasado.  

 

A fochanca que atravesa o sector hoteleiro galego percíbese aínda con máis 

claridade se comparamos a súa situación coa de comunidades próximas que 

ofrecen formas similares de turismo, como Asturias, Cantabria e País Vasco. No 
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mes de agosto, a nosa ocupación hoteleira foi do 64,9%, o que contrasta co 80% 

de Cantabria, co 79% do País Vasco e 74,5% de Asturias.  

 

Con estes datos sobre a mesa, cómpre preguntar que volume de usuarios 

tradicionais de hoteis preferiron optar este ano polos aloxamentos de Airbnb e 

outras empresas de aluguer de pisos máis baratas e menos reguladas.  

 

A diferencia de quince puntos porcentuais entre a ocupación hoteleira de Galicia 

e a do País Vasco e Cantabria non se pode deber a unha simple cuestión de mala 

sorte. Trátase dun síntoma máis da pésima xestión que o Goberno de Núñez 

Feijóo fai do turismo.  

 

Por todo o exposto, a deputada asinante presenta as seguintes preguntas para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 

 A Xunta de Galicia coñece que porcentaxe de viaxeiros e viaxeiras se 

hospedaron en aloxamentos de Airbnb? 

  Como puido afectar isto ao descenso de usuarios de hoteis?  

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

    Deputada do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 11:46:11 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Flora Miranda Pena, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de En 

Marea, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 5.ª 

A Consellería de Sanidade e o SERGAS, trala política de fomento da 

precariedade de contratos dos últimos anos, debe afrontar no momento actual a 

necesidade de reconducir as súas liñas de contratación coa finalidade de poder 

garantir a sostenibilidade da cobertura. No último mes, ademais, recibiu 

múltiples evidencias de descontento e sobrecarga por parte das súas profesionais 

en forma de mobilizacións diversas. As protestas foron diversas, xustificadas e 

compartidas, pero referirémonos nesta iniciativa ao persoal médico de atención 

primaria, incluíndo como é preceptivo os puntos de atención continuada.  

A Consellería mantivo unha reunión cos sindicatos o 11 de xaneiro de 2019 para 

negociar o establecemento dun nomeamento estatutario eventual de continuidade 

asistencial no ámbito do Servizo Galego de Saúde, que as propias profesionais 

cuestionan polos seguintes motivos:  

“O propósito desta modalidade contractual é a cobertura das necesidades 

conxunturais de falta de persoal médico, nunca superiores a dúas semanas 

consecutivas, en distintos centros de saúde dun mesmo distrito sanitario. Este 

modelo de contrato perpetúa a eventualidade camuflándoa cunha certa 

continuidade. Unha  preocupación é a perda da lonxitudinalidade e o prexuízo 

sobre a calidade asistencial  

Descoñécense as ferramentas que quere empregar a Xerencia para cubrir as 

ausencias de máis de quince días que non contempla este contrato. Aquelas 

substitucións de maior duración non se teñen en conta dentro deste modelo polo 

que se asume que seguirá habendo contratos de substitución para cubrir estas 
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necesidades. Descoñécese en que condicións se ofertarán estes contratos, como 

se organizarán e se existirá algún prexuízo para os que non queiran aceptar o 

novo modelo. 

O borrador non especifica o número de centros a cubrir por cada traballador, nin 

se estes quedarán agrupados por proximidade, quedando a discreción da Xerencia 

esta decisión. A dispersión dentro dun mesmo distrito pode ser de ducias e 

incluso centos de quilómetros. Reclámase que a agrupación de Centros de Saúde 

se faga en base a criterios de estrita proximidade, en calquera caso inferiores á 

figura do distrito sanitario, e que exista una programación e antelación razoable 

de períodos e postos a cubrir a disposición do traballador ou traballadora 

contratada. 

Manifestan a súa oposición frontal á obrigatoriedade de realizar gardas nos PACs 

asociados ó distrito sanitario -quedando unha vez máis o número e a localización 

do PAC onde se realizarían a criterio da xerencia- así como a obriga de estar 

localizados, sen remuneración asociada, para ser convocados ante unha 

incidencia. Este formato aseméllase aos contratos de vinculación da EOXI de 

Vigo cuxo fracaso foi manifesto, chegando a perder á maioría dos traballadores 

que os aceptaran nun primeiro momento. Consideran que o traballo en Atención 

Primaria e nos PACs é distinto e complementario e que a súa combinación debe 

ser, en calquera caso, voluntaria e endexamais obrigatoria. 

O cómputo horario a realizar remite ao Estatuto Marco, polo que se entende que, 

dada a obrigatoriedade á que somete este contrato, pódense ter que realizar o 

máximo de 48 horas efectivas semanais en cómputo semestral, con descansos de 

12 horas entre xornadas e 36 horas de descanso á semana en cómputo bimestral 

de forma continuada, como vén sucedendo en Vigo e demostrándose insostible 

para os traballadores e traballadoras. Esta xornada excede con moito á realizada 

polo resto áreas, e descoñécese  en que condicións será remunerada. 
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O desfrute de permisos e vacacións está de novo condicionado á decisión da 

Xerencia. Entendendo que este modelo de contrato pretende, entre outras cousas, 

solucionar a falta de persoal nos períodos vacacionais máis populares (período 

estival, Nadal, pontes), isto pode supor que estas traballadoras e traballadores só 

podan desfrutar das vacacións cando as necesidades dos centros estean cubertas, 

é dicir, fora destes períodos. A concesión destes permisos debe establecerse en 

igualdade de condicións co resto de profesionais da mesma categoría 

Este modelo de contrato supedita o mantemento da actividade asistencial á obriga 

de cobertura por unha parte dos traballadores e traballadoras. De transformarse 

nunha situación estable mediante a creación de prazas estruturais suporía unha 

aldraxe con respecto ó resto de traballadores e traballadoras, xa que 

desenvolvendo as mesmas funcións terían obrigas engadidas creando así 

traballadores de primeira e de segunda categoría. 

Este borrador de modalidade de contrato impulsado polo SERGAS non dá 

solución aos problemas de cobertura asistencial, non atende ás necesidades 

estruturais, pretende ser unha medida disuasoria de novas e lexítimas 

reivindicacións e perpetúa a precariedade asistencial do colectivo profesional de 

médicos e médicas de atención primaria e de puntos de atención continuada, 

limitando o seu dereito a vacacións e días de libre disposición, protección ante 

posibles situacións de incapacidade laboral, permisos de maternidade e 

paternidade, exceso de horas extras non remuneradas, incapacidade para 

planificación e conciliación, exceso de horas totais… 

Ademais atenta contra o obxectivo fundamental de todo sistema sanitario 

público: unha atención digna ás persoas.  

Polo exposto, a deputada que subscribe, formula a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5.ª: 
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Ten pensado a Consellería de Sanidade establecer algún mecanismo digno para 

fomentar a dignidade profesional e a calidade asistencial ás persoas enfermas, á 

marxe destes infaustos contratos? 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

Asdo.: Flora Miranda Pena 

Deputada do G.P. de En Marea 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Flora María Miranda Pena na data 14/01/2019 13:57:28 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas do Grupo Parlamentar de 

En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª, sobre 

as probas de oposición para o ensino público 

 

No pasado mes de xuño de 2018 celebráronse no conxunto do Estado unhas 

polémicas oposicións para cubrir prazas de profesores de Secundaria, de 

Formación Profesional, de Idiomas nas Escolas Oficiais, de Música e Artes 

Escénicas, e de Artes Plásticas e Deseño. A convocatoria saldouse cun inusitado 

volume de suspensos que non parece ter explicación.  

 

A concorrencia de opositores foi notable, pero, segundo os sindicatos, nin foi 

masiva nin dende logo foi inesperada. Agardábase unha gran cantidade de xente 

debido a que moitas convocatorias levaban anos sen celebrarse por mor dos 

recortes do decreto 14/2012. 

 

Tralos exames e a publicación das notas, chegou a sorpresa. En Murcia, Castilla-

La Mancha, Madrid, Andalucía, Canarias, Galicia... suspendera unha alta 

porcentaxe das persoas examinadas, moitas delas profesionais interinas que levan 

décadas dando clase ou investigadores de longa traxectoria.  

 

A situación provocou un fondo malestar entre os opositores e opositoras, como é 

comprensible. Segundo eles, as causas dos numerosísimos suspensos son, entre 

outras:  
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 A saturación dos tribunais, que afrontaron un exceso de traballo, ao ter 

que ler preto de cen exames en só un par de semanas.  

 Que os exames foran tipo test, sen posibilidade ningunha de interpretar as 

respostas.  

 E a opacidade nos procesos de corrección.  

 

Estas eivas non son puntuais nin propias dunha comunidade concreta, senón que 

se repetiron ao longo do territorio, poñendo de manifesto que existe un severo 

problema estrutural na convocatoria, execución e corrección das probas que 

afrontan os opositores.  

 

A cuestión da opacidade merece mención aparte. Os opositores non coñecen os 

criterios cos que van ser corrixidos os exames ata días antes de que se celebren 

estes; criterios que, en calquera caso, son tan vagos e xenéricos que resulta 

imposible anticipar como se concretaran durante o proceso de avaliación. Ao 

anterior hai que sumar que, cando se producen reclamacións, os tribunais non 

teñen a obriga de ensinar os exames corrixidos, polo que os aspirantes poden non 

chegar a coñecer en que se equivocaron. Todo isto complicase polo feito de que 

non existen textos de referencia compartidos, xa que os opositores teñen que 

elaborar eles os seus propios temarios, co risco de que os manexados polo 

tribunal difiran significativamente.  

 

Nada do dito ata aquí é alleo a Galicia. Ás oposicións de educación do presente 

ano presentáronse 16.600 candidatos e candidatas, dos cales só 1.783 superaron 

as probas, malia que a convocatoria era de 2.050 prazas. 327 prazas quedaron sen 

adxudicar, a maior parte delas do apartado de promoción interna. Das 397 prazas 

convocadas neste apartado só se cubriron 156. O 60% restante quedou deserta.  
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As cifras falan, tamén na nosa comunidade, dun fracaso no deseño e 

desenvolvemento das oposicións que, por responsabilidade, tería que emendarse 

de inmediato.  

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión:  

 

- Considera adecuado o Goberno galego o número de exames que debe corrixir 

cada tribunal? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Ánxeles Cuña Bóveda   

  Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 10:56:48 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 10:56:56 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na 

Comisión 4.ª,  relativa á validez dos títulos universitarios. 

 

Unha investigación de El Confidencial publicada hai uns días recollía que máis 

de vinte universidades viñan expedindo títulos universitarios pouco garantistas e 

doadamente falsificables. É dicir, que tras realizar diversas análises de 

organismos públicos púidose concluír que certas universidades entregan ás 

estudantes titulacións que non se axustan aos parámetros legais de durabilidade e 

seguridade. O problema de fondo é o aforro de custes por parte das empresas 

contratadas que incumpren os pregos de contratación. A principal deficiencia 

detectada foi que os títulos entregados non están impresos con tinta 'offset' —que 

se absorbe no soporte de papel, o que a fai imborrable, pero é máis cara—, senón 

con tinta de inxección ou 'inkjet'; e no contén pares de cores metaméricos que 

impiden a súa reprodución con fotocopiadoras e que os diferencian en función do 

contraste da fonte de iluminación.  

Entre os casos detectados destaca o da Universidade de Santiago de Compostela, 

que xa tiña detectado problemas na expedición de títulos no ano 2016 que 

levaron a rescindir o contrato coa concesionaria. 

Por estes motivos, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta as seguintes 

preguntas para a súa resposta oral en Comisión: 

 

1.ª) Ten coñecemento o Goberno galego de cantos títulos poderían ter sido 

expedidos sen as garantías necesarias? 
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2.ª) Que medidas vai tomar para que as tituladas e titulados que teñen 

documentos que non compren coa lexislación teñan un título acorde ao que 

establece a lei e pagaron? 

 

3.ª) Que medidas vai aplicar o Goberno galego para garantir a autenticidade dos 

títulos expedidos? 

 

 Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Ánxeles Cuña Bóveda 

  Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 12:30:11 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 14/01/2019 12:30:19 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 6.ª. 

 

O Instituto Nacional de Estatística vén de publicar as diferentes enquisas sobre a 

situación do turismo no mes de xullo en España e por comunidades autónomas. 

Os datos publicados, sendo negativos en xeral, son particularmente 

decepcionantes en Galicia, xa que as expectativas anunciadas pola Xunta para o 

impacto deste sector na economía galega atópanse moi lonxe da realidade. 

O que nos indican as estatísticas é que en Galicia caeu o número de turistas e 

pernoctacións no mes de xullo do ano 2018 con respecto ao mesmo mes do ano 

2017 así, como tamén, o emprego xerado en dito sector. Concretamente, pódese 

destacar que as pernoctacións hoteleiras descenderon nun 15%, as extrahoteleiras 

caeron un 8,66% e o emprego xerado reduciuse un 5,3%. Os datos tamén apuntan 

a que o sector turístico en Galicia presentará unha evolución negativa no ano 

2018 con respecto ao ano 2017. 

Ao mesmo tempo, estes datos poñen de manifesto varios aspectos. O primeiro 

deles é que a estratexia da Xunta para pretender facer do turismo un dos 

principais motores económicos do territorio non tivo o éxito agardado. En 

segundo lugar, estes resultados tamén poñen de manifesto que a dependencia 

económica do turismo ten importantes consecuencias negativas para o emprego, 

debido á profunda estacionalidade e temporalidade que existe en dito sector. 

Ante o anteriormente sinalado, o Grupo Parlamentario de En Marea presenta as 

seguintes preguntas: 
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1. Que valoración fai a Xunta dos resultados ofrecidos polo Instituto 

Nacional de Estatística sobre a evolución do turismo no mes de xullo en 

Galicia? 

2. Considera a Xunta que a estratexia de turismo promovida é a axeitada? 

3. Cal é a opinión da Xunta con respecto á temporalidade na ocupación que 

se xera no sector? 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 14/01/2019 10:53:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, relativa ás medidas a tomar para 

reverter a situación de deterioro da Atención Primaria. 

 

Todos os camiños da política sanitaria do PP tiveron como fin a 

privatización e o desmantelamento da sanidade pública galega, a base de recortes 

continuos e de pór os recursos da sanidade pública ao servizo de intereses 

privados para poder facer negocio coa enfermidade das persoas. Durante os 

últimos nove anos, o PP, con Nuñez Feixóo á cabeza, impulsou todo tipo de 

medidas que afondaron no desmantelamento da sanidade pública: Redución de 

orzamentos, de centos de profesionais, de máis de 700 camas, privatización 

masiva de servizos, derivacións de doentes a centros privados... 

A Atención Primaria foi o ámbito da sanidade pública galega que con 

máis intensidade sufriu os recortes, destínanse nos orzamentos da Xunta para 

2019 188 millóns de euros menos que os que había en 2009, cun recorte 

acumulado de arredor de 2.188 millóns de euros. 

As consecuencias son tremendas: Masificación de consultas, cupos 

desbordados, redución de profesionais, non substitución, as listas de espera 
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dunha semana, 10 días para o médico de familia, peche de axendas, saturacións, 

profesionais que ao ter que acudir a algunha urxencia teñen que deixar as súas 

consultas abandonadas durante horas, PACs ao limite... 

 

Polas razóns expostas formúlanse as seguintes preguntas para resposta 

oral na Comisión 5ª: 

-Coida o Goberno galego que é posíbel sacar á Atención Primaria da 

situación de emerxencia da que se atopa sen un Plan de Mellora que contemple 

aumento de investimento, profesionais, substitución de ausencias, mellora de 

equipamentos...? 

-Coida que a Atención Primaria de Galiza ten unha dotación orzamentaria 

suficiente, non chega ao 13%, cando todas as recomendacións aconsellan que 

debe estar no entorno do 25%? 

-Que actuacións vai realizar, e en que prazo, para incrementar o número 

de profesionais en todas as categorías tanto nos centros de saúde como nos 

PACs? 

-Vai cambiar a infame política laboral da intersubstitución por unha 

política de contratación laboral digna e e substituír aos profesionais nas súas 

ausencias? 

-Vai poñer en marcha unha estratexia para mellorar os equipamentos nos 

centros de saúde e PACs en que prazo e con que orzamento? 
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-Van seguir secundarizando a Atención Primaria ou van realizar 

actuacións para a recuperación de Xerencias propias con capacidade resolutiva e 

orzamentaria? 

-Teñen realmente algunha estratexia para incrementar as prazas de 

especialistas en pediatría e medicina familiar e comunitaria sen que a asistencia 

sanitaria d@s galeg@s se vexa afectada aínda máis? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 15/01/2019 10:28:11 
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Ana Pontón Mondelo na data 15/01/2019 10:28:16 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 15/01/2019 10:28:17 

 

Olalla Rodil Fernández na data 15/01/2019 10:28:18 

 

Noa Presas Bergantiños na data 15/01/2019 10:28:20 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 15/01/2019 10:28:21 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada Álvarez, Juan Manuel 

Díaz Villoslada e  Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

 

Nos anos 2013 e 2016 materializáronse dúas fusións de concellos galegos, os 

concellos de Oza dos Ríos e de Cesuras dando lugar ao novo concello Oza-

Cesuras e os concellos de Cerdedo e Cotobade dando lugar ao novo concello 

Cerdedo-Cotobade. 

 

No primeiro caso, os gobernos municipais dos concellos de Oza dos Ríos e 

Cesuras aprobaron, no seo dos seus concellos-plenos, a fusión dos seus 

respectivos municipios, que tiñan unha poboación a 1 de xaneiro de 2013 (IGE) 

de 3.204 e 2.131 habitantes, respectivamente. 

 

No DOG do 7 de xuño de 2013, publicouse o Decreto 83/2013, da 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza, polo que se aprobou a Fusión voluntaria dos concellos de Oza dos Ríos 

e Cesuras e se constituíu o Concello de Oza-Cesuras, dando orixe a un novo 

concello cunha poboación de 5.275 habitantes (IGE do 01 de xaneiro de 2014) 

que a 1 de xaneiro de 2017 ten descendido a 5.133 habitantes (IGE). 

 

No segundo caso, os gobernos municipais dos concellos de Cerdedo e Cotobade 

aprobaron, no seo dos seus concellos-plenos, a fusión dos seus respectivos 

municipios, que tiñan unha poboación a 1 de xaneiro de 2016 (IGE) de 1.781 e 

4.290 habitantes, respectivamente.  

 

No DOG do 17 de outubro de 2016 publicouse o Decreto 134/2016, da 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza, do 22 de setembro, polo que se aproba a fusión voluntaria dos 

municipios de Cerdedo e Cotobade e se constitúe o municipio de Cerdedo- 

Cotobade, dando orixe a un novo concello cunha poboación de 6.107 habitantes 

(IGE 01.01.2017).  

 

Na propia exposición de motivos dos decretos de fusión establécese que “A 

Administración Autonómica vese na obriga de impulsar medidas innovadoras 

relativas á xestión eficaz e eficiente dos recursos dispoñibles”.  
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E, neste senso, a Administración autonómica considera que concorren razóns de 

conveniencia e de oportunidade que aconsellan a fusión dos concellos de Oza dos 

Ríos e de Cesuras en 2013, e de Cerdedo e Cotobade en 2016,  baseados na 

creación dun novo concello, xurdido da fusión, que estará en disposición de 

garantir unha “prestación de servizos máis eficaz e eficiente sen mingua da 

calidade da democracia local”, supoñendo unha vantaxe na prestación de 

servizos e na adquisición de “máis cuantiosos ingresos” por parte doutras 

administracións públicas que dos que poidan adquirir por separado. 

 

Pasados 5 anos desde a primeira fusión e dous dende a segunda, as deputadas e 

os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Que valoración fai o Goberno galego do resultado acadado en cada unha das 

fusións respecto dos obxectivos establecidos? 

 

2ª) Que ingresos recibiu o concello de Oza-Cesuras da Administración 

autonómica desde a súa constitución? 

 

3ª) Que ingresos recibiu o Concello de Cerdedo-Cotobade da Administración 

autonómica desde a súa constitución? 

 

4ª) Que valoración fai o Goberno galego sobre a situación de vantaxe respecto ao 

resto dos concellos galegos nas convocatorias de subvencións da Administración  

autonómica? 

 

5ª) Ten elaborado o Goberno galego algún estudo sobre a prestación dos servizos 

nos concellos antes da fusión e os prestados polos concellos fusionados? 

 

6ª) Ten elaborado o Goberno galego algún estudo sobre os recursos acadados por 

parte da Administración autonómica por cada un dos concellos antes da fusión e 

os recibidos polos concellos fusionados? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 10:58:57 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 10:59:07 
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Juan Manuel Díaz Villoslada na data 15/01/2019 10:59:15 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 15/01/2019 10:59:26 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela, Xoaquín Fernández Leiceaga e Noela Blanco 

Rodríguez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O día 11 de xaneiro a Fiscalía abriu dilixencias informativas penais sobre a morte 

de dúas persoas no servizo de urxencias do Centro Hospitalario Universitario de 

Santiago de Compostela o día 2 deste mesmo mes de xaneiro. Profesionais deste 

mesmo servizo alertaron de que a atención ás persoas que acudiron a este servizo 

fíxose con menor persoal e recursos materiais dos necesarios, xa que esta 

situación é habitual dende hai tempo e non resolta por parte da Dirección de área 

sanitaria. 

 

O persoal do servizo de urxencias do CHUS vén denunciando publicamente 

dende hai  moito tempo a situación de saturación á que fan fronte no seu servizo, 

e a súa demanda de máis persoal e recursos. Teñen formulado solucións concretas 

á Xerencia da EOXI, mais non recibiron máis que propostas imposibles e irreais 

que non resolven  o problema estrutural creado. Por isto, levan semanas cunha 

convocatoria de folga, a pesares de que os servizos mínimos coa folga convocada 

son do 100 por cento. Este escenario fai que a súa  convocatoria teña maior valor 

simbólico, pois unicamente lle causa problemas a eles mesmos, sen perder 

calidade asistencial, pero permite chamar a atención sobre unha situación laboral 

insostible. No día 14 de xaneiro, a votación dos e das persoas que traballan no 

servizo resultou nunha participación por riba do 85 por cento e un apoio de máis 

do 92 por cento do colectivo á continuación da folga. 

 

Dende hai tantos meses que se ten denunciando a situación de sobresaturación 

nas urxencias do CHUS que é incomprensible o desleixo do Goberno da Xunta de 

Galicia por atender ás demandas e reivindicacións de diálogo por parte do 

persoal. En contra diso, a denuncia pública do falecemento destes dous pacientes, 

tras soportar esperas do dobre do recomendado segundo a súa cualificación tras a 

triaxe correspondente, e as esperas nos corredores do servizo, serviu para os 

responsables autonómicos non para pretender afrontar algunhas solucións, senón 

para dirixir un furibundo ataque contra o colectivo que está a denunciar a 

situación. Os belixerantes ataques e desprezos ao persoal están fóra do sentido 

común y profundizan nun enfrontamento do Goberno autonómico cos 
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traballadores/as do sistema sanitario, como xa se comproba en multitude de 

lugares e servizos. 

 

Por todo o exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Non cre a Xunta de Galicia que é o momento de asumir a necesidade dun 

cambio de sentido que permita abrir unha canle de diálogo específica cos 

profesionais do servizo de urxencias do CHUS para resolver a situación de 

saturación existente? 

2. Considera a Xunta de Galicia que atacar aos profesionais cando denuncian 

fatais consecuencias derivadas das súas condicións de traballo é 

incompatible coa vontade de colaboración para mellorar o sistema? 

3. Cre a Xunta de Galicia que a súa política de recursos foi acertada no 

referencia ao servizo de urxencias do CHUS nos últimos anos? 

4. Ten previsto a Xunta de Galicia algún cambio na dirección da EOXI de 

Santiago de Compostela tras a acumulación de casos con triste desenlace 

nos últimos tempos baixo esa dirección? 

 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

  Xoaquín Fernández Leiceaga 

  Noela Blanco Rodríguez 

Deputados e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela na data 15/01/2019 11:15:36 

 
Xoaquín María Fernández Leiceaga na data 15/01/2019 11:15:43 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 11:15:48 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Jacobo Moreira Ferro, Martín Fernández Prado, Guadalupe Murillo Solís, Marta 
Novoa Iglesias, Diego Calvo López, Jaime Castiñeira Broz, María Julia Rodríguez 
Barreira, Gonzalo Trenor López e Daniel Varela Suanzes-Carpegna deputadas e 
deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 
152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta Oral en Comisión 2ª Ordenación Territorial, Obras 
Públicas, Medio Ambiente e Servicios.  
 
O 14 de agosto de 2018 a Axencia Galega de Infraestruturas aprobaba o proxecto de 
construción do acondicionamento e mellora da seguridade viaria da PO-531 na 
Devesa, segunda fase, de clave PO/17/001.06.  
 
Trátase doutra das actuacións que está a levar a cabo a Consellería de Infraestruturas 
e Mobilidade na estrada PO-531, despois da construción da rotonda de acceso ao 
Polígono de Sequeiros, que xa ten contribuído a calmar o tráfico e a facilitar o acceso 
seguro e o cambio de sentido, evitando situacións perigosas que se producían antes 
desa obra.  
 
Tamén está prevista a construción dunha senda na Devesa (Pontevedra), no marco do 
Plan de sendas da comarca de Pontevedra. Ademais, nesta mesma estrada, a Xunta 
ultima a reformulación do proxecto para actuar no treito que discorre polo municipio de 
Barro, segundo a petición do Concello e os veciños.  
 
Todas elas, actuacións que responden ao compromiso da Xunta cos veciños para ir 
executando un programa de intervencións na dita estrada, e que redundan nunha 
mellora da accesibilidade e da seguridade, tanto dos vehículos como dos peóns e 
ciclistas.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan as seguintes preguntas 
orais en Comisión:  
 
1.- Cales son as previsións para a execución da segunda fase das obras de mellora da 
seguridade viaria na PO-531 no lugar da Devesa? 
  
2.- Que actuacións concretas está previsto desenvolver na PO-531 para dar resposta 
ás demandas trasladadas por concello e veciños?  
 
 
Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019.  
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Asinado dixitalmente por: 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 15/01/2019 11:18:27 

 
Martín Fernández Prado na data 15/01/2019 11:18:53 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 15/01/2019 11:19:06 

 
Marta Novoa Iglesias na data 15/01/2019 11:19:16 

 
Diego Calvo Pouso na data 15/01/2019 11:19:33 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 15/01/2019 11:19:43 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 15/01/2019 11:19:51 

 
Gonzalo Trenor López na data 15/01/2019 11:20:29 

 
Daniel Luis Varela Suanzes-Carpegna na data 15/01/2019 11:20:44 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé 

Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa ás medidas que debe tomar o Goberno galego diante da 

grave situación da sanidade pública galega. 

 

Un dos temas que máis alarma social está provocando na sociedade galega é o 

gravísimo deterioro da sanidade pública. 

Un deterioro que é o resultado dos graves recortes e privatizacións que o Partido 

Popular leva realizado desde 2009, que están poñendo en risco a saúde e a vida das 

persoas. 

A política sanitaria de Núñez Feixóo á fronte da Xunta de Galiza ao longo 

destes anos está poñendo contra as cordas a sanidade pública e ten un fin moi claro: 

converter o dereito á saúde nun negocio para grupos afíns. Favorecer que uns poucos 

fagan negocio a costa da enfermidade.  

Fronte ao desastre que está provocando non vale nin a propaganda nin a 

manipulación. O deterioro é tan evidente que existe unha onda de malestar social polo 

deterioro da sanidade que cada día vai a máis: 

Miles de persoas nas rúas protestando contra os recortes, os traballadores e 

traballadoras dos PAC´s levan un ano en pé de guerra denunciando a falta de medios, 

recursos e a precariedade que fai que se estea debilitando a atención que se lle presta ás 
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persoas que necesitan con urxencia ser atendidos por un médico. A semana pasada 

iniciaron folga indefinida. No 061, no transporte sanitario urxente, hai grande 

precariedade e unha ameaza de non seguir prestando o Servizo a partir de marzo. 

Dimisión masiva de xerentes de atención primaria na EOXI de Vigo por non estar 

dispost@s a seguir xestionando a situación de “miseria” que teñen en Atención 

Primaria. Nas urxencias do CHUS levan anos denuncia a falta de medios que provoca 

unha saturación constante das urxencias e levan dez semanas de folga reclamando os 

medios necesarios para evitar os amoreamentos de persoas nos corredores e a falta de 

medios humanos e técnicos. 

Hai unanimidade entre sindicatos, colexios profesionais, plataformas sanitarias, 

organizacións profesionais, doentes... en denunciar o grave deterioro que están 

provocando as políticas sanitarias do Partido Popular e en que non estamos na fase de 

grupos de traballo, nin de enquisas virtuais, nin de auditorías. Estamos na fase de asumir 

responsabilidades e rectificar os recortes e as privatizacións. 

Estamos nun momento crítico, onde a Xunta ten que dar explicacións e asumir 

as súas responsabilidades, ante uns feitos de máxima gravidade. Despois de ver como 

no mes de Agosto, falecía un doente no PAC da Estrada por falta de persoal sanitario 

para atendelo, 2019 empeza cunha denuncia en fiscalía para que investiga a morte de 

dúas persoas no servizo de urxencias do Chus sen recibir a atención debida. nuns 

servizos de urxencias saturados sen os medios necesarios que fai que as persoas non 

teñen a atención que precisan, situación pola que @s traballadores/as levan 10 semanas 

de folga demandando solucións. 

 

Por todas estas razóns formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 
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-Até onde está disposto a chegar o Goberno galego na súa política de acoso e 

derribo da sanidade pública galega? 

-Diante da onda de malestar existente tanto a nivel profesional como da 

veciñanza vai rectificar a política sanitaria que leva efectivizando desde 2009 que está 

destruíndo a sanidade pública d@s galeg@s e poñendo en risco o dereito á saúde? 

-Coida que as medidas aparenciais e mediáticas que levan anunciando: “Grupos 

de Mellora” “contratos estábeis de até 3 anos” van solucionar os gravísimos problemas 

da sanidade galega? 

-Ten o Goberno galego previsto proceder a un aumento do orzamento destinado 

a Sanidade acorde coas necesidades da mesma? 

-Vai tomar algunha medida real para rematar coa temporalidade e precaridade 

do persoal do Sergas? 

-Vai proceder a realizar unha política de contratación digna para a totalidade do 

persoal? 

-Ten intención de traballar para eliminar as listas de espera, sen que signifique 

incrementar o negocio da sanidade privada, senón explotando ao máximo os recursos 

públlicos: contratando persoal e tendo operativos todos os recursos dos que dispón o 

Sergas, camas, quirófanos...e non realizar ningunha derivación de doentes á sanidade 

privada mentres existan recursos dispoñíbeis, susceptíbeis de ser usados nos centros 

públicos? 

-Coida que é posíbel unha Atención Primaria de Calidade sen un Plan de 

Mellora con: incremento do investimento até chegar como mínimo ao 20% do 

orzamento (no inmediato incremento de 200 millóns de euros). Recuperación das 
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Xerencias de Atención Primaria con capacidade resolutiva e orzamentaria./ Incrementar 

as prazas de especialistas en pediatría e medicina familiar e comunitaria./ Mellorar os 

equipamentos nos centros de saúde e PACs / Garantir equipos completos de 

profesionais nos PAC 

-Vai continuar a senda das privatizacións o vai proceder a reverter as realizadas 

e proceder á xestión propia dos servizos sanitarios? 

-Tendo en conta os datos de que miles de galeg@s non recollen medicamentos 

por falta de recursos vai facer algo para que se eliminen os copagos farmacéuticos? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 15/01/2019 11:25:34 
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Ana Pontón Mondelo na data 15/01/2019 11:25:40 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 15/01/2019 11:25:41 

 

Olalla Rodil Fernández na data 15/01/2019 11:25:43 

 

Noa Presas Bergantiños na data 15/01/2019 11:25:44 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 15/01/2019 11:25:45 
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Á Mesa do Parlamento 
 
 
Alberto Pazos Couñago, Teresa Egerique Mosquera, Marian García Miguez, 
Jacobo Moreira Ferro, Jaime Castiñerias Broz, Martín Fernández Prado, María 
Julia Rodríguez Barreira, Marta Novoa Iglesias, Gonzalo Trenor López e Daniel 
Varela Suanzes-Carpegna ao abeiro do disposto no artigo 152e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta oral para o 
seu debate en Comisión 2ª Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio 
Ambiente e Servicios. 
 
 
A Xunta de Galicia está a executar os investimentos necesarios para facer realidade o 
desdobramento do Corredor do Morrazo, co fin de materializar a conversión en autovía 
desta infraestrutura, estratéxica para o reforzo da seguridade viaria e a mellora da 
mobilidade de todos os veciños do Morrazo.  
 
A Consellería de Infraestruturas e Mobilidade está a destinar a esta autovía a maior 
dotación orzamentaria dedicada a unha infraestrutura viaria na presente lexislatura.  
 
En maio de 2018 puxéronse en servicio os dous primeiros treitos da autovía, 7,3 km, 
entre Rande e Meira.  
 
Nestes momentos estase a traballar no terceiro treito, entre o enlace de Meira e o 
enlace de Cangas, cuxas obras comezaron en agosto do 2017, e que se prevé que 
estean rematadas antes do verán de 2019.  
 
Por todo o anteriormente exposto, e co obxectivo de que os veciños de toda a comarca 
do Morrazo dispoñan da información necesaria sobre a situación das obras e a 
previsión de posta en servizo do terceiro treito desta autovía libre de peaxe, chamada a 
vertebrar a mobilidade no Morrazo, os deputados e deputadas asinantes formulamos a 
seguinte pregunta oral en comisión:  
 
-Cal é o estado actual de execución das obras do terceiro treito da Autovía do Morrazo 
e a previsión para a súa posta en servizo?  
 
 
Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019.   
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Alberto Pazos Couñago na data 15/01/2019 11:48:19 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 15/01/2019 11:51:31 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 15/01/2019 11:51:45 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 15/01/2019 11:51:57 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 15/01/2019 11:52:10 

 
Martín Fernández Prado na data 15/01/2019 11:52:18 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 15/01/2019 11:52:30 

 
Marta Novoa Iglesias na data 15/01/2019 11:52:56 

 
Gonzalo Trenor López na data 15/01/2019 11:53:20 

 
Daniel Luis Varela Suanzes-Carpegna na data 15/01/2019 11:53:33 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Aurelio Núñez Centeno, Martín Fernández Prado, Jaime Castiñeira Broz, Marta 
Novoa Iglesias, Gonzalo Trénor López, Daniel Luís Varela Suanzes-Carpegna, Mª 
Julia Rodríguez Barreira, Diego Calvo Pouso e Jacobo Moreira Ferro, deputados e 
deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª, Ordenación Territorial, 
Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios.  
 
Nos últimos anos, a Xunta de Galicia vén facendo un grande esforzo para seguir 
avanzando na vertebración do territorio e contribuíndo á unha maior competitividade e 
á igualdade de oportunidades dos galegos.  
 
A pesar das dificultades derivadas da crise económica o Goberno galego foi quen de 
continuar desenvolvendo vías de altas prestacións, incrementando nun 67% a rede de 
alta capacidade con respecto ao ano 2009: máis de 200 novos quilómetros de vías de 
altas prestacións libres de peaxe, que permiten que o 80% da poboación se atope 
actualmente a menos de 15 minutos dunha vía de alta capacidade.  
 
Un dos maiores exemplos deste avance témolo na Autovía da Costa da Morte, posta 
en servizo o 29 de xullo de 2016. 27 novos quilómetros libres de peaxe (25 quilómetros 
de autovía entre Carballo e Baio e 2 quilómetros da variante de Baio), que supoñen 
unha transformación nas comunicacións dunha comarca na que habitan 120.000 
persoas, e incide na mellora da calidade de vida e benestar de todos os veciños da 
zona, máis alá dos cinco concellos polos que discorre o trazado. Con esta nova 
infraestrutura, a Xunta daba continuidade á vía de altas prestacións existente e facíao 
na zona de maior tráfico, xa que Carballo é o núcleo de maior poboación e o centro de 
actividades administrativas da comarca.  
 
Unha vez que o treito principal da autovía da Costa da Morte xa está en servizo desde 
o verán de 2016 cómpre agora que o Goberno galego continúe traballando e dando os 
pasos necesarios que permitan acometer a prolongación da conexión ata o concello de 
Vimianzo, nunha primeira fase, tal e como ten comprometido o propio presidente da 
Xunta, continuando así a aposta pola vertebración das comarcas de Bergantiños, 
Soneira e Fisterra.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas para a súa 
resposta oral en Comisión:  
 
1.- Que previsións manexa a Xunta de Galicia para dar continuidade á Autovía da 
Costa da Morte?  
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2.- Que valoración fai o Goberno galego da posta en servizo da Autovía da Costa da 
Morte, en xullo de 2016?  
 
Santiago de Compostela,  15 de xaneiro de 2019.  
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Aurelio Alfonso Núñez Centeno na data 15/01/2019 12:03:28 

 
Martín Fernández Prado na data 15/01/2019 12:03:39 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 15/01/2019 12:03:52 

 
Marta Novoa Iglesias na data 15/01/2019 12:04:00 

 
Gonzalo Trenor López na data 15/01/2019 12:04:16 

 
Daniel Luis Varela Suanzes-Carpegna na data 15/01/2019 12:04:30 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 15/01/2019 12:04:39 

 
Diego Calvo Pouso na data 15/01/2019 12:04:57 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 15/01/2019 12:05:06 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Marta Novoa Iglesias, Jaime Castiñeira Broz, Martín Fernandez Prado, Julia 
Rodríguez Barreira, Gonzalo Trenor López, Jacobo Moreira Ferro e Daniel Varela 
Suanzes-Carpegna, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara presentan, ante esa Mesa, a seguinte pregunta oral na Comisión 2ª, 
Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios.  
 
O Polígono Industrial de San Cibrao das Viñas é o máis antigo de Galicia, e ademais é 
a principal área industrial da provincia de Ourense, formada por máis de 350 empresas 
e que conta con 8.000 empregos directos. Por el circulan diariamente máis de 20.000 
vehículos, dos que preto de 5.000 son de tráfico pesado.  
 
O aumento experimentado nos últimos anos, tanto na actividade como na demanda de 
tráfico de mercadorías e persoas no Polígono de San Cibrao das Viñas, fai necesaria a 
realización de infraestruturas que garantan a competitividade das empresas radicadas 
no polígono, constituíndo así unha prioridade conectalo coa autovía Madrid-Vigo para 
reducir o tempo e os custos, unha intervención fundamental, tanto para as empresas 
que xa se encontran no polígono, como para as que estean por vir.  
 
Ademais esta conexión non só favorecerá ao Polígono de San Cibrao das Viñas, senón 
que tamén se verá beneficiado o Parque Tecnolóxico de Galicia, situado no mesmo 
Concello, e o Polígono de Pereiro de Aguiar, que linda co de San Cibrao.  
 
O novo viario de acceso ao polígono de San Cibrao coa A-52 que está a impulsar a 
Xunta vén reforzar a aposta do Goberno galego por mellorar as comunicacións de 
forma responsable, eficiente e sustentable, axudando a reforzar a competitividade do 
territorio e contribuíndo á activación dos motores da recuperación do emprego.  
 
En maio de 2018, nunha visita á zona, o presidente da Xunta anunciaba que as obras 
do novo acceso ao polígono de San Cibrao das Viñas comezarían no mes de xuño. 
Cumprindo coa palabra dada, a finais do mes de xuño de 2018 iniciábanse os traballos 
para a conexión do polígono de San Cibrao das Viñas e a A-52.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas  asinantes formulan a seguinte pregunta oral 
en Comisión:  
 
-Como está a avanzar a execución das obras do viario de acceso ao polígono de San 
Cibrao coa A-52?  
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Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019.   
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Marta Novoa Iglesias na data 15/01/2019 12:18:00 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 15/01/2019 12:18:17 

 
Martín Fernández Prado na data 15/01/2019 12:18:25 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 15/01/2019 12:18:43 

 
Gonzalo Trenor López na data 15/01/2019 12:18:58 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 15/01/2019 12:19:09 

 
Daniel Luis Varela Suanzes-Carpegna na data 15/01/2019 12:19:21 
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A Mesa do Parlamento 

Encarna Amigo Díaz, César Fernández Gil, María Antón Vilasánchez, Teresa 

Egerique Mosquera, Carlos Gómez Salgado, Isabel Novo Fariña, Antonio Mouriño 

Villar, Martín Fernández Prado e Jaime Castiñeira Broz, deputadas e deputados do 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª, Educación e Cultura. 

O Goberno galego traballa co obxectivo de seguir avanzando nunha educación pública 
máis completa e coas mellores infraestruturas educativas posibles e, con este obxecto, 
está a desenvolver iniciativas dirixidas á ampliación ou mellora dun importante número 
de centros de ensino.  

Dentro deste compromiso xeral debemos incluír a construción do novo CEIP Sagrado 
Corazón, que estará emprazado neste singular barrio da cidade de Lugo, e que virá a 
substituír ao actual colexio, que ocupa unhas instalacións cedidas por Abanca. 

En decembro de 2018 a Consellería de Educación, Universidade e Formación 
Profesional licitou a obra de construción destas novas instalacións educativas, ás que 
destina un orzamento de 4,6 millóns de euros. 

O obxectivo final é dispoñer dun novo colexio con 18 unidades, e capacidade para 450 
alumnos que dará servizo ao alumnado do barrio Sagrado Corazón e o seu contorno, 
asumindo a zona de influencia do CEIP existente e, ademais, aos futuros escolares 
residentes nas novas vivendas que xurdirán como consecuencia do desenvolvemento 
dos novos polígonos de uso residencial previstos no Plan Xeral de Ordenación 
Municipal (PXOM).  

 

 

A maiores, co obxecto de facer realidade este proxecto, a Xunta de Galicia formalizou 
co Concello de Lugo un convenio de colaboración no que a administración local se 
compromete, entre outras cuestións, a garantir que os terreos onde se pretende a 
execución da obra en fase I estean dotados, ao pé da parcela, dos usos urbanísticos e 
das infraestruturas adecuadas para o servizo educativo (abastecemento de auga, 
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subministración eléctrica, saneamento e rede de sumidoiro) e a facelo, con carácter 
previo ao inicio das obras, así como a achegar os correspondentes permisos e 
autorizacións necesarias para levalas a cabo.  

Polo exposto os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas:  

1. Cales son as características básicas, desde o punto de vista dos equipamentos 
educativos, do edificio que albergará o futuro CEIP Sagrado Corazón? 

2. Que previsións manexa a Xunta de Galicia para a adxudicación da obra? ¿Cal é 
o prazo de execución dos traballos? 

3. En que situación se atopan os compromisos adquiridos polo Concello de Lugo 
respecto do futuro colexio, en particular, a dotación na futura parcela na que se 
construirá o novo centro dos usos urbanísticos e das infraestruturas adecuadas 
para o servizo educativo?  

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 15/01/2019 12:25:33 

 
César Manuel Fernández Gil na data 15/01/2019 12:25:41 

 
Maria Antón Vilasánchez na data 15/01/2019 12:25:43 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 15/01/2019 12:25:50 

 
Carlos Gómez Salgado na data 15/01/2019 12:25:59 

 
María Isabel Novo Fariña na data 15/01/2019 12:26:08 
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Antonio Mouriño Villar na data 15/01/2019 12:26:15 

 
Martín Fernández Prado na data 15/01/2019 12:26:22 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 15/01/2019 12:26:30 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Beatriz  Mato Otero, Martín Fernández Prado, Jaime Castiñeira Broz, Marta Novoa 
Iglesias, Gonzalo Trenor López, Diego Calvo Pouso, Daniel Luís Varela Suanzes-
Carpegna, Mª Julia Rodríguez Barreira e Jacobo Moreira Ferro, deputados e 
deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 
seguinte pregunta oral na Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, 
Medio Ambiente e Servicios.  
 
A vía Ártabra é unha vía fundamental para a área metropolitana da Coruña e nese 
sentido o Goberno da Xunta puxo en servizo dous treitos da vía Ártabra (7,96 km de 
tronco máis 1,78 km da variante de Oleiros e 42 M€) en plena crise e recesión 
económica.  
 
A conexión da Vía Ártabra coa AP-9 é imprescindible para o completo funcionamento 
desta vía de altas prestacións, para garantir os movementos dos concellos de Oleiros, 
Sada e Cambre cara a Coruña e viceversa.  
 
Por iso, a Xunta de Galicia está a facer todo o posible para levar adiante esta 
infraestrutura, desenvolvendo a que tecnicamente se considera a única opción posible 
de conexión coa AP-9, no enlace da Gándara, e mantendo para una fase posterior a 
súa conexión coa autovía A-6.  
 
A firme vontade da Xunta de axilizar as obras de conexión desta vía estratéxica coa 
AP-9, levou a que o Goberno galego decidise desenvolver a actuación en dúas fases: 
unha primeira entre o enlace da N-VI e a estrada autonómica     AC-221; e unha 
segunda, entre esta última vía e a autoestrada AP-9, que requirirá da autorización do 
Ministerio de Fomento.  
 
Isto permítelle ao Goberno galego avanzar nos trámites necesarios para a execución 
das obras nun primeiro tramo da conexión da Vía Ártabra coa AP-9, entre a N-VI e a 
estrada autonómica San Pedro de Nós-Mabegondo (AC-221), mentres o Ministerio de 
Fomento non resolve a autorización da conexión coa Autoestrada do Atlántico. 
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta oral en Comisión:  
 
1.- Como están a avanzar os traballos para a execución da prolongación da Vía Ártabra 
entre a N-VI e a estrada autonómica AC-221? 
 
2.- Cales son as razóns polas que a Xunta de Galicia aposta pola conexión da  AP-9 
coa vía Ártabra no enlace da Gándara? 
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3.- Cal é a situación ao respecto da conexión coa AP-9? 
 
 
Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019.  
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Beatriz Mato Otero na data 15/01/2019 12:28:25 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Luca Chao Pérez, Ánxeles Cuña Bóveda e Paula 

Vázquez Verao, deputado e deputadas do Grupo Parlamentar de En Marea, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª. 

 

A redución dun profesor nas aulas do colexio Virxe da Luz de Portomarín  fixo 

que se tiveran que agrupar o alumnado de 3 grupos de primaria. O ano pasado 

este colexio xa tivera que agrupar dous cursos nun, e cun só menor contaban cun 

profesor máis. 

A directora do colexio comunicou esta situación á comunidade escolar no mes de 

setembro, cando xa se iniciara o curso, o que imposibilitou a procura dunha 

solución ao problema. 

Esta situación é preocupante xa que obriga a tres grupos de primaria a 

concentrarse nun só grupo coa perda de calidade da docencia xa que as 

necesidades dos menores son diferentes. 

Segundo o alcalde o problema é da dirección do centro, posto que hai 4 

profesores no centro e outros catro de apoio para 38 alumnos.  Segundo a súa 

opinión “Se houbera organización podíase facer desdobramento de grupos e 

incluso buscar un profesor de apoio” 

A ANPA que se reuniu con Educación non está conforme coa postura da mesma 

sobre as ratios que segundo lle comunicou o inspector de Educación están dentro 

da normalidade.  
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A cuestión da redución de profesorado levarase ante a Consellería de Educación 

e ante a Valedora do Pobo . 

O caso que estamos a vivir en Portomarín non é unha excepción na provincia de 

Lugo e Ourense nin no interior de Pontevedra ou a Coruña. Sen ir máis lonxe, no 

veciño Concello do Páramo as nenas e nenos están sufrindo unha situación 

idéntica.  

Esta situación provoca falta de igualdade de oportunidades nas nenas e nenos de 

escolas rurais que que ven como por cada hora de clase, a necesidade de repartir 

os tempos de ensinanza entre 3 niveis diferentes, determina menos de vinte 

minutos de dedicación por nivel, algo que contrasta coa normalidade no que vive 

o alumnado que estuda en centros das cidades.  

A maiores, cómpre indicar que a diferente etapa de madurez intelectual e persoal 

dos nenos e nenas fan que o sistema de levanza da docencia non sexa o idóneo e 

a perda de tempo en cada aula a consecuencia das diferentes necesidades 

pedagóxicas asociadas ao propio comportamento e as diferentes dinámicas 

grupais condicionen completamente o desenvolvemento da función docente. 

A inequidade do acceso da poboación rural ao dereito fundamental á educación é 

evidente. 

É lamentable que esta situación se produza mentres se leva anunciado, dende hai 

dous anos, como a lexislatura do rural de Feijóo, que realmente condena  ás 

pequenas vilas do interior de Galicia, retirando profesores dos centros educativos 

para que a xente teña que emigrar á cidade. 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta as seguintes 

PREGUNTAS para a súa resposta oral en Comisión: 
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1. Ten constancia a Xunta do que ocorre nos centros escolares de Galicia por 

mor dos recortes? 

2. Coñece o problema do Colexio de Portomarín no que xa o ano pasado se 

concentraron  dous cursos, e este ano tres por falta de profesores? 

3. Que medidas pensa tomar a Xunta para garantir o dereito a recibir 

educación en igualdade de condicións no rural? 

4. Parécelle a Xunta que é de recibo  que a educación sexa só cuestión de 

números e non de dereitos ? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de  2019. 

   Asdo.: Luís Villares Naveira 

    Luca Chao Pérez 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

    Paula Vázquez Verao 

   Deputado e deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 15/01/2019 11:18:50 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 15/01/2019 11:18:58 

 

Luca Chao Pérez na data 15/01/2019 11:19:04 
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Paula Vázquez Verao na data 15/01/2019 11:19:11 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Carmen Santos Queiruga,  David Rodríguez Estévez e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputadas o Grupo Parlamentar de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª. 

 

O convenio de colaboración subscrito entre a Xunta de Galicia, a Federación 

Galega de Municipios e Provincias e as deputacións provinciais, en materia de 

emerxencias e prevención e defensa contra incendios forestais, para o apoio ao 

funcionamento dos Grupos de Emerxencia Supramunicipais cofinanciado 

parcialmente co Fondo Europeo Agrícola de Desenvolvemento Rural (FEADER) 

no marco do PDR de Galicia 2014-202 ten por obxecto apoiar, dentro do “mapa 

de emerxencias de Galicia”, o funcionamento dos Grupos de Emerxencias 

Supramunicipais (GES), como grupos operativos en emerxencias de ámbito 

supramunicipal. 

Os GES cobren zonas rurais e concellos de menos de 20.000 habitantes. Na 

actualidade, as 300 persoas que conforman os GES prestan servizo a 174 

concellos, dos 313 concellos existentes.   

No convenio vixente, no relativo ás competencias correspondentes á Xunta de 

Galicia, establecese que a Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, 

Administracións Públicas e Xustiza é o departamento encargado de xestionar as 

competencias que en materia de protección civil e emerxencias ten atribuídas a 

Comunidade Autónoma de Galicia, e máis especificamente, a Dirección Xeral de 

Emerxencias e Interior encadrada na súa estrutura. Pola súa banda, a Consellería 

de Medio Rural é o departamento encargado de xestionar as competencias 

inherentes ás medidas de prevención e defensa contra os incendios forestais.    
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Ás Deputacións Provinciais correspóndelles a asistencia e cooperación xurídica, 

económica e técnica aos concellos, para garantir a prestación integral e adecuada 

dos servizos públicos, no territorio da súa competencia e, en particular, participar 

na coordinación da administración local coa Comunidade Autónoma co fin de 

garantir os principios de solidariedade e equilibrio intermunicipal. De acordo co 

previsto na Lei 5/2007, do 7 de maio, de Emerxencias de Galicia, os órganos de 

goberno provinciais exercerán as súas competencias garantindo a prestación do 

servizo de protección civil e xestión de emerxencias, incluídos os servizos contra 

incendios e de salvamento, naqueles municipios que non conten con servizos 

propios.       

Pola súa banda, os municipios deberán prestar á súa cidadanía os servizos 

públicos que contribúan a satisfacer as necesidades e aspiracións da comunidade 

de veciños, entre os que se atopan a seguridade en lugares públicos e a protección 

civil e extinción de incendios, polo que teñen necesidade de contar con medios 

para poder facer fronte ás súas competencias, compartidas e concorrentes, en 

materia de protección civil e emerxencias.    

Co convenio orixinal (asinado en 2012 e vencido a 31 de decembro de 2015), 

prorrogado nunha primeira ocasión ata o 31 de decembro de 2018, prantéxase 

agora a posibilidade de prorrogalo outros tres anos, ata o 31 de decembro de 

2021.  

Nos diversos convenios asinados entre Xunta, Fegamp e Deputacións, entre as 

labores dos GES, ademais das típicas das emerxencias cotiás encárganselles 

labores de desbroce, tarefa totalmente incompatible coas emerxencias, xa que 

merma a calidade de resposta ante tales incidencias, ao ser estes servizos de 

resposta inmediata, tal e como se recolle na lexislación (Lei PC 17/2015 e Lei 

5/2007 de Emerxencias de Galicia), así como traballos que non se poden 

catalogar como parte das emerxencias, deixando unha parte do convenio ao 

criterio do alcalde/alcaldesa de cada concello, para que dispoñan desta maneira 
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libremente dun servizo ao seu antollo, encomendándolles traballos de 

barrendeiros/as municipais, construción, persoal para montar postos nas festas 

populares, persoal de vías e obras, etc. malversando un servizo que debe estar 

adicado á atención das emerxencias.  

Baixo o prisma do Partido Popular, a esencia da creación dos GES era, non só 

que os concellos dispuxeran dun servizo municipal de emerxencias controlado 

directamente polas alcaldías e financiado pola Xunta e a Deputación, senón que 

ese carácter municipalista se traducira nun catálogo de funcións non escrito ao 

servizo do poder municipal.  

Como é comprensible, os/as profesionais dos GES queren rematar con esa 

utilización pseudocaciquil que nada ten que ver co que deberían ser as súas 

funcións, pero as alcaldías non van prescindir facilmente dese control e desa 

multifuncionalidade operativa, debido á cal, en moitos concellos os GES 

poderían cualificarse como servizos públicos de terceira división: sen 

instalacións axeitadas, sen materiais adecuados, contratados en categorías que 

non lle corresponde, facendo tarefas que non lles competen, etc. Pola 

precariedade das condicións, no seu traballo ven como se vulneran leis básicas 

como a Lei 31/1995 de prevención de riscos laborais.    

Segundo o convenio en vigor, a Xunta -a través de Vicepresidencia e da 

Consellería de Medio Rural- financia o 60% do custe, os concellos un 20% e a 

deputación respectiva o 20% restante. 

Algúns concellos comprometéronse en facer dos GES uns grupos de emerxencias 

dedicados única e exclusivamente ás emerxencias, onde se fan quendas de 24h, 

teñen categoría e soldo acorde as súas funcións e cumpren con un servizo de 

calidade para a cidadanía, pero isto so se da nalgúns concellos, polo que dende 

En Marea entendemos cómpre afastar o servizo dos GES da dependencia 

inmediata das alcaldías, posto que os concellos non deberan asumir o papel de 
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control que teñen actualmente e os GES deberan pertencer a un consorcio 

provincial público, financiado pola Xunta ao 50% e polas Deputacións ao 50%.  

A Lei 7/1985, de 2 de abril, Reguladora das Bases do Réxime Local, establece no 

seu artigo 36 como competencia propia das Deputacións, “a prestación de 

servizos públicos de carácter supramunicipal, e no seu caso, supracomarcal”, 

polo que dende En Marea entendemos que as emerxencias, dentro das que se 

engloban o servizo dos GES, debe ser asumido polas deputacións, non polos 

concellos, pois que un concello preste un servizo supramunicipal vai contra o 

estipulado normativamente.    

O artigo 24 da citada Lei establece que “para facilitar a participación cidadá na 

xestión dos asuntos locais e mellorar esta, os municipios poderán establecer 

órganos territoriais de xestión desconcentrada, coa organización, funcións e 

competencias que cada concello lle confira, atendendo ás características do 

asentamento da poboación no termo municipal”, non facendo mención, en 

ningún momento, ao termo supramunicipal. 

O artigo 25 da mesma Lei establece que para a xestión dos seus intereses, os 

municipios terán competencia para, entre outros aspectos, a protección civil, 

prevención e extinción de incendios. Estas competencias enténdese son de 

ámbito municipal, nunca supramunicipal, motivo polo cal naceron, por exemplo, 

os parques dos consorcios dende os consorcios dependentes das Deputacións. 

Por iso tamén, o financiamento dos servizos dos GES debe ser o mesmo que o 

dos consorcios provinciais contra incendios e salvamento: 50% Xunta e 50% 

Deputacións.       

Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes 

Preguntas para a súa resposta oral en Comisión: 
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 Ten previsto a Xunta afastar o servizo dos GES da dependencia inmediata 

das alcaldías, encomendándoos ás Deputacións ou Consorcios Provinciais?.  

 Garantirá a Xunta que o financiamento do servizo dos GES non teña 

participación municipal, repartíndose o mesmo entre Xunta e Deputacións?.  

 Ten previsto a Xunta levar a cabo algunha medida que asegure o 

cumprimento da lei para os casos onde non se observe? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luís Villares Naveira 

    Carmen Santos Queiruga 

    David Rodríguez Estévez 

    Paula Vázquez Verao 

   Deputados e deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 15/01/2019 11:12:36 
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Carmen Santos Queiruga na data 15/01/2019 11:12:46 

 

David Rodríguez Estévez na data 15/01/2019 11:12:54 

 

Paula Vázquez Verao na data 15/01/2019 11:13:02 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

Luís Villares Naveira, David Rodríguez Estévez e Antón Sánchez García, 

deputados do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 1.ª. 

 

O PLADIGA establece que a colaboración da poboación na detección de 

incendios forestais na actualidade é unha gran axuda na xestión de ditos lumes e 

se canaliza a través dos teléfonos de emerxencias 112 e 085.  

O 085 é o teléfono gratuíto que a Xunta de Galicia pon a disposición da 

cidadanía para alertar e informar de incendios forestais.  

O pasado ano, antes da vaga de lumes que asolou Galicia, dende a CIG-Ourense 

denunciaron que o número de emerxencia contra incendios, dependente da 

Consellería de Medio Rural, o 085, non estivo atendido na provincia de Ourense 

durante dúas noites entre o 1 e o 3 de outubro, por non ter persoal, a pesares de 

ser tempada de alto risco de incendios.  

Dende o sindicato constataran que as persoas que durante esas noites tentaron 

poñerse en contacto coa central de chamadas para dar avisos de incendios non 

foron atendidas, xa que a liña non estaba sendo atendida por carecer de persoal 

para elo.  

A vaga de lumes do pasado ano, ademais de deixar tras de si 4 persoas falecidas, 

case 50.000 hectáreas calcinadas e un dano ambiental irreparable, amosou a total 

e absoluta falta de previsión da Xunta, así como unha improvisación intolerable. 

Nesa fin de semana foron de destacar tanto os fallos no dispositivo contra 

incendios (faltou organización, coordinación e disposición de medios) como no 

actual modelo forestal que temos en Galicia, na información á poboación, etc. 
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Non se soubo afrontar a emerxencia nin nas vilas nin nas cidades. Esa fin de 

semana fallou o dispositivo, constatándose que a Xunta obvia as súas obrigas 

nesta materia, por unha banda porque o servizo de Emerxencias de Galicia está 

totalmente desregulado e segregado e, por outra, porque a lei de Emerxencias de 

Galicia atópase sen desenrolar dende fai máis de dez anos.     

A vaga de lumes constatou que non se preveu o reforzo dos sistemas de 

comunicación, nomeadamente o 085 e o 112, que estiveron horas colapsados, 

tendo en conta, ademais, que en Ourense a fin de semana anterior como 

comentabamos, non houbo servizo do 085 na quenda de noite ao non haber 

persoal para atendelo.   

No primeiro pleno do Parlamento trala vaga de lumes, o 7 de novembro de 2017, 

sen espazo para o recoñecemento de fallos no dispositivo ou erros na súa 

dirección política, Feijóo adicouse a vender fume propondo un “acordo forestal” 

con trinta medidas, que segundo afirmou, irían “dende o ámbito da prevención 

ata o da extinción e o da persecución do terrorismo incendiario”. 

Boa parte desas medidas xa estaban recollidas na lexislación, só que non se 

cumprían, polo que só 5 das medidas podían considerarse “novidosas”.   

Dende En Marea xa criticaramos que con esas medidas non se facía unha análise 

clara das causas dos incendios, e consecuentemente non había un proxecto 

cohesionado para afrontar o problema nin unha predición dos resultados e o seu 

prazo de efecto. Tendo en conta que a maioría das medidas xa estaban recollidas, 

tampouco había ningunha garantía de que se foran cumprir.  

Un ano despois dese anuncio gran parte das medidas, incluso as que se atopan en 

leis xa vixentes, seguen sen levarse a cabo, o que amosa a incapacidade do 

goberno de Feijóo de facer cumprir os decretos aprobados pola Xunta.  
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Unha das medidas anunciadas por Feijóo no acordo forestal era “poñer o 085 ao 

dispor dos cidadáns que avisten incendiarios”. Ademais de ser un servizo xa 

vixente, o deber de difusión da súa existencia vén recollido na Lei 5/2007, de 

Emerxencias de Galicia e en todos os plans vixentes de emerxencias sectoriais. 

As accións “sociolóxicas e de educación ambiental”, recollidas no punto 6.3.2 do 

PLADIGA xa inclúen o teléfono 085 entre as ferramentas a dar a coñecer como 

parte da colaboración cidadá fronte aos incendios forestais.  

Semella que ata aquel momento non importaba, pois a fin de semana anterior á 

vaga de lumes o servizo non foi atendido porque non se cubriron as dúas baixas, 

polo que non funcionou.  

De feito, se algo se constatou durante a vaga de lumes foi que a cidadanía coñece 

o 085, pero o servizo estivo colapsado, non funcionou como debera, e non foi por 

descoñecemento da xente.  

Os feitos seguen pondo de manifesto que non se aprendeu nada e se continúan 

reproducindo situacións vividas fai un ano. Así, na noite do 11 ao 12 de 

novembro, o 085 de novo non estivo atendido na provincia de Ourense por falta 

de persoal, como puideron constatar as persoas que tentaron contactar e non 

deron.  

Esta situación é inaceptable, pois un servizo de emerxencias como é o 085 debe 

estar cuberto e atendido de xeito eficiente, prestando á cidadanía o servizo para o 

que foi creado. 

 

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 Ten previsto a Xunta elaborar un protocolo e unhas bases para a creación 

dunha bolsa de emprego para posibles situacións de reforzos de persoal, 

cobertura de substitucións ou incidencias que se puideran dar no 085, 
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garantindo que todas as quendas se cobren e o servizo non queda 

desatendido en ningún momento?.     

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luís Villares Naveira 

    Davide Rodríguez Estévez 

    Antón Sánchez García 

    Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 15/01/2019 11:15:17 

 

David Rodríguez Estévez na data 15/01/2019 11:15:27 

 

Antón Sánchez García na data 15/01/2019 11:15:39 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luís Villares Naveira, Carmen Santos Queiruga, Paula Vázquez Verao e 

Davide Rodríguez Estévez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª. 

 

Os GES son grupos operativos en emerxencias de ámbito supramunicipal, que 

prestan servizo en 174 concellos (dos 313 existentes), cubrindo as zonas de 

sombra ás que os parques de bombeiros non chegan a dar cobertura.   

No convenio onde se regula a súa creación xa se especifica que deben contar 

cuns medios materiais definidos. En concreto, co fin de proporcionar un servizo 

de calidade, axustado ás tarefas a desenvolver, cada GES contará cun vehículo 

todoterreo que permanecerá en perfectas condicións mecánicas e de dotación e 

estará ao corrente en toda a documentación obrigatoria do mesmo, cumprindo 

coas obrigas administrativas que leva aparelladas en materia de inspección 

técnica (ITV), pólizas de seguro, impostos, etc. Terán tamén batelumes, 

ferramentas e equipos de protección individuais (EPI), necesarios para realizar as 

súas funcións. En canto á roupa, os membros dos GES vestirán un uniforme 

axeitado ás características do seu traballo.    

No relativo ás instalacións, no convenio establécese que o concello sede aportará 

unha instalación-base adecuada para a prestación do servizo de emerxencias.  

 

A pesares do estipulado no convenio, no tocante aos medios materiais dos GES, a 

realidade é que existe unha xeralizada carencia de medios: Os EPI empregados 

non son os axeitados para a tarefa, hai GES que non contan con medios para 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-1

TG
A

Y
M

lg
x-

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142229

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-1TGAYMlgx-7


 
 

 
realizar excarceracións ou atencións sanitarias, etc. Outros medios están 

infrautilizados por non haber persoal que os atenda ou dánselle fins distintos aos 

iniciais, o que supón unha inaceptable malversación de fondos públicos: Así, 

empréganse vehículos dotacionais, motobombas ou carrocetas, adquiridos con 

fondos europeos para atención de emerxencias, para outras tarefas que nada teñen 

que ver.   

Danse casos de camións adquiridos a través de subvencións con fondos europeos 

que non se están empregando, algúns incluso que non están matriculados, por 

non ter condutores, a pesares de estar esa condición estipulada nas cláusulas de 

cesión do vehículo, onde se establecía que o beneficiario se comprometía a 

mantelos operativos 365 días / 24 horas, mediante a contratación dun chofer. 

Tamén ocorre que camións que tiñan un equipamento específico para atender ás 

emerxencias, o que incrementaba o seu custe, chegando algúns a rondar os 

200.000€, foron modificados e quitóuselles todo ese equipamento específico para 

facer simples camionetas de transporte de mercadorías ou camións de vías e 

obras, malversando con estas actuacións fondos públicos e infrautilizando 

recursos necesarios para moitos GES.  

As instalacións nas que traballan estes grupos, en moitos casos non compren coas 

condicións mínimas de seguridade e saúde nos lugares de traballo, esixidas polo 

Real Decreto 486/1997, do 14 de abril, polo que se establecen as disposicións 

mínimas de seguridade e saúde nos lugares de traballo.  

 

Por todo o exposto, os deputados  asinantes formulan a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 Ten pensado a Xunta de Galicia favorecer a dotación dos Grupos de 

Emerxencias Supramunicipais (GES) do material adecuado e suficiente para 
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a realización das súas funcións en condicións de seguridade, tanto para o 

persoal como para a cidadanía en xeral? 

 

 Ten pensado a Xunta de Galicia establecer un procedemento claro de control 

e fiscalización dos recursos adquiridos con fondos públicos, ben sexan 

europeos, autonómicos ou locais, para supervisar que sexan empregados de 

xeito axeitado e eficiente, evitando situacións de mal uso de fondos 

públicos? 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Luís Villares Naveira 

    Carmen Santos Queiruga 

    Paula Vázquez Verao 

    Davide Rodríguez Estévez 

   Deputadas e deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Villares Naveira na data 15/01/2019 11:06:08 

 

Carmen Santos Queiruga na data 15/01/2019 11:06:21 
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Paula Vázquez Verao na data 15/01/2019 11:06:30 

 

David Rodríguez Estévez na data 15/01/2019 11:06:39 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Juan Manuel Díaz Villoslada, María Concepción Burgo López e Luís Manuel 

Álvarez Martínez, deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara presentan a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

 

O Concello da Coruña e Amigos da Ópera constituíron no ano 1991 o Consorcio 

para a promoción da Música, encargado da xestión directa da Orquestra 

Sinfónica de Galicia (OSG) e que ten por obxecto difundir a música mediante 

actuacións da dita orquestra e a realización de gravacións e transmisións por 

radio, televisión e outros medios de comunicación, así como a promoción de toda 

clase de actividades musicais, a través da colaboración con agrupacións, 

organismos e institucións nacionais ou estranxeiras. 

 

O financiamento, inicialmente, das actividades da OSG procedía na súa maior 

parte do Concello da Coruña e, en menor contía, da Deputación da Coruña, da 

extinta Fundación Caixa Galicia e de Amigos da Ópera. 

 

En decembro de 2004 a Xunta de Galicia recoñece o labor do Consorcio para a 

Promoción da Música na xestión da Orquestra Sinfónica de Galicia, que ten 

contribuído de forma clara á difusión da música en toda Galicia, en España e a 

nivel internacional, gozando a OSG dun ben gañado prestixio entre as máis 

renomeadas orquestras internacionais.  

 

Estes son os termos do Convenio de colaboración subscrito o 28 de decembro de 

2004 entre a Xunta de Galicia e o Concello da Coruña para o financiamento da 

OSG, en virtude do cal a Xunta de Galicia incorpórase ao ente consorcial. 

 

O convenio, complementado polo asinado a continuación o 22 de xullo de 2005, 

establece na súa cláusula terceira que para os exercicios 2006 e seguintes as 

transferencias da Xunta de Galicia a favor do Consorcio, ou da entidade que o 

substitúa, estableceranse como subvención nominativa nos orzamentos de cada 

exercicio, non podendo ser a contía a transferir en cada ano inferior á establecida 

para 2005, que foi de tres millóns de euros.  

 

Durante as dez últimas tempadas (2008-2009 a 2017-2018) a actividade e 

resultados da OSG non deixaron de crecer, pasando de 1.554 aboados aos actuais 

1.782, cunha asistencia que medrou das 27.230 persoas ás 42.081 da pasada 

tempada. Desde 2012 aumentou claramente a oferta de concertos para a 

captación de novos públicos, crecendo case un 100 % o número de concertos en 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

xira por Galicia. A proxección nacional e internacional seguiu aumentado, sendo 

o canal de YouTube da OSG un referente no sector.  

 

O proxecto didáctico da OSG segue a crecer como valor fundamental para a 

promoción da música. A Orquestra xove, a Orquestra de nenos, o Programa de 

futuras promesas, os Nenos cantores da OSG ou o Coro xove son pezas esenciais 

nesta apaixonante tarefa. 

 

A pesar do exposto, desde 2011 as achegas orzamentarias da Xunta de Galicia 

son moi inferiores aos compromisos que ten asumidos coa OSG en virtude dos 

convenios indicados. Si en 2011 a achega reduciu o compromiso de 

financiamento en 348.000 euros, en 2019 o reducirá en 379.148 euros, sendo os 

exercicios 2013 a 2016 os de maior redución de aportacións.  

 

Así, a minoración do compromiso de financiamento por parte da Xunta de 

Galicia co Consorcio para a promoción da Música entre 2011 e 2019 ascende a 

5.159.266 euros. 

 

 

Polo exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan a seguinte 

pregunta: 

 

 

Que medidas ten previsto adoptar a Xunta de Galicia para dar efectivo 

cumprimento aos seus compromisos de financiamento do Consorcio para a 

promoción da Música? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Juan Manuel Díaz Villoslada na data 15/01/2019 12:46:48 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 15/01/2019 12:46:58 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 15/01/2019 12:47:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé 

Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 8ª, relativa as medidas a tomar pola Consellaría do Mar para 

solucionar o gravísimo problema creado a algunhas confrarías pola denegación de 

axudas para pagar persoal que realiza labores de vixilancia e asistencias técnicas. 

 

No DOG do 20/09/2018 a Consellaría do Mar publicaba a orde do 7 de setembro 

pola que se establecían as bases reguladoras xerais e se convocaban para 2018, en 

réxime de concorrencia competitiva, axudas a proxectos colectivos financiados polo 

Fondo Europeo Marítimo da Pesca (FEMP) que contribúan á protección e recuperación 

da biodiversidade mariña a través dunha mellor xestión e conservación dos recursos 

mariños e dos ecosistemas, así como do fomento da sensibilización ambiental. 

A finais de decembro a Consellaría do Mar notifícalles a unha serie de 

confrarías: Rianxo, Carril, Vilaxoán, Aldán, Ferrol e Barallobre que non lles admite a 

trámite as solicitudes que tiñan presentado, que fundamentalmente destinan a pagar ao 

persoal que realiza os servizos de vixilancia e asistencias técnicas, biolog@s. Con estas 

actuacións contribúen á xestión de zonas de produción, conservación, protección e 

substentabilidade da explotación dos recursos mariños, que permitan mellorar as 

condicións de vida e de traballo das persoas que se adican a esta actividade e que 

contribúan á conservación do medio mariño e das súas especies, finalidades e 

obxectivos que realizan por “delegación” da Consellaría do Mar que é a que ostenta a 
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titularidade das competencias, xa que esta non asume directamente estas funcións tan 

importantes. 

Segundo a información de que dispomos estas denegacións adoecen de como 

mínimo múltiples dúbidas e “irregularidades”: realízaas a consellaría en base a que as 

confrarías teñen diversas sancións, mais este argumento ademais de desproporcionado é 

máis que cuestionado polas mesmas que consideran que non é motivo suficiente, non se 

coñece con claridade os criterios con que se aceptan un proxectos e se denegan outros e 

polo tanto moitas dúbidas de actuación arbitraria. Hai constancia de resolucións 

favorábeis recibidas por outras entidades en situacións similares, polo que a igualdade 

de oportunidades e de trato tamén está en entredito. Hai unha interpretación 

absolutamente desproporcionada, descontextualizada do Regulamento da Unión 

Europea que regula a aplicación dos fondos FEMP, con resultado lesivo. 

Coa decisión de denegar estes proxectos a Consellaría do Mar está a causar un 

moi grave prexuízo económico ás confrarías afectadas, en primeiro lugar polo 

extemporánea da convocatoria e da comunicación, xa que se levan executado máis da 

metade dos meses dos proxectos e polo tanto asumido o custe por parte das confrarías, 

segundo porque non van dispoñer de recursos para asumir esas labores, algunhas 

confrarías como a de Rianxo deixarán de percibir 80.000 euros, e polo tanto, perda de 

postos de traballo, do traballo desenvolvido por estes/as profesionais, do seguimento 

dos proxectos e control do furtivismo e polo tanto capacidade produtiva. O resultado 

final será que algunhas delas veranse abocadas a un máis que seguro peche. 

 

Por estas razóns formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª: 
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Que accións vai realizar o Goberno galego para solucionar os gravísimos 

problemas económicos das confrarías ás que lle denegou as axudas coas que pagaban 

persoal de vixilancia e asistencias técnicas? 

É consciente do gravísimo problema que lle ocasiona a decisión que ten tomado, 

con incluso risco de peche de algunha das confrarías? 

Vai rectificar a decisión tomada? 

Tense reunido c@s responsábeis das confrarías e tenlle trasladada algunha 

alternativa? 

De ser así en que data e cal é a alternativa? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 15/01/2019 13:02:51 

 

Ana Pontón Mondelo na data 15/01/2019 13:02:55 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 15/01/2019 13:02:56 

 

Olalla Rodil Fernández na data 15/01/2019 13:02:57 

 

Noa Presas Bergantiños na data 15/01/2019 13:02:58 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 15/01/2019 13:03:00 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández, Luís Manuel Álvarez 

Martínez, María Luisa Pierres López e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 2.ª, Ordenación 

Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos. 

 

A construción no ano 2002 da estación de autobuses de Celanova, que a Xunta de 

Galicia financiou con fondos europeos, tivo un custo de 356.000 euros. 

 

O Concello de Celanova cedeu a parcela de terreo para a súa construción, e no 

ano 2004 urbanizou a rúa Irmáns Igrexas, unha obra que contou cun investimento 

de 135.000 euros. Esta infraestrutura era moi demandada polos veciños e veciñas 

desta vila ourensá porque os autobuses escolares e de viaxeiros se vían obrigados 

a estacionar ao longo da avenida de San Rosendo (a estrada OU-540 ao seu paso 

pola vila), o que representaba un perigo para os usuarios e usuarias, e xeraba 

atascos na circulación daqueles vehículos que atravesaban Celanova en dirección 

a Ourense ou á fronteira portuguesa.  

 

No ano 2011 a Xunta de Galicia cedeu o inmoble ao concello, que adquiriu o 

compromiso de poñer en marcha ditas instalacións. 

 

Na actualidade, a estación de autobuses de Celanova permanece pechada. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cales son os motivos polos que permanece pechada a estación de autobuses 

de Celanova? 

2. Por que cedeu a Xunta de Galicia este inmoble ao concello? 

3. Cando o Goberno de galego levou a cabo esta cesión, coñecía as dificultades 

para poñer en marcha a estación? 

4. Reclamou a Xunta de Galicia ao Concello de Celanova nalgunha ocasión, 

dende que lle cedeu dito inmoble, a posta en marcha da estación de 

autobuses? 

5. En caso afirmativo, cal foi a resposta do concello? 

6. A que usos se está dedicando na actualidade este inmoble? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-Z

P
qi

X
zm

M
G

-8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142239

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-ZPqiXzmMG-8


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

7. Comunicou a Xunta de Galicia ás autoridades comunitarias competentes que 

a estación de autobuses non se puxo en marcha? 

8. En caso afirmativo, cando se levou a cabo dita comunicación? 

9. Ten previsto poñerse en marcha a estación de autobuses de Celanova? 

10. En caso afirmativo, cando está previsto que entre en funcionamento? 

11. Valora a Xunta de Galicia a posibilidade de dedicar este inmoble a outros 

usos? 

12. En caso afirmativo, cal sería o uso que se lle pretende dar? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Raúl Fernández Fernández 

  Luís Manuel Álvarez Martínez 

  María Luisa Pierres López 

  Patricia Vilán Lorenzo 

      Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 10:44:37 

 

Raúl Fernández Fernández na data 15/01/2019 10:44:43 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 15/01/2019 10:44:48 

 

María Luisa Pierres López na data 15/01/2019 10:44:53 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 15/01/2019 10:44:58 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Raúl Fernández 

Fernández, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades. 

  

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción 

da residencia de maiores de Ourense? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 

2018 vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Ourense 

onde situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para 

atender esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Ourense? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na 

cidade de Ourense e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta 

en marcha deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández e Julio Torrado 

Quintela, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa reposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

  

 A construción dos novos centros de saúde comprometidos polo Sr. Feijoo dende 

a súa chegada ao Goberno da Xunta de Galicia no ano 2009, é un dos mellores 

exemplos do fracaso, das mentiras, das trampas, da ocultación, e da privatización 

indiscriminada que caracteriza a xestión sanitaria levada a cabo baixo o seu 

mandato. 

 

Pola contra, dende o Grupo Parlamentario Socialista sempre consideramos unha 

prioridade a posta en marcha dun Plan xeral de reordenación, modernización e 

mellora da rede de centros de saúde de Atención Primaria, a fin de que este 

servizo asistencial básico sexa o máis axeitado ás necesidades actuais.  

 

Dende que chegou o PP de Feijoo ao Goberno foi mudando os compromisos ano 

tras ano, mesmo modificando os nomes dos concellos onde se ían construír os 

centros nun baile de nomes intolerable, sobre todo para aqueles concellos nos que 

fixeron o esforzo de adquirir os terreos para cederllos á Xunta de Galicia co 

propósito de que esta cumprira co compromiso de construír estas novas 

infraestruturas. Un dos exemplos deste desleixo dos gobernos do PP é o Centro 

de Saúde de Ribadavia. A capital e a comarca do Ribeiro necesitan un novo 

centro de saúde para atender á poboación, tendo en conta os problemas estruturais 

que presenta o agora existente con 30 anos de antigüidade, aos que hai que 

engadir a súa localización a beiras do Avia, nunha zona inundable e con exceso 

de humidade.  

 

A iniciativa de construír un centro de saúde noutra zona de Ribadavia partiu no 

ano 2007 do equipo de Goberno do Concello, e en setembro de 2008 producíase a 

cesión á Xunta de Galicia dunha parcela no Campo da Feira adquirida a 

particulares cun gasto aproximado de 30.000 euros. Ao mes seguinte, a 

Consellería de Sanidade licitaba a redacción do proxecto, ascendendo o 

investimento calculado polos técnicos a 2.890.000 euros, para un edificio de dúas 

plantas e un total de 2.500 metros cadrados útiles. Aprobouse ademais por parte 

do Concello de Ribadavia unha modificación puntual da superficie, que antes era 
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rústica e agora é dotacional, e como tal se contempla no futuro Plan Xeral de 

Ordenación.  

 

Na actualidade a construción desta infraestrutura segue paralizada, e sen 

previsión de que comece a execución do proxecto nos vindeiros meses.  

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Ten previsto o Goberno galego construír un novo centro de saúde en 

Ribadavia durante a X lexislatura?  

2. De ser así, cando se iniciarán esas obras? E cando prevé o Goberno que 

podería estar en funcionamento o novo centro? 

3. A que se debe o retraso na construción do mesmo, tendo en conta que o 

Concello de Ribadavia cedeu os terreos á Xunta de Galicia no ano 2008? 

4. Comunicou o Goberno galego ao Concello de Ribadavia os motivos polos 

cales se produce o retraso dun proxecto tan importante para os veciños e 

veciñas da comarca do Ribeiro? 

5. Que orzamento ten previsto dedicar o Goberno durante o ano 2018 á 

construción deste centro de saúde?  

6. Con que partida dos orzamentos do ano 2018 se vai acometer dita 

construción?  

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Raúl Fernández Fernández 

  Julio Torrado Quintela 

    Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Abel Losada Álvarez, Raúl Fernández Fernández e 

Julio Torrado Quintela, deputada e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa reposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O Complexo Hospitalario Universitario de Ourense contaba ata o ano 2013, cun 

Servizo de Cirurxía Pediátrica composto por tres cirurxiáns pediátricos reforzados 

nas gardas por algún outro profesional desta especialidade. 

 

Trala xubilación dun deles, e a solicitude de traslado doutro, o cadro de persoal 

quedou tan reducido que non se podían seguir ofertando gardas. Esta situación 

obrigaba á Xerencia a reposición das vacantes, pero en lugar diso e ante a 

sorpresa e o desgusto da cidadanía ourensán, e dos profesionais do CHUOU, a 

Xerencia anunciou que se suprimía este servizo, optando polo retallo de medios 

nesta especialidade, reducindo á metade o número de cirurxiáns pediátricos.  Así 

pois, dende setembro de 2013, os nenos e nenas ourensás que necesiten someterse 

a unha intervención cirúrxica fóra do horario de mañá, ou en sábado, domingo e 

festivo, teñen que trasladarse a Vigo, a máis de 100 quilómetros, distancia que se 

eleva cando os desprazamentos teñen que realizarse dende outras zonas da 

provincia afastadas da capital, como por exemplo da comarca de Valdeorras.  

 

Estamos falando de menores que deben ir acompañados dos pais e nais, o que 

supuxo un esforzo adicional para moitas familias, esforzo económico aínda máis 

difícil de levar a cabo para aquelas que dispoñen de menos recursos.  

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que esta decisión beneficiou á atención 

sanitaria pública de Ourense e da provincia? 

2. Que custo supuña este servizo, e que aforro supuxo o desmantelamento do 

mesmo? 

3. Que valoración fai o Goberno galego do que supuxo para as familias dos 

nenos e nenas que viven nos concellos máis illados da provincia: 

Carballeda, Viana, Trives, etc, ter que desprazarse a Vigo para ser 

atendidos e atendidas? 

4. Asumiu durante este tempo o Goberno galego os gastos de desprazamento?  
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5. Puxo en marcha medidas para os casos en que os desprazamentos tiveran 

que realizalos familias sen recursos? 

6. Cantos nenos e nenas da provincia de Ourense tiveron que ser atendidos en 

Vigo, dende a supresión deste servizo no ano 2013, para someterse a unha 

intervención cirúrxica fora do horario de mañá, ou en sábado, domingo e 

festivo? 

7. Ten previsto o Goberno galego que o CHUOU volva a dispoñer dun 

servizo de cirurxía pediátrica 24 horas ao día, e os 365 días do ano? En 

caso afirmativo, cando ten previsto restablecer este servizo? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Abel Losada Álvaerz 

   Raúl Fernández Fernández 

   Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández, José Manuel Pérez 

Seco e Abel Losada Álvarez, deputada e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 

 

O Entroido de Viana do Bolo, que goza de recoñecida fama, é quizais un dos 

máis orixinais que se celebran en Galicia e o evento máis antigo e con máis 

tradición da zona. Os preparativos desta festa comezan ao finalizar o día de Reis, 

cos ensaios e a preparación de disfraces e carrozas. Ao finalizar a xornada diaria e 

durante os fins de semana, os veciños e veciñas organízanse para ir tocar o “ 

folión” por todos os pobos da comarca.  Hai numerosos “ folións”, que fan soar 

ritmicamente grandes bombos e apeiros de labranza. E así ata que chega o 

primeiro dos días de fariña, o “xoves de compadres”, que ten lugar dous xoves 

antes do “domingo gordo”. 

 

 A continuación chega o sábado de fariña, con festa e charangas para dar a 

benvida aos mozos e mozas que estudan fóra do pobo. Os lardeiros son 

tradicionalmente vestidos con pezas roubadas aos mozos e ás mozas de Viana. O 

seguinte xoves é o “de comadres”. A noite anterior son os mozos os que rouban 

unha peza ás mozas para colocarlla á boneca “ Lardeira”, que se coloca nun poste 

á beira do       “Lardeiro”. O venres celébrase unha festa de disfraces para nenos e 

maiores, xuntándose todos de noite para ir de “ foliada” por rúas e bares da vila, 

do mesmo xeito que o sábado, un día no que a poboación de Viana do Bolo 

adóitase triplicar. 

 

 O “domingo gordo” é o día grande do entroido. Dende ben cedo, a banda de 

gaitas  percorre as rúas con alboradas para espertar a veciños e visitantes. Tras a 

recepción ás autoridades, o pregón e a entrega das insignias da “androlla”, 

iníciase o gran desfile que percorre as principais rúas, participando todos os 

personaxes típicos do Entroido: “os boteiros”, “a mula”, “os folións” e“ as 

carrozas”. O Boteiro é a figura máis rechamante do Entroido, coa súa máscara 

negra, ten como misión manter afastados aos espectadores, dando grandes brincos 

sobre unha pértega curta de cores chamada“ monca”. Sobre a cabeza, o boteiro 

leva a chamada pantalla, un ornamento de vivas cores que vai suxeito á cabeza. 

Ademais, a vestimenta do boteiro está tamén composta por outras tres pezas: uns 

pantalóns de raso vermello, unhas polainas de coiro, e unha vistosa camisa 

confeccionada a partir dunha camiseta de felpa, sobre a que se cosen cintas 
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rizadas de seda ou raso que forman debuxos de cores, empregándose nela máis de 

1.000 metros de cinta. O cinto está feito de coiro forrado de tea e doce esquilas          

(cencerros) que tintinean cando o boteiro salta. A Mula sempre vai guiada por un 

Maragato; antigamente subíase aos seus lombos ao cacique do pobo para que 

convidase a viño e viandas a todos os veciños. Durante esta xornada, adoita 

celebrarse a “festa da androlla”, o produto gastronómico máis internacional da 

zona. 

  

Como en todos os entroidos da provincia de Ourense, o luns é o día dedicado aos 

nenos e nenas, con desfiles, concursos e pasarúas. O martes o folión percorre as 

rúas e despídese ata o ano próximo, disfrazados e cargados de fariña, os 

participantes na festa, percorren as rúas ata a hora do baile e dos concursos de 

disfraces.  

 

Dita festa trátase pois dunha manifestación de valores culturais e de tradición 

popular, con especial consideración polas súas características etnolóxicas e que 

ten unha especial importancia como atractivo turístico, polo que foi declarada de 

interese turístico de Galicia no ano 1999. Tendo en conta ademais que cumpre 

todos os requisitos recollidos na Orde ITC/1763/2006, do 3 de maio, para acadar 

a declaración dunha festas de interese turístico nacional: 

a) A antigüidade da celebración da festa ou acontecemento de que se trate.  

b) A súa continuidade no tempo (entre unha e outra celebración da festa non 

deberá transcorrer máis de cinco anos).  

c) Arraigamento da festa na localidade, o que implica a participación cidadá no 

desenvolvemento da festa. 

d) A orixinalidade e diversidade dos actos que se realicen. 

 

O Pleno do Concello de Viana do Bolo no ano 2014, a proposta do grupo 

socialista, solicitou o inicio dos trámites para que o entroido de Viana do Bolo se 

declarara de “interese turístico nacional”, unha declaración coa que xa contan 

outros dous entroidos da provincia de Ourense: o de Xinzo da Limia e Verín. 

 

Esta declaración require dun informe favorable da comunidade autónoma, neste 

caso dos organismos turísticos competentes da Xunta de Galicia, que remitirán no 

seu caso o expediente acompañado do informe á Subdirección General de Calidad 

e Innovación Turísticas, da Secretaría General de Turismo, que ditaminará ao 

respecto.  

 

Esta declaración de carácter honorífico daría un empuxón a unha das festas máis 

antigas e simbólicas de Galicia, á vez que supoñería un revulsivo socioeconómico 
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nunha provincia que precisa de medidas de acción positiva en todos os ámbitos e 

sectores de desenvolvemento. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora a Xunta de Galicia a declaración do Entroido de Viana do Bolo 

como de “Interese Turístico Nacional”?  

2. Solicitou o Concello de Viana do Bolo á Xunta de Galicia o informe 

favorable previo esixido pola orde de aplicación, co fin de xuntalo coa 

documentación a remitir ao Ministerio?  

3. En caso de recibir tal requirimento, emitiu a Xunta de Galicia informe sobre o 

mesmo? 

4. Iniciou a Xunta de Galicia os trámites co Goberno de España para declarar o 

Entroido de Viana do Bolo de “Interese Turístico Nacional”? 

5. En caso afirmativo, cal foi a resposta por parte do Goberno de España? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 11:12:23 

 

Raúl Fernández Fernández na data 15/01/2019 11:12:29 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 15/01/2019 11:12:35 

 

Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 11:12:41 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

O xogo patolóxico ou ludopatía é un trastorno caracterizado por un pobre control 

de impulsos que se manifesta por recorrentes e mal adaptadas condutas de xogo. 

O DSM-V (Quinta Edición do Manual Diagnóstico e Estatístico dos Trastornos 

Mentais) inclúe o xogo patolóxico como un trastorno aditivo, o que se denomina 

adicción sen substancias. O crecemento da ludopatía ou xogo patolóxico está en 

relación directa co aumento e a difusión, con restricións moi limitadas, da oferta 

de xogo. A indefensión ante este incremento afecta tanto as persoas máis 

vulnerables psicoloxicamente, como a aquelas que atravesan tensión emocional 

ou dificultades económicas.  

 

En España, o incremento do xogo foi exponencial desde a súa legalización en 

1977. O noso país é actualmente, xunto con Alemaña, o que maior gasto en xogo 

per cápita realiza de Europa, e un dos maiores do mundo. Constátase que despois 

das máquinas comecartos, os xogos on-line supoñen o maior problema neste eido. 

 

O perfil do xogador on-line é novo, existindo casos de menores que xogan polo 

fácil que é vulnerar a lei na internet. O xogo en liña constitúese así como a 

segunda causa de tratamento por adicción ao xogo. A chegada da rede trouxo a un 

novo tipo de ludópata, a maioría son homes, teñen estudos, e cada vez son máis 

novos. Ata hai pouco os xogadores empezaban de media aos 28 anos a apostar, na 

actualidade esa media está xa nos 18 anos. Entre un 1 % e un 2 % dos adultos 

teñen adicción ao xogo, mentres que entre os máis novos, as cifras oscilan entre o 

3 % e o 8 %. Ademais, a relación entre o tempo de exposición aos xogos on-line e 

o comezo da adicción é tremendamente curto.  

 

O artigo 27 do Estatuto de Autonomía de Galicia sinala como “competencia 

exclusiva da Comunidade, entre outras, a ordenación dos casinos, xogos e 

apostas, con exclusión das Apostas Mutuas Deportivo Benéficas”. Acorde co 

anterior e como resultado do acordo Estado-Comunidade Autónoma, ditouse o 

Real decreto 228/1985, de data 6 de febreiro de 1985, polo que se concreta o que, 

en materia de xogo, son competencias exclusivas e concorrentes do Estado e da 

Comunidade Autónoma de Galicia. 
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A entrada en vigor da Lei 13/2011, do 27 de maio, de regulación do xogo, tiña 

entre os seus obxectivos a protección dos usuarios, a protección dos menores e a 

protección dos grupos vulnerables. Por iso, correspóndelle ás administracións 

públicas contribuír a alcanzalos.  

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai o Goberno galego da incidencia da ludopatía entre a 

mocidade na nosa comunidade autónoma? 

2. Que mecanismos puxo en marcha a Xunta de Galicia durante os últimos 

anos, para previr e combater a ludopatía entre os e as máis novos? 

3. Cal é a dotación orzamentaria que dedica o Goberno galego é prevención 

deste trastorno de conducta? 

4. Considera o Goberno galego que a actual normativa en vigor reguladora 

dos xogos e apostas, protexe suficientemente aos menores? 

5. Tratouse nalgunha reunión da Comisión de Xogo de Galicia, a proposta do 

Goberno galego, esta problemática? 

6. En caso afirmativo, tomouse algunha decisión ao respecto para previr e 

combater a ludopatía entre a mocidade? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

     Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

   

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 12:21:10 

 

Julio Torrado Quintela na data 15/01/2019 12:21:16 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, María Luisa Pierres López e Julio Torrado 

Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A aplicación da Lei 30/1981, do 7 de xullo, pola que se modifica a regulación do 

matrimonio no Código civil e determínase o procedemento para seguir nas 

causas de nulidade, separación e divorcio, vén poñendo de manifesto a 

insuficiencia dos instrumentos procesuais que o ordenamento xurídico ofrece para 

a resolución dos conflitos derivados das rupturas familiares, sobre todo no que se 

refire a salvagarda do interese superior das e dos menores para manter relacións 

cos proxenitores non custodios e a súa familia, á marxe da ruptura. 

 

Esta situación fixo que a Xunta de Galicia afrontase a financiación, con cargo ao 

Programa de orientación e mediación familiar, dunha rede de puntos de encontro 

para garantir a existencia dun lugar apropiado que facilite a relación 

materno/paterno-filial, asegurando o benestar e a seguridade das e os menores en 

familias en situacións de conflito. 

 

A súa vez, a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento 

integral da violencia de xénero, establece no seu artigo 53 que o departamento 

competente en materia de igualdade garantirá a existencia de puntos de encontro 

familiar, como un servizo que facilita e preserva a relación entre as e os menores 

e as persoas das súas familias en situacións de crises, e que permite e garante a 

seguridade e o benestar das nenas e dos nenos e facilita o cumprimento do réxime 

de visitas, dispoñendo ademais que as normas e os requisitos a os que terán que 

axustarse os puntos de encontro familiar estableceranse regulamentariamente. 

 

O incremento nos derradeiros anos da demanda dos puntos de encontro familiar, 

transformounos nun recurso imprescindible para a nosa sociedade, a pesares do 

cal seguen sendo poucos (sete en toda a comunidade autónoma) e estando mal 

dotados. 

 

Esta falta de medios e de persoal orixina a insuficiencia do recurso, e listas de 

espera que son inaceptables tanto para os nenos e nenas que teñen que percorrer 

longas distancias, o que implica graves prexuízos tanto para a súa actividade 

escolar coma persoal pola carga emocional e o cansazo acumulado; así como para 
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quen ten concedido un réxime de visitas polo órgano xudicial, ou a 

administración. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera a Xunta de Galicia que son suficientes o número de puntos de 

encontro familiar que hai na nosa comunidade autónoma, para levar a cabo 

visitas tuteladas e supervisadas? 

2. Ten previsto o Goberno galego incrementar durante o ano 2018 o número de 

puntos de encontro familiar na nosa comunidade autónoma? 

3. En caso afirmativo, cal será a situación destes novos puntos de encontro? 

4. Vai a reforzar a Xunta de Galicia os medios humanos e materiais cos que 

contan na actualidade os puntos de encontro familiar? 

5. En caso afirmativo, cal vai ser o incremento orzamentario que o Goberno 

galego vai dedicar para reforzar estes espazos? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  María Luisa Pierres López 

  Julio Torrado Quintela 

      Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 12:26:26 

 

María Luisa Pierres López na data 15/01/2019 12:26:32 

 

Julio Torrado Quintela na data 15/01/2019 12:26:36 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Xoaquín Fernández 

Leiceaga, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Juan Manuel Díaz Villoslada, 

María Dolores Toja Suárez e José Manuel Pérez Seco, deputadas e deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos e galegas menores de 20 anos caeu dous puntos 

desde o ano 2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de 

maiores de 65 creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos 

igualaba ou superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades. 

  

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores da Coruña? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 

vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 
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4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade da Coruña 

onde situar esta residencia? 

5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Coruña? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Coruña e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 12:32:28 

 

Julio Torrado Quintela na data 15/01/2019 12:32:34 

 

Xoaquín María Fernández Leiceaga na data 15/01/2019 12:32:40 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 12:32:47 

 

Juan Manuel Díaz Villoslada na data 15/01/2019 12:32:49 

 

María Dolores Toja Suárez na data 15/01/2019 12:32:55 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 15/01/2019 12:33:01 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Luis Manuel Álvarez 

Martínez, Concepción Burgo López e Patricia Otero Rodríguez, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, 

Política Social e Emprego. 

 

No 60% dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Lugo? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 vai 

dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 
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4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Lugo onde 

situar esta residencia? 

5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Lugo? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Lugo e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 12:37:49 

 

Julio Torrado Quintela na data 15/01/2019 12:37:54 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 15/01/2019 12:38:00 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 15/01/2019 12:38:19 

 

Patricia Otero Rodríguez na data 15/01/2019 12:38:24 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela, Abel Losada Álvarez, 

Patricia Vilán Lorenzo e María Luisa Pierres López, deputadas e deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Pontevedra? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 vai 

dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 
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4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Pontevedra 

onde situar esta residencia? 

5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Pontevedra? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Pontevedra e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en 

marcha deste centro? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 
 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 12:43:02 

 

Julio Torrado Quintela na data 15/01/2019 12:43:06 

 

Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 12:43:10 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 15/01/2019 12:43:16 

 

María Luisa Pierres López na data 15/01/2019 12:43:24 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García, Davide Rodríguez Estévez e Paula Quinteiro Araújo, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7.ª. 

 

 

A Xunta de Galicia non está sabendo abordar a fenda de xénero que prexudica ás 

mulleres do rural, como demostra o fracaso estrepitoso da aplicación da Lei 

35/2011 de Titularidade Compartida das Explotacións. O obxecto da Lei era que 

os dereitos laborais das traballadoras da rural foran plenamente recoñecidos, isto 

é, que as mulleres se deran de alta na Seguridade Social, cotizasen, tivesen 

dereito a unha pensión e foran titulares tanto das axudas e subvencións que 

percibe unha explotación como dos seus rendementos. Porén, a ineficacia das 

diferentes administracións truncou a aplicación da norma, facendo que quedara 

en papel mollado.  

 

A Federación de Asociacións de Mulleres Rurais (Fademur) vén de denunciar 

que a Lei de Titularidade Compartida leva dende a súa orixe pasando 

desapercibida por mor da apatía das institucións e as dificultades que supón o seu 

procedemento. Así é que, das aproximadamente 35.000 mulleres que poderían 

terse acollido aos beneficios da Lei, no ano 2017 só 17 decidiran reclamar os 

seus dereitos, polo que queda probada a falta de desenvolvemento e aplicación da 

normativa.  

 

Isto subliñámolo xa o ano pasado nunha iniciativa na que esixíamos o seguinte:  
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- Realizar un Plan de accións que melloren a aplicación da Lei 35/2011 

de Titularidade Compartida das Explotación, que se inicie no ano 2018 

e que contemple cando menos: 

a) Levar a cabo unha campaña de difusión ampla da Lei e das 

opcións que teñen as labregas.  

b) Facer un estudo para avaliar as causas que poden estar 

provocando o fracaso da aplicación de dita lei. 

c) Por en marcha un programa de formación específico para 

funcionarios e funcionarias para asesora e acompañar nos 

trámites da titularidade compartida ás persoas interesadas.  

 

Nada disto fixo a Xunta de Galicia, como demostra o feito de que no ano 2018 só 

unha muller máis reclamara a titularidade compartida.  

 

Consecuentemente, é claro que o Goberno do Partido Popular non está a facer o 

seu traballo, incumprindo, outra vez, os seus compromisos co rural e coa 

igualdade de xénero. A Xunta de Galicia tería que tomarse moito máis en serio a 

Lei de Titularidade Compartida, dotándoa de medios tanto humanos como 

económicos, e propoñendo incentivos como “puntos extra” para explotacións de 

titularidade compartida que queiran acceder a subvencións.  

 

 

Por todo o exposto, os  deputados e deputada asinantes presentan as seguintes 

preguntas para a súa resposta oral en Comisión: 

 

 Que balance fai a Xunta de Galicia da aplicación da  Lei de Titularidade 

Compartida dende 2011? Pensa que está acadando os seus obxectivos? Por 

que?  
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 Por que non incentivou que as mulleres do rural solicitasen a titularidade 

compartida? Non cre que beneficia a súa autonomía? Non cre que poida 

servir para loitar contra a fenda de xénero no rural?  

 Parécelle un bo dato que só unha muller se acollera á Lei de Titularidade 

Compartida no ano 2018? A que atribúe este dato? Pensa que podería ter 

sido mellor se o desenvolvemento da lei tivera contado con máis medios 

económicos e humanos?  

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Antón Sánchez García 

    Davide Rodríguez Estévez 

    Paula Quinteiro Araújo 

   Deputados e deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Antón Sánchez García na data 15/01/2019 13:21:46 

 

David Rodríguez Estévez na data 15/01/2019 13:21:52 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 15/01/2019 13:22:01 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e José Manuel Pérez Seco,  

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Ferrol? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 vai 

dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Ferrol onde 

situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Ferrol? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Ferrol e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 12:46:58 

 

Julio Torrado Quintela na data 15/01/2019 12:47:02 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 15/01/2019 12:47:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Xoaquín Fernández 

Leiceaga,  deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Santiago? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 

vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Santiago 

onde situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Santiago? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Santiago e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 12:52:47 

 

Julio Torrado Quintela na data 15/01/2019 12:52:52 

 

Xoaquín María Fernández Leiceaga na data 15/01/2019 12:52:57 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-S

H
cY

tS
B

D
8-

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142266

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-SHcYtSBD8-9


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Abel Losada Álvarez,  

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

No 60 % dos municipios galegos a idade media supera os cincuenta anos, no total 

da comunidade supera os 46, tres anos máis que España e case sete máis que a 

UE. A porcentaxe de galegos menores de 20 anos caeu dous puntos desde o ano 

2002, do 17,6 % dese ano ao 16,4 % do 2016, mentres que o de maiores de 65 

creceu o dobre. A principios deste século, un de cada cinco galegos igualaba ou 

superaba esa idade, na actualidade son xa un de cada catro. 

 

Neste escenario de declive demográfico, a atención social ás necesidades e 

demandas das persoas maiores debe ser o obxectivo das políticas sociais que 

desexen garantir o benestar e a calidade de vida non só das persoas maiores, 

senón da sociedade no seu conxunto. Unha poboación maior ben atendida, que 

conte cos recursos axeitados de cobertura das súas necesidades, é indicativo 

dunha sociedade solidaria e inclusiva. A implicación dos poderes públicos por 

unha maior cohesión social faise notar non só en que non haxa diferenzas no trato 

aos distintos sectores da poboación, senón en que dea resposta ás necesidades 

específicas de cada un deles, facendo posible acadar unha sociedade para todas as 

idades.  

 

O Goberno galego anunciou en repetidas ocasións a súa intención de dotar as 

cidades da Coruña, Vigo, Ferrol, Santiago, Pontevedra, Ourense e Lugo de 

residencias de maiores. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que investimento ten previsto dedicar a Xunta de Galicia á construción da 

residencia de maiores de Vigo? 

2. Que partida prevista nos orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2018 

vai dedicar o Goberno galego á construción de dito centro? 

3. Con que número de prazas vai contar esta nova infraestrutura? 

4. Dispón na actualidade o Goberno galego de terreos na cidade de Vigo onde 

situar esta residencia? 
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5. En caso afirmativo, onde se atopan estes terreos? 

6. Cantos postos de traballo ten previsto crear a Xunta de Galicia para atender 

esta residencia? 

7. A xestión de dito centro, vai ser 100 % pública? 

8. Vai contar esta residencia de maiores con unidades xeriátricas e 

psicoxeriátricas diferenciadas? 

9. Cando ten previsto comezarse a construción da residencia de maiores de 

Vigo? 

10. Segundo a Xunta de Galicia, que porcentaxe da demanda existente na cidade 

de Vigo e na súa área de influencia, ten previsto cubrir a posta en marcha 

deste centro? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 12:59:13 

 

Julio Torrado Quintela na data 15/01/2019 12:59:18 

 

Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 12:59:23 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Marián García Míguez, Martín Fernández Prado, 
Alberto Pazos Couñago, Marta Rodríguez Arias, Soraya Salorio Porral e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo. 
 
 
É unha cuestión de todos traballar a prol de afianzar os espazos portuarios de carácter 
comercial nunha orientación que permita a potenciación do transporte marítimo de 
mercadorías. Unha máxima que ha de ser acompañada da atracción de novos tráficos 
e o desenvolvemento do transporte intermodal.  
 
Por iso, desde o Grupo Parlamentario Popular consideramos que é imperativo seguir 
apostando por avanzar na conversión dos nosos peiraos en auténticas plataformas de 
distribución e centros de intercambio de mercadorías entre transportes marítimo, 
ferroviario e por estrada.  
 
Mais non só no aumento do volume de tráficos debemos traballar. Temos que 
perseverar tamén no desenvolvemento dunha estratexia destinada a atraer e potenciar 
ao sector náutico mediante a disposición de peiraos axeitados, en condicións de 
espazos recreativos e deportivos de primeiro nivel.  
 
Isto se plasma nos milleiros de atraques dispostos ao longo dos 122 portos da nosa 
estrutura portuaria autonómica, os cales permiten fomentar o emprego e dinamizar 
economicamente as zonas costeiras.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes preguntas 
orais en comisión: 

- Cal é o balance que realiza a Consellería sobre o volume de tráficos comerciais e 
náuticos desenvoltos nos últimos catro exercicios (período 2014 – 2018)? 

- Cal foi, en concreto, a evolución no ano 2018? 

 
 
 
Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2.019. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 15/01/2019 13:33:27 

 
María Ángeles Garcia Míguez na data 15/01/2019 13:33:44 

 
Martín Fernández Prado na data 15/01/2019 13:33:51 

 
Alberto Pazos Couñago na data 15/01/2019 13:34:07 

 
Marta Rodriguez Arias na data 15/01/2019 13:34:19 

 
María Soraya Salorio Porral na data 15/01/2019 13:34:33 

 
Daniel Vega Pérez na data 15/01/2019 13:34:41 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Antonio Mouriño Villar, Isabel Novo 
Fariña, César Fernández Gil, Diego Calvo Pouso, María Julia Rodríguez Barreira e 
Jacobo Moreira Ferro, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto nos artigos 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta Oral en 
Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
 
O ano 2017 puxo fin ao terceiro ciclo da planificación da política pública de cooperación 
para o desenvolvemento da Xunta de Galicia, ao ser o último ano de execución do III 
Plan Director 2014- 2017.  
 
O deseño do novo ciclo de planificación debe efectuarse de xeito participativo, e en 
continuo diálogo coas entidades do sector galego de cooperación, e vir marcado, como 
non pode ser doutro xeito, pola necesidade de incorporar a Axenda 2030, os ODS e a 
vontade de aliñarse co V Plan Director da Cooperación Española, en proceso de 
elaboración.  
 
No programa electoral co que o Partido Popular de Galicia conseguiu a confianza 
maioritaria da cidadanía galega en outubro de 2016 recollíase expresamente este 
obxectivo: “Elaborar o IV Plan Director da Cooperación Galega 2018-2022, aliñado coa 
Axenda Global de Desenvolvemento 2030, que integre no seu marco estratéxico e 
operativo o horizonte definido polos Obxectivos de Desenvolvemento Sostible (ODS) 
aprobados pola comunidade internacional a finais de 2015” polo que dende o Grupo 
Popular consideramos que é o momento de impulsalo, do mesmo modo que no pasado 
ano impulsamos a través dunha proposición non de Lei a elaboración dun decreto 
regulador da cooperación exterior que foi aprobado pola Xunta meses despois.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta oral 
en Comisión:  
 
-Cales serán as orientacións e liñas xerais de actuación da Xunta de Galicia na materia 
de cooperación para o desenvolvemento para os vindeiros catro anos?  
 
 
Santiago de Compostela, 16  de xaneiro de 2.019.  
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Alberto Pazos Couñago na data 15/01/2019 14:15:03 

 
Paula Prado Del Río na data 15/01/2019 14:15:21 

 
Antonio Mouriño Villar na data 15/01/2019 14:15:42 

 
María Isabel Novo Fariña na data 15/01/2019 14:16:03 

 
César Manuel Fernández Gil na data 15/01/2019 14:16:19 

 
Diego Calvo Pouso na data 15/01/2019 14:16:26 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 15/01/2019 14:16:36 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 15/01/2019 14:16:51 
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Á Mesa do Parlamento 
 
María Julia Rodríguez Barreira, César Fernández Gil, Jacobo Moreira Ferro, Isabel 
Novo Fariña, Antonio Mouriño Villar, Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río 
e Diego Calvo Pouso ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta oral para o 
seu debate en Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
A Xunta de Galicia ven demostrando nos últimos anos un claro compromiso co noso 
sistema xudicial, mesmo nos anos en que a recesión económica reduciu de forma moi 
apreciable os recursos da nosa comunidade. 
 
Ese compromiso vense reflectindo nos orzamentos, que nos últimos anos, inda que 
moderadamente, se foron incrementando neste eido.  
 
As melloras tecnolóxicas e a aposta por novas infraestruturas xudiciais como as que se 
teñen executado nas cidades de Santiago, Ourense e A Coruña, e as que se están 
executando en Pontevedra, Vigo e Tui, dan conta dun claro compromiso coa 
modernización do noso sistema xudicial. 
 
Porén, dende o Grupo Popular somos conscientes da importancia de complementar 
estas grandes obras coas pertinentes melloras no resto de edificios xudiciais da nosa 
Comunidade. Neste sentido, no programa electoral co que este grupo obtivo a 
confianza maioritaria da cidadanía galega en setembro de 2016, recollemos o 
compromiso expreso de “continuar coas obras de adaptación e mellora dos máis de 50 
edificios xudiciais da nosa Comunidade, priorizando en función das súas necesidades”.  
 
Somos coñecedores de que, en cumprimento dese compromiso, son moitas as 
actuacións que se están acometendo neses edificios; non só para a súa conservación e 
mantemento ordinario, senón actuacións de mellora e adaptación, para optimizalos 
dende o punto de vista funcional, enerxético, etc. en definitiva, actuacións que garantan 
que os edificios xudiciais sirvan en todo momento, de forma óptima, os fins que lle son 
propios.  
 
Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte Pregunta oral 
en Comisión:  
 
-Que obras de adaptación e mellora dos edificios xudiciais da nosa Comunidade ten 
efectuado a Xunta de Galicia no que vai de lexislatura?  
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Santiago de Compostela, 16 xaneiro de 2.019. 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 15/01/2019 14:37:19 

 
César Manuel Fernández Gil na data 15/01/2019 14:37:33 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 15/01/2019 14:37:37 

 
María Isabel Novo Fariña na data 15/01/2019 14:37:47 

 
Antonio Mouriño Villar na data 15/01/2019 14:38:03 

 
Alberto Pazos Couñago na data 15/01/2019 14:38:20 

 
Paula Prado Del Río na data 15/01/2019 14:38:32 

 
Diego Calvo Pouso na data 15/01/2019 14:38:48 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Moisés Rodríguez Pérez, Isabel 
Novo Fariña, César Fernández Gil, Antonio Mouriño Villar, María Julia Rodríguez 
Barreira e Jacobo Moreira Ferro, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 concordantes do Regulamento 
da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta para a súa resposta Oral 
en Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
 
O 15 de maio de 2017, o Presidente da Xunta, Alberto Núñez Feijoo asumiu a 
presidencia pro tempore da Comunidade de Traballo Galicia – Norte de Portugal. 
 
No decurso do Plenario, celebrado na cidade de Braga, fíxose efectivo o traspaso de 
poderes do Presidente da Comisión de Coordinación e Desenvolvemento  Rexional do 
Norte de Portugal ao Presidente da Xunta de Galicia. 
 
Unha das primeiras actuacións que se desenvolveu foi a preparación dun ”Plan de 
acción para a Presidencia da Comunidade de Traballo”, no que se definen as principais 
actividades, sectores e eixos estratéxicos nos que centrar a cooperación 
transfronteiriza entre Galicia e o Norte de Portugal no bienio 2017 – 2019. 
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta oral 
en Comisión: 
 
-Cales son as principais actividades desenvolvidas e como se está a executar o “Plan 
de Acción para a Presidencia da Comunidade de Traballo Galicia – Norte de Portugal”? 
 
 
Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2.019.  
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Alberto Pazos Couñago na data 15/01/2019 14:24:01 

 
Paula Prado Del Río na data 15/01/2019 14:24:13 

 
Moisés Rodríguez Pérez  na data 15/01/2019 14:24:26 

 
María Isabel Novo Fariña na data 15/01/2019 14:25:01 

 
César Manuel Fernández Gil na data 15/01/2019 14:25:12 
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Antonio Mouriño Villar na data 15/01/2019 14:25:19 
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Jacobo Moreira Ferro na data 15/01/2019 14:25:38 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, María Julia Rodríguez Barreira, César 
Fernández Gil, Jacobo Moreira Ferro, Isabel Novo Fariña, Antonio Mouriño Villar e 
Diego Calvo Pouso ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento 
da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta oral para o seu debate en 
Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
 
No ano 2014, no seno da Agrupación Europea de Cooperación Territorial Galicia-Norte de 
Portugal, asinábase o Protocolo de Cooperación Cultural, Científica e Pedagóxica entre 
Universidades e Centros de Ensinanza superior da Eurorrexión , co obxetivo de promover o 
desenvolvemento do ensino superior e a investigación científica e tecnolóxica no ámbito da 
cooperación transfronteiriza.  
 
Foito dese Protocolo, naceu o Programa IACOBUS, cuxo obxetivo principal é fomentar a 
cooperación e o intercambio de coñecemento científico a traves da colaboración entre 
profesores, Invesitgadores, Persoal de Administración e Servicio das Universidade e 
centros de ensino superior de Galicia e o Norte de Portugal, facilitando a posta en común 
de actividades formativas, de investigación e divulgativas, nunha iniciativa de carácter 
transfronteirizo, pioneira no conxunto da Unión Europea.  
 
O Programa IACOBUS desenvolve neste momento a sexta convocatoria dende o seu 
alumeamento, despertando en todas ellas un gran interés no mundo universitario, como 
amosan as 639 estancias de investigación financiadas con cargo ao programa ata o ano 
2018.  
 
A incorporacion ao programa IACOBUS de 22 Centros Tecnológicos de primeiro nivel da 
Eurorregión Galicia-Norte de Portugal, concretada na cerimonia de adhesión que tivo lugar 
en Porto o pasado 14 de septembr o de 2018 , non fai mais que corroborar as altas 
expectativas suscitadas por esta iniciativa.  
 
Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta oral en 
Comisión:   
 
-Que balance fai a Xunta de Galicia dos resultados ata o de agora do programa IACOBUS, 
de cooperación cultural, científica e pedagóxica entre as universidades da Eurorrexión?  
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Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019.  
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada Álvarez, José Manuel 

Pérez Seco e Raúl Fernández Fernández, deputada e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

Na páxina web da Xunta de Galicia informouse que o Consello da Xunta do 2 de 

decembro de 2018 autorizou á Consellería do Medio Rural para conceder axudas 

os concellos galegos a través do Plan marco de mellora de camiños municipais 

para os anos 2019 e 2020, cunha achega de case 16 millóns de euros que serán 

xestionados a través da Axencia Galega de Desenvolvemento Rural (Agader), 

distribuídos en dúas anualidades de case 8 millóns de euros cada unha. 

 

Na dita información, establécese que o obxectivo deste plan é “mellorar as 

condicións de vida dos residentes nas áreas rurais mediante o acondicionamento 

das principais vías de comunicación e outras infraestruturas”, permitindo o 

acceso ás 30.000 entidades de poboación nas que se asentan as vivendas no rural, 

facilitando así a accesibilidade e vertebración do territorio, e a dinamización do 

tecido produtivo ao contribuír a mellorar a capacidade organizativa destas áreas 

rurais. 

 

Do mesmo xeito, infórmase de que a repartición establecida para cada un dos 

concellos galegos acordouse coa Federación Galega de Municipios e Provincias 

(Fegamp) sobre a base  dunha serie de criterios previamente consensuados. 

 

Á vista destes datos a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

 

1ª) Considera o Goberno galego que na “Lexislatura do rural”, 8 millóns de euros 

no ano 2019 é unha dotación suficiente para acadar o obxectivo proposto de 

“mellorar as condicións de vida dos residentes nas áreas rurais mediante o 

acondicionamento das principais vías de comunicación e outras 

infraestruturas”? 

 

2ª) Cales son os concellos beneficiados por estas achegas económicas para este 

exercicio 2019, e cales as contías asignadas? 

 

3ª) Cales son os concellos que se beneficiarán destas achegas económicas no 

exercicio 2020, e cales as contías asignadas? 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-U

m
eP

8y
ex

M
-6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142279

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-UmeP8yexM-6


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada Álvarez, Juan Manuel 

Díaz Villoslada e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

 

No ano 2016 materializouse a fusión dos concellos de Cerdedo e Cotobade dando 

lugar ao novo concello Cerdedo-Cotobade. A dita fusión foi publicada no Diario 

Oficial de Galicia do 17 de outubro de 2016 mediante o Decreto 134/2016, da 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza, do 22 de setembro, polo que se aproba a fusión voluntaria dos 

municipios de Cerdedo e Cotobade e se constitúe o municipio de Cerdedo- 

Cotobade, dando orixe a un novo concello cunha poboación de 6.107 habitantes 

(IGE 01.01.2017).  

 

Pasados algo máis de dous anos desde a constitución do novo concello, as 

deputadas e os deputados que asinan preguntan: 

 

 

Cales foron os convenios asinados, as subvencións e axudas de calquera tipo, con 

expresión do motivo e a contía de cada unha delas, outorgadas pola Consellería 

de Economía, Emprego e Industria ao concello de Cerdedo-Cotobade nos 

exercicios 2016, 2017 e 2018?  

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 16:35:53 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 16:36:00 

 
Juan Manuel Díaz Villoslada na data 15/01/2019 16:36:07 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-m

jp
C

qL
cB

e-
0

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142281

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-mjpCqLcBe-0


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Patricia Vilán Lorenzo na data 15/01/2019 16:36:18 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-m

jp
C

qL
cB

e-
0

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142282

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-mjpCqLcBe-0


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada Álvarez, Juan Manuel 

Díaz Villoslada e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 
 

 

No ano 2016 materializouse a fusión dos concellos de Cerdedo e Cotobade dando 

lugar ao novo concello Cerdedo-Cotobade. A dita fusión foi publicada no Diario 

Oficial de Galicia do 17 de outubro de 2016 mediante o Decreto 134/2016, da 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza, do 22 de setembro, polo que se aproba a fusión voluntaria dos 

municipios de Cerdedo e Cotobade e se constitúe o Concello de Cerdedo- 

Cotobade, dando orixe a un novo concello cunha poboación de 6.107 habitantes 

(IGE 01.01.2017).  

 

 

Pasados algo máis de dous anos desde a constitución do novo concello, as 

deputadas e os deputados que asinan preguntan: 

 

 

Cales foron os convenios asinados, as subvencións e axudas de calquera tipo, con 

expresión do motivo e a contía de cada unha delas, outorgadas pola 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza o Concello de Cerdedo-Cotobade nos exercicios 2016, 2017 e 2018?  

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 14:03:09 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 14:03:17 

 
Juan Manuel Díaz Villoslada na data 15/01/2019 14:03:24 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada Álvarez, Juan Manuel 

Díaz Villoslada e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

 

No ano 2013 materializouse a fusión dos concellos de Oza dos Ríos e de Cesuras 

dando lugar ao novo concello Oza-Cesuras, fusión que foi publicada no Diario 

Oficial de Galicia o 7 de xuño de 2013, mediante o Decreto 83/2013, da 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza, polo que se aprobou a fusión voluntaria dos concellos de Oza dos Ríos e 

Cesuras e se constituíu o Concello de Oza-Cesuras; dando orixe a un novo 

concello cunha poboación de 5.275 habitantes (IGE do 01 de xaneiro de 2014). 

 

 

Pasados máis de cinco anos desde a constitución do novo concello as deputadas e 

os deputados que asinan preguntan: 

 

 

Cales foron os convenios asinados, as subvencións e axudas de calquera tipo, con 

expresión do motivo e a contía de cada unha delas, outorgadas pola Consellería 

de Economía, Emprego e Industria ao concello de Oza-Cesuras nos exercicios 

2014, 2015, 2016, 2017 e 2018?  

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 14:00:24 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 14:00:31 

 
Juan Manuel Díaz Villoslada na data 15/01/2019 14:00:39 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada Álvarez, Juan Manuel 

Díaz Villoslada e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 
 

 

 

No ano 2013 materializouse a fusión dos Concellos de Oza dos Ríos e de Cesuras 

dando lugar ao novo concello Oza-Cesuras, fusión que foi publicada no Diario 

Oficial de Galicia o 7 de xuño de 2013, mediante o Decreto 83/2013, da 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza, polo que se aprobou a fusión voluntaria dos concellos de Oza dos Ríos e 

Cesuras e se constituíu o Concello de Oza-Cesuras; dando orixe a un novo 

concello cunha poboación de 5.275 habitantes (IGE do 01 de xaneiro de 2014). 

 

 

Pasados máis de cinco anos desde a constitución do novo concello, as deputadas 

e os deputados que asinan preguntan: 

 

 

Cales foron os convenios asinados, as subvencións e axudas de calquera tipo, con 

expresión do motivo e a contía de cada unha delas, outorgadas pola Consellería 

de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda (antes Consellería de Medio Ambiente 

e Ordenación do Territorio) o concello de Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 

2015, 2016, 2017 e 2018?  

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 13:59:47 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 13:59:54 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada Álvarez, Juan Manuel 

Díaz Villoslada e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 
 

 

No ano 2016 materializouse a fusión dos concellos de Cerdedo e Cotobade dando lugar 

ao novo concello Cerdedo-Cotobade. A dita fusión foi publicada no Diario Oficial de 

Galicia do 17 de outubro de 2016 mediante o Decreto 134/2016, da Vicepresidencia e 

Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e Xustiza, do 22 de setembro, 

polo que se aproba a fusión voluntaria dos municipios de Cerdedo e Cotobade e se 

constitúe o municipio de Cerdedo-Cotobade, dando orixe a un novo concello cunha 

poboación de 6.107 habitantes (IGE 01.01.2017).  

 

 

Pasados algo máis de dous anos desde a constitución do novo concello,  as deputadas e 

os deputados que asinan preguntan: 

 

 

Cales foron os convenios asinados, as subvencións e axudas de calquera tipo, con 

expresión do motivo e a contía de cada unha delas, outorgadas pola Consellería de 

Facenda ao concello de Cerdedo-Cotobade nos exercicios 2016, 2017 e 2018?  

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 13:58:08 
 

Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 13:58:14 
 

Juan Manuel Díaz Villoslada na data 15/01/2019 13:58:21 
 

Patricia Vilán Lorenzo na data 15/01/2019 13:58:30 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada Álvarez, Juan Manuel 

Díaz Villoslada e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

 

No ano 2013 materializouse a fusión dos Concellos de Oza dos Ríos e de Cesuras 

dando lugar ao novo concello Oza-Cesuras, fusión que foi publicada no Diario 

Oficial de Galicia o 7 de xuño de 2013, mediante o Decreto 83/2013, da 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza, polo que se aprobou a Fusión voluntaria dos concellos de Oza dos Ríos 

e Cesuras e se constituíu o Concello de Oza-Cesuras; dando orixe a un novo 

concello cunha poboación de 5.275 habitantes (IGE do 01 de xaneiro de 2014). 

 

 

Pasados máis de cinco anos desde a constitución do novo concello, as deputadas 

e os deputados que asinan preguntan: 

 

 

Cales foron os convenios asinados, as subvencións e axudas de calquera tipo, con 

expresión do motivo e a contía de cada unha delas, outorgadas pola Consellería 

de Facenda ao concello de Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 2015, 2016, 2017 e 

2018?  

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 13:54:49 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 13:54:56 

 
Juan Manuel Díaz Villoslada na data 15/01/2019 13:55:04 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 15/01/2019 13:55:28 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada Álvarez, Juan Manuel 

Díaz Villoslada e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 

 

No ano 2016 materializouse a fusión dos concellos de Cerdedo e Cotobade dando 

lugar ao novo concello Cerdedo-Cotobade. A dita fusión foi publicada no Diario 

Oficial de Galicia do 17 de outubro de 2016 mediante o Decreto 134/2016, da 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza, do 22 de setembro, polo que se aproba a fusión voluntaria dos 

municipios de Cerdedo e Cotobade e se constitúe o municipio de Cerdedo- 

Cotobade, dando orixe a un novo concello cunha poboación de 6.107 habitantes 

(IGE 01.01.2017).  

 

 

Pasados algo máis de dous anos desde a constitución do novo concello, as 

deputadas e o deputado que asinan preguntan: 

 
 

Cales foron os convenios asinados, as subvencións e axudas de calquera tipo, con 

expresión do motivo e a contía de cada unha delas, outorgadas pola Consellería 

de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda (antes Consellería de Medio Ambiente 

e Ordenación do Territorio) ao Concello de Cerdedo-Cotobade nos exercicios 

2016, 2017 e 2018?  

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 14:01:42 

 

Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 14:01:49 

 

Juan Manuel Díaz Villoslada na data 15/01/2019 14:01:57 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada Álvarez, Juan Manuel 

Díaz Villoslada e Patricia Vilán Lorenzo, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 3ª. 
 

 

No ano 2013 materializouse a fusión dos concellos de Oza dos Ríos e de Cesuras 

dando lugar ao novo concello Oza-Cesuras, fusión que foi publicada no Diario 

Oficial de Galicia o 7 de xuño de 2013, mediante o Decreto 83/2013, da 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza, polo que se aprobou a fusión voluntaria dos concellos de Oza dos Ríos e 

Cesuras e se constituíu o Concello de Oza-Cesuras; dando orixe a un novo 

concello cunha poboación de 5.275 habitantes (IGE do 01 de xaneiro de 2014). 

 

Pasados máis de cinco anos desde a constitución do novo concello, as deputadas 

e os deputados que asinan preguntan: 

 

 

Cales foron os convenios asinados, as subvencións e axudas de calquera tipo, con 

expresión do motivo e a contía de cada unha delas, outorgadas pola 

Vicepresidencia e Consellería de Presidencia, Administracións Públicas e 

Xustiza ao Concello de Oza-Cesuras nos exercicios 2014, 2015, 2016, 2017 e 

2018?  

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 13:58:52 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 13:58:59 

 
Juan Manuel Díaz Villoslada na data 15/01/2019 13:59:07 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 15/01/2019 13:59:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana 

Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 7ª. 

 

Vai ser preciso comezar dicindo que o xabaril é un animal omnívoro que 

nesta condición, á hora de se alimentar non diferenza entre horta ecolóxica, horta 

convencional ou cultivos forraxeiros. 

Quen si establece diferenzas no trato e nas apreciacións é a Consellería de 

Medio Ambiente cando de medidas de prevención e ou valoracións de danos 

ocasionados por este animal se trata. Principalmente se falamos da agricultura de 

Horta Convencional. 

En diferentes ordes de decembro de 2018 sácanse axudas públicas para a 

prevención e os danos ocasionados pola fauna salvaxe, nomeadamente lobo e xabaril 

e velaí algunhas das estrañas anomalías: 

“O xabaril mantén unha poboación abundante na xeografía galega. A súa 

presenza nos nosos montes non só é un expoñente da nosa rica biodiversidade senón 

ademais, un elemento destacado no equilibrio biolóxico do Medio en que se 
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2 

 

desenvolve.” Realmente pode alguén no seu sán xuízo medioambiental afirmar 

tamaña barbaridade falando de equilibrio biolóxico e poboacional? 

No artigo 3 da orde do 7 de decembro entre as persoas beneficiarias, no 

apartado a figuran as persoas físicas ou xurídicas titulares de explotacións agrarias 

onde se constaten os danos aos cultivos agrícolas producidos polo xabaril, inscritas 

no Rexistro de Explotacións Agrarias de Galicia (REAGA) ou de autoconsumo. 

Nas Mariñas coruñesas, dun total de 240 explotacións de horta so están 

inscritas neste rexistro sete ó aire libre e dúas a cuberto... Temos por tanto un 

problema co REAGA en canto á súa utilidade e como referencia e condición para a 

concesión de axudas a non ser que o que se persiga sexa poñer impedimentos para 

non gastar. 

Artigo 5: Comunicación do dano. 

1.No prazo máximo de 72 Horas............E aqueles agricultores que teñen as 

fincas, distanciadas unhas de outras, poñamos por caso 10 ou 15 kms, que fan? 

Montan garda ou fan patrullas diarias? 

Artigo 6: Importe das axudas. 

O importe máximo por persoa beneficiaria e ano establécese en 

1.650,00€..... 

Falamos en serio cando en horta convencional os danos poden ascender a 

miles de euros? 

Artigo 7: 
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d) Declaración do título que posúe para a utilización do terreo en 

que se producen os danos.. 

e) Referencia (SIXPAC) das parcelas con cultivos afectados por 

danos producidos polo xabaril, indicando a superficie declarada na 

solicitude única da PAC do ano 2018.. 

Con este punto exclúense un 70% das explotacións de horta profesional en 

Galicia, que non teñen dereito a unha subvención da PAC. 

Tampouco teñen contrato de arrendamento, non o necesitan por non teren 

que xustificar axudas de superficie. Ademais moitos dos propietarios das parcelas 

traballadas non teñen interese ningún en facer ningún tipo de contrato, déixanse para 

traballar polo interese de ter limpas as fincas.... 

No DOGA nº 5 do martes 8 de Xaneiro do 2019 que trata das axudas á 

prevención de danos vólvese incorrer nos mesmos erros e faltas de consideración e 

coñecemento do sector antes citado. Así no Artg.14, criterios para a concesión da 

axuda, os prazos dun mes para o xabarín son ridículos e o que colma o vaso do 

descoñecemento é na baremación: 

--4.Titulares de explotacións agrarias que teñan contratada unha liña de 

aseguramento que inclúa como RISCOS asegurables os danos aos cultivos agrarios 

ocasionados por animais silvestres: 5 puntos 

Claro que os construtores do entramado destas liñas de axudas tampouco 

caeron na conta que os seguros agrarios de Horta non son compatibles cos ciclos de 

horta en Galicia. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 7ª: 

-Que fontes se consultaron e onde se recabaron os datos para a redacción 

destas ordes de axuda? 

-Que pasos se seguen na confección dos diferentes apartados destas ordes de 

axuda á prevención de danos e de axuda ós danos ocasionados pola fauna silvestre 

nomeadamente lobo e porco bravo? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 15/01/2019 17:09:12 

 

María Montserrat Prado Cores na data 15/01/2019 17:09:16 

 

Ana Pontón Mondelo na data 15/01/2019 17:09:18 

 

Olalla Rodil Fernández na data 15/01/2019 17:09:19 

 

Noa Presas Bergantiños na data 15/01/2019 17:09:21 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 15/01/2019 17:09:22 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-a

xI
7n

n9
G

K
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142296

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-axI7nn9GK-9
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Noela Blanco Rodríguez, Patricia Otero 

Rodríguez, Abel Fermín Losada Álvarez e Julio Torrado Quintela, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª.  

 

 

No Diario Oficial de Galicia do 9 de xaneiro de 2019, a Consellería de 

Economía, Emprego e Industria publicou a Orde do 12 de decembro de 2018 

pola que se establecen as bases que regulan as axudas e subvencións para o 

fomento do emprego e mellora da empregabilidade no ámbito de colaboración 

coas entidades locais, e procédese á súa convocatoria para o exercicio do ano 

2019; cunha dotación orzamentaria de 1.500.000 € consignados na Lei de 

orzamentos xerais da Comunidade Autónoma de Galicia para o ano 2019. 

 

Na propia exposición de motivos establécese que corresponde á Consellería de 

Economía, Emprego e Industria a xestión das subvencións e axudas públicas das 

políticas activas de emprego, entre as cales están as medidas dirixidas, por unha 

banda, a fomentar a creación de emprego de calidade e, por outra, a incrementar 

a empregabilidade das persoas desempregadas, mellorando as condicións do 

mercado de traballo, no marco da Estratexia europea para o emprego. 

 

 

Por iso as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

 

1ª) Que valoración fai o Goberno galego destas subvencións nos últimos tres 

anos? 

 

2ª) Considera o Goberno galego que a contratación das persoas desempregadas 

que vaian desenvolver a prestación dos servizos con cargo a esta subvención, 

durante tres meses a tempo completo, ou como máximo de seis meses a tempo 

parcial, se corresponde co obxectivo expresado na exposición de motivos, así 

como no artigo 1 da Orde, de proporcionar a experiencia e práctica profesional 

necesaria para facilitar a súa inserción laboral?  

 

3ª) Tendo en conta que nos Orzamentos da Comunidade Autónoma para 2019 as 

partidas 40209 e 70209 da Consellería de Economía, Emprego e Industria se 

incrementaron os fondos asignados polo Estado a políticas activas de emprego 

nun 19,84 % e nun 726,09 % respectivamente sobre os Orzamentos de 2018, 
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considera o Goberno galego suficiente a partida orzamentaria destinada a esta 

subvención para cumprir co obxectivo establecido? 

 

4ª) Ten o Goberno galego outras liñas de axuda para este exercicio 2019 coa 

finalidade de mellorar a empregabilidade en colaboración coas entidades locais?  

 

5ª) Cales son as razóns que xustifican que no artigo 11. Procedemento, se 

estableza no punto 7 que no caso de entidades resultantes dunha fusión de 

concellos, a súa puntuación final se poderá incrementar ata nun 35 %? 

 

6ª) Recibiron esta subvención, os tres últimos exercicios, as entidades resultantes 

dunha fusión de concellos, se for o caso, cal foi a contía achegada en cada un dos 

exercicios? 

 

7ª) Cales foron os concellos que nos tres últimos exercicios recibiron achegas con 

cargo a esta subvención por presentación conxunta? 

 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 15/01/2019 18:14:11 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 15/01/2019 18:14:18 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 15/01/2019 18:14:26 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 15/01/2019 18:14:35 

 
Julio Torrado Quintela na data 15/01/2019 18:14:42 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, María Julia Rodríguez Barreira, César 
Fernández Gil, Jacobo Moreira Ferro, Isabel Novo Fariña, Antonio Mouriño Villar e 
Diego Calvo Pouso ao abeiro do disposto no artigo 152e concordantes do Regulamento 
da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta Oral en Comisión 1ª 
Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
Aproveitando a efeméride do 60 aniversario da firma dos Tratados fundacionais de Roma, 
a Comisión Europea lanzou o debate sobre a futura UE a 27 Estados membros o 1 de 
marzo de 2017, articulado a través do “Libro Branco sobre o Futuro de Europa”. 
Posteriormente, co seu discurso do Estado da Unión de 2017, Juncker pasou da reflexión e 
o debate ás primeiras propostas concretas para o futuro de Europa. A Comisión presentou 
o seu programa de traballo do próximos dezaseis meses, é dicir, de aquí a que finalice 
2018, baixo o título “Folla de ruta cara a unha Europa máis unida, forte e democrática”. 
Trátase dun programa que trata de aproveitar o impulso actual combinando elementos dos 
cinco escenarios propostos.  
 
Por outra banda, o 12 de setembro de 2018, Jean-Claude Juncker pronunciou o Discurso 
sobre o Estado da Unión 2018, co título “A hora da soberanía europea”. Este discurso, que 
será o último antes das eleccións europeas, destacou o crecemento económico que viviu 
Europa, especialmente reflectida na superación da crise económica en Grecia e a 
reafirmación da Unión Europea como potencia comercial, que corre en paralelo ás súas 
responsabilidades en materia climática. Juncker tamén salientou a necesidade dunha 
Europa unida que se posicione como interlocutor mundial nun sistema multilateral. 
Ademais, apelou á esixencia de adoptar as propostas lexislativas pendentes antes das 
eleccións, incidindo sempre na Europa que estamos a construír e a Europa que queremos 
para o futuro.  
 
Tendo en conta estes novos escenarios que se abren, así como a crecente desafección 
dos cidadáns respecto do proxecto de construción europeo nos últimos anos, que ten 
desembocado no xurdimento de movementos populistas que pretenden destruír o proceso 
de construción europeo que tanto ten beneficiado os cidadáns nas últimas décadas, así 
como os desafíos derivados do Brexit, o Grupo Parlamentario Popular rexistrou unha 
proposición non de lei que foi aprobada no Pleno tras acordo co Grupo Socialista que, no 
seu primeiro punto establece que este Parlamento “Acorda proclamar o seu decidido apoio 
ao proceso de integración europea, para culminar axiña unha Unión máis estreita, un 
mercado interior tan eficiente como equitativo e xusto e unhas institucións que enchan 
plenamente de contido a divisa de unida na diversidade que sintetiza o cerne da nosa 
Unión. Este decidido apoio ao proceso de integración europea considera prioritario o piar 
europeo de dereitos sociais, aprobado conxuntamente polo Parlamento Europeo, o 
Consello e a Comisión o pasado 17 de novembro de 2017 durante o Cumio social en favor 
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do emprego xusto e o crecemento celebrado en Gotemburgo, Suecia, outorgándolle á 
cidadanía novos dereitos sociais e máis efectivos, nos tres seguintes eixos:  
 
— A igualdade de oportunidades e de acceso ao mercado de traballo.  
— Condicións de traballo xustas.  
— A protección e a inclusión social.  
 
Galicia reivindica o proxecto europeo como modelo de integración social, económica, 
xurídica e democrática que, salvagardando as identidades propias de cada territorio, busca 
de forma decidida impulsar un modelo de convivencia pacífica, solidaria, próspera e en 
igualdade, contraria aos modelos de sociedade individualista, especulativa e xenófoba. 
Europa precisa reconstruír un modelo social tronzado pola gran recesión; Galicia, en 
Europa, aposta por restaurar un novo contrato social, onde o desenvolvemento económico 
teña como eixe principal unha sociedade plural e sen as desigualdades actuais”.  
 
Acto seguido, no segundo punto, o acordo da un mandato parlamentario ao executivo 
galego de defensa de determinados principios ante as institucións europeas.  
 
En consecuencia, a difusión dos valores e vantaxes do proxecto de Unión Europea non só 
responden a un posicionamento político do PPdeG avalado polas urnas nin tampouco 
unicamente a un compromiso do goberno, plasmado na súa Estratexia de Acción Exterior, 
senón que obedecen a un mandato aprobado por unha ampla maioría deste Parlamento. 
  
Por todo isto, as deputadas e deputados asinantes formulan a seguinte Pregunta Oral en 
Comisión:  
 
-Que está a facer a Xunta de Galicia para difundir os valores da Unión Europea e as súas 
políticas e as vantaxes do proxecto europeo?  
 
 
 
Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019.  
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Alberto Pazos Couñago na data 16/01/2019 10:03:59 

 
Paula Prado Del Río na data 16/01/2019 10:04:12 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 16/01/2019 10:04:27 

 
César Manuel Fernández Gil na data 16/01/2019 10:04:43 
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Jacobo Moreira Ferro na data 16/01/2019 10:04:49 

 
Antonio Mouriño Villar na data 16/01/2019 10:05:05 

 
Diego Calvo Pouso na data 16/01/2019 10:05:19 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, Luca Chao Pérez, Ánxeles Cuña Bóveda e Luís 

Villares Naveira deputadas e deputado do Grupo Parlamentar de En Marea, ao 

abeiro do artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

 

Con motivo do inicio de curso escolar en Secundaria, tivemos noticia de 

incidencias no servizo de comedor escolar en comedores da provincia de Lugo 

xestionados polo Grupo GESCOR. 

 

No IES Basanta Silva de Vilalba, o pasado 18 de setembro, foi o persoal do 

servizo o que tivo que improvisar para garantir o xantar, mercando as 

traballadoras os alimentos; o día 19, o alumnado xantou a base de bocadillo, 

véndose afectados medio centro de alumnos e alumnas. 

 

Dende o Sindicato Labrego Galego trasladan tamén incidencias no inicio de 

curso no IES Fonmiñá (A Pastoriza), no IES Enrique Muruais (A Pontenova) ou 

no IES Nosa Señora dos Ollos Grandes, en Lugo, co comedor desabastecido. O 

mesmo martes día 18 de setembro viviuse unha situación similar de 

desabastecemento no colexio Bergantiños en Carballo.  

 

O 24 de maio de 2017 publicáronse os pregos de contratación, en 24 lotes, para a 

xestión de 109 comedores escolares para o curso 2017-2018, podéndose 

prorrogar para o presente curso. O Grupo GESCOR acadou a xestión de 7 dos 

lotes, entre os cales se atopan centros da provincia de Lugo.  
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O Grupo GESCOR xa foi obxecto de outras denuncias similares no resto de 

Galiza, entre as cales se atopan a falta de pago de nóminas ao persoal do 

comedor, débedas a provedores e deficiencias na xestión do comedor, tanto no 

cobro a persoas usuarias como na falta de menús adaptados ou falta de material 

para prestar o servizo. A empresa foi sancionada con 17.000 € por parte da 

Xunta. 

 

Como xa ten reiterado En Marea en numerosas ocasións, é necesario recuperar a 

xestión directa do servizo de comedor, pois trátase dun servizo esencial e a 

privatización do mesmo acarreou este tipo de incidencias e irregularidades. 

 

Polo exposto, as deputadas e deputado que subscriben formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta oral en Comisión: 

 

- Non considera a Xunta que o Grupo GESCOR está a incumprir as condicións 

de prestación do servizo de comedor? 

 

- No caso do IES Basanta Silva de Vilalba, ten constancia a Xunta de falta de 

funcionamento das neveiras? 

 

- Ten constancia a Xunta das irregularidades na prestación do servizo de 

comedor escolar por parte do Grupo GESCOR na provincia de Lugo, con motivo 

do inicio de curso 2018-2019? 

 

- Que actuacións ten previsto a Xunta adoptar ante esta situación? 
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- Vai a Xunta recuperar a xestión directa do servizo de comedor escolar? 

 

 Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Paula Vázquez Verao 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

    Luca Chao Pérez 

    Luís Villares Naveira 

   Deputadas e deputado do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 16/01/2019 10:46:06 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 16/01/2019 10:46:14 

 

Luca Chao Pérez na data 16/01/2019 10:46:19 

 

Luis Villares Naveira na data 16/01/2019 10:46:27 
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Á MESA DO PARLAMENTO. 

Luís Villares Naveira e Paula Vázquez Verao, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta, para a súa resposta 

oral na Comisión 1.ª, sobre a necesidade de reprobación do alcalde de Baralla 

por reincidencia nas súas manifestacións. 

 

Sorprendía o alcalde de Baralla hai uns anos cunhas manifestacións durante o 

pleno nas que falaba da sorte que correran as persoas asasinadas polo réxime 

ditatorial franquista, despois do Golpe de Estado contra a II República no ano 

1936. 

Así, as estas declaracións “os mortos do franquismo será que o merecían” 

durante un pleno no mes de xullo do  ano 2013 sumáronse as que se coñeceron 

posteriormente, doutro pleno celebrado o 21 de decembro de 2017. Nel, ante 

unha proposta de emenda sobre os orzamentos do 2018, na que se propoñía unha 

medida para incentivar/premiar a natalidade no concello, cun presuposto de 

15.000 euros dos que se atribuirían 1000€ por cada nacemento no ano 2018 

manifestou o seguinte: "as capas sociais máis baixas son as que teñen os nenos" e 

"non coidan ". 

Despois desenvolveu outros argumentos baseados en tópicos e prexuízos sobre o 

colectivo de persoas de etnia xitana, así "aos xitanos, sen desprecialos, dálles 

igual ter seis ca sete" e "si puideran cada tres meses nacía un". 

Rematou a intervención facendo un análise sobre a bondade da proposta, inda 

que “a axuda en si mesma non axudaría en exceso a impulsar a natalidade, xa que 

as axudas nin van nin veñen e inda que calquera axuda é boa, a xente non se vai 
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arranxar con iso”.  Tamén sinalou a conveniencia de “establecer baremos estritos 

para evitar situacións discriminatorias e sangrantes" 

Estas manifestacións amosan a escasa calidade democrática, o carácter ditatorial 

do propio alcalde, o nulo respecto por as minorías baseadas en tópicos e 

prexuízos. Ademais, amosa unha concepción clasista sobre quen pode ou ter 

fillos ligado a como os tratan, como se nacer nunha familia  establecese os 

parámetros de coidados e de educación que se reciben. 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentario de En Marea, formula a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1.ª 

1.- Que opinión lle merece á Xunta as manifestacións, nun pleno, sobre a 

condición de quen pode ser ou non nai? 

2.- Vai tomar algún tipo de iniciativa a Xunta con respecto a este caso? 

3.- Que consideración lle merece á Xunta as declaracións, que ofenden pola 

cantidade de prexuízos que manifestan de xeito explícito? 

4.- Considera a Xunta que é un digno representante da democracia quen fai este 

tipo de manifestacións nun pleno dun concello? 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Deputado e deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Luis Villares Naveira na data 16/01/2019 10:03:51 

 
Paula Vázquez Verao na data 16/01/2019 10:04:01 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Luís Villares Naveira, Carmen Santos Queiruga e Paula Vázquez Verao, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 1.ª, sobre a 

necesidade de reforzar o xulgado e primeira Instancia e Instrución nº 2 de 

Viveiro. 

 

O xulgado de primeira instancia e Instrución número 2 de Viveiro coñece de 

todos os asuntos relacionados coa violencia exercida contra a muller. O partido 

xudicial  de Viveiro comprende os concellos de Burela, Cervo, Foz, Ourol, O 

Vicedo, Xove e Viveiro. 

Os medios de comunicación e os sindicatos xudiciais así como o propio persoal 

acaban de denunciar a situación de acumulación de asuntos e retrasos que chegan 

aos 18 meses neste tipo de litios. O persoal traballador alertou de acumulación de 

asuntos sobre demandas de divorcio, separación ou medidas paternofiliais, uso 

do domicilio familiar, réxime de custodia e visitas e pensión de alimentos a 

menores, entre outros. 

O plan de actuación para a recuperación do traballo xudicial, iniciado o 15 de 

outubro de 2018, con 6 meses de retraso, cun presuposto de  case 3 millóns de 

euros,  e pactado con 3 dos 7 sindicatos só se puxo en marcha nas sete cidades 

galegas, sen coñecerse cando se iniciará nas vilas e discriminando unha vez máis 

a cidadanía de pequenas vilas e do rural.  

Isto ten  consecuencias na orde civil en relación a estes casos de violencia de 

xénero, posto que todas as medidas relacionadas con estes litixios son absorbidas 
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polo mesmo xulgado que coñece so procedemento de violencia de xénero e 

tamén porque todo o persoal dos xulgado de Viveiro foi a folga e tamén debido a 

que as medidas civís solicitadas no proceso penal só sobreviven 30 días, 

momento no que se teñan que ratificar ou modificar estas medidas e que 

prexudican de feito gravísimo aos menores. 

Por todo o exposto os deputados que subscriben presentan a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Comisión: 

1.- Ten constancia a Xunta do problema no xulgado de Instancia e Instrución nº 2 

de Viveiro? Sabe canto tempo de retraso acumula?  

2.- Danse estas mesmas circunstancias noutros xulgados con competencia en 

violencia exercida sobre a muller como o de Pontevedra  ou outros? Diga cales e 

canto tempo de retraso acumulan. 

3.- Cando ten pensado a Xunta iniciar o plan de actuación para a recuperación do 

traballo xudicial nas vilas e en todos os partidos xudiciais? 

 4.- Que medidas ten pensado tomar a Xunta para que protexer as mulleres e 

menores mentres non se axilice a tramitación destes procedementos de violencia 

de xénero? 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Luís Villares Naveira 

Paula Vázquez Verao 

Carmen Santos Queiruga 

Deputadas e Voceiro do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Villares Naveira na data 16/01/2019 09:54:29 

 
Paula Vázquez Verao na data 16/01/2019 09:54:36 

 
Carmen Santos Queiruga na data 16/01/2019 09:54:40 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Carmen Santos Queiruga, Luís Vilares Naveira, Luca Chao Pérez e Anxeles 

Cuña Bóveda, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario de 

En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral en Comisión. 

 

Dentro do proceso de fomento da acumulación de capital emprendido pola 

administración autonómica nos últimos anos, asistimos á publicación da 

resolución da Consellería de Cultura, Educación e Ordenación Universitaria do 

pasado 11 de xullo publicada no DOG do 17 do mesmo mes, onde se procede á 

contratación por procedemento aberto das concesións de servizos de 255 

cafeterías escolares para o curso 2018/2019.  

 

Este proceso contempla cando menos, dúas situacións que impiden, dificultan  e 

preocupan ao colectivo de autónomos e pequenos empresarios interesados na 

continuación ou nova explotación destes negocios, xa que a posibilidade de 

acumulación de sublotes (10 sublotes en A Coruña e Pontevedra e 4 en Lugo e 

Ourense), abre a posibilidade a que grandes empresas accedan aos lotes mais 

interesantes e rendibles economicamente, correspondentes aos centros cos mais 

alumnos, impedindo acceder a estes a empresas e autónomos mais modestos en 

termos económicos. Sobre toda pola posibilidade destes grandes compradores de 

ofrecer ofertas inaccesibles para eles, baseadas nas súas capacidades de compra.  
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Por outra banda a proposta esixe unha solvencia de  40.000 € no caso de 

cafeterías cunha utilización media de hasta 120 usuario, 60.000 € no caso de 

cafeterías cunha utilización media de hasta 250 usuarios e  80.000 € no caso de 

cafeterías cunha utilización media de 250 usuarios en adiante. Elemento que 

tamén dificulta a este tipo de emprendedores o acceso ao contrato.  

 

Por todo o exposto o Grupo Parlamentario de En Marea, formula a seguinte  

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 

 

- Entende a Consellería que este modelo para a contratación da concesión 

de servizos para  as cafeterías escolares garante a igualdade e 

oportunidade  de acceso aos autónomos e pequenas empresas do sector? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Santos Queiruga na data 16/01/2019 10:22:02 

 

Luis Villares Naveira na data 16/01/2019 10:22:11 

 

Luca Chao Pérez na data 16/01/2019 10:22:17 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 16/01/2019 10:22:25 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Anxeles Cuña Bóveda e Luca Chao Pérez,  deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan  a seguinte Pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 4.ª, relativa ao patrimonio arqueolóxico de Friol.  

 

A irresponsabilidade da Xunta de Galicia leva moito tempo poñendo en perigo o 

noso patrimonio cultural, como demostra o feito de que tódolos anos teñamos 

que denunciar o deterioro de ducias de bens de incalculable valor. Ao goberno 

popular dálle igual que o patrimonio sexa un dos piares das nosas tradicións, dos 

nosos valores e, polo tanto, da nosa identidade como pobo. Nin pon os medios 

para protexelo nin se preocupa por restauralo e dalo a coñecer. A Xunta de 

Galicia vive de costas ao noso legado. Así o demostran feitos como o acontecido 

en Friol.  

 

A pesar de que a Lei do Patrimonio Cultural de Galicia do 2016, prohibe actuar 

sobre bens patrimoniais catalogados, recentemente foi empregada maquinaria 

pesada no interior do xacemento do castro de Trasmonte co obxecto de 

acondicionalo para unha plantación forestal. No transcurso da actuación 

fixéronse buratos de máis de medio metro de profundidade para plantar árbores e 

causáronse enormes gabias. Ademais dos danos no interior do recinto, cómpre 

sinalar as fendas polo perímetro da muralla, que ocasionaron varios derrubes. 

Así, comprometeuse a integridade dun castro que, ata o de agora, era un dos 

mellor conservados do lugar (no municipio hai catalogados 40). 
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O patrimonio arqueolóxico de Friol, un dos máis importantes da provincia de 

Lugo, foi obxecto dunha nova agresión por mor do desleixo da Xunta de Galicia, 

que tería que garantir que actuacións como a descrita non se producen. Isto non 

pode acontecer de novo. A preservacións, restauración e difusión do noso legado 

patrimonial compétenos a todas, pero moi especialmente ás diferentes 

administracións, que teñen que poñer os medios para o mantemento dos bens.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes  presentan a seguinte Pregunta, para a 

súa resposta oral na Comisión 4.ª: 

 

- Que avaliación fai a Xunta de Galicia dos danos sufridos polo castro de 

Trasmonte, en Friol? 

- Que responsabilidades asume ao respecto? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Anxeles Cuña Bóveda 

Luca Chao Pérez 

Deputadas do G.P. de En Marea 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 16/01/2019 10:05:41 

 

Luca Chao Pérez na data 16/01/2019 10:05:49 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta, para a súa resposta oral 

na Comisión 4.ª, relativa ao cambio de xornada no CPI Ramón Piñeiro de 

Láncara. 

A finais de 2017 a dirección do CPI de Láncara, xunto co inspector territorial 

teñen unha xuntanza informal cos responsables do transporte da escola para 

abordar a cuestión do cambio de xornada. Un cambio ao que historicamente a 

ANPA se viña opoñendo e para o que se comeza a tratar de convencer ao 

alumnado. Non será ata finais de xaneiro cando se comunique no Consello 

Escolar a intención de mudar a unha xornada mixta, momento no que a 

representante da ANPA xa manifesta o seu desacordo e comezan a traballar para 

que o cambio non se efectúe. 

En febreiro ten lugar unha asemblea extraordinaria da ANPA na que sae Non ao 

cambio. Mes no que se fai a votación no Consello Escolar, para, logo, proceder a 

informas ás familias que acabarían votando en marzo, fóra do prazo establecido e 

trala concesión dunha prórroga por parte da inspección.  

Dende ese momento tanto a ANPA como algunhas nais a título individual 

viñeron denunciando a información sesgada, o secretismo en canto a todo o 

proceso negando o dereito á acceder ás actas do consello escolar, os intentos de 

manipulación ás nenas e nenos, as xuntanzas para presionar ás familias... Todo 

un proceso de irregularidades que foi acompañando o cambio sen que nin dende 

a dirección do centro nin dende a propia inspección educativa se tivera a ben 

escoitar e atender as súas demandas. 

É dicir, que a ANPA denuncia que no proceso se desinformou e mentiu ás 

familias para obter un resultado favorable ao cambio proposto pola dirección. 
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Todo isto sen ningún debate sobre as vantaxes educativas e, ademais, negando o 

dereito á información, á representación e á participación das familias nas 

decisións que afectan a toda a comunidade educativa. 

 

Por todo isto, as deputadas do Grupo Parlamentar de En Marea presentan a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión:  

 

Que motivos xustifican a concesión de prórroga para a votación de cambio de 

xornada? 

En cantos centros se concedeu a prórroga neste curso escolar? E no anterior? 

Considera a Consellería que o cambio de xornada pode facerse coa oposición da 

ANPA e nun proceso pouco claro e transparente? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Luca Chao Pérez 

Ánxeles Cuña Bóveda 

Deputadas do G.P. de En Marea 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luca Chao Pérez na data 16/01/2019 10:09:19 

 
María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 16/01/2019 10:09:23 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta oral na 

Comisión 6.ª,  relativa á modificación do Camiño Primitivo entre os lugares de 

Vilardongo e Pedrafitelas, na Fonsagrada. 

 

Unha vez máis comprobamos como as intervencións da Axencia de Turismo de 

Galicia deixan unha terrible pegada sobre os diferentes camiños de Santiago. 

Neste caso falamos do Camiño Primitivo e de como sobre el actuou maquinaria 

pesada, nivelaron o terreo,  cimentaron con sumidoiros, rechearon con cascallo e 

xabre. Son parte das desfeitas que fixo a Axencia de Turismo de Galicia nun 

tramo do Camiño Primitivo entre os lugares de Vilardongo e Pedrafitelas, na 

Fonsagrada denunciadas polo Foro do Camiño á organización de vixilancia do 

patrimonio ICOMOS, vencellada a Nacións Unidas.  

O Foro, que integra a trinta colectivos a prol dos itinerarios xacobeos, censura “a 

construción dun novo Camiño de Santiago no século XXI” a cargo da Axencia 

Galega de Turismo da Xunta. Estas actuacións son habituais dende hai dous 

anos, chegando a alterar ata tres veces o mesmo treito.  

Tal e como denuncia o Foro “Esta nova e gravísima modificación da arquitectura 

e paisaxe do Camiño Primitivo conleva a perda irremisible da súa memoria 

inmaterial asociada á vía milenaria tradicional, así como do seu valor histórico e 

cultural”,  

Así, denuncian que o proceso de pavimentación implica a “uniformización e 

desnaturalización” da ruta de peregrinación a Compostela, “perdéndose 

definitivamente o fío condutor co pasado, a súa diversidade, integridade e 

autenticidade”. A construción deste novo camiño de cemento por riba da traza 

medieval traspasa os límites de reforma, polo que se solicita a ICOMOS 
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promover a aplicación dos criterios de protección. 

Hai que destacar, que alén dun recurso turístico moi valioso, os Camiños de 

Santiago teñen un valor patrimonial fundamental como camiños históricos que 

debe ser preservado. Ademais dunha enorme riqueza paisaxística e cultural que 

temos que protexer. 

Ante esta situación, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta a seguinte 

Pregunta: 

 

- Considera o Goberno galego que a intervención citada foi realizada do mellor 

xeito posible? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Luca Chao Pérez 

 Ánxeles Cuña Bóveda 

 Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 16/01/2019 10:37:23 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 16/01/2019 10:38:01 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García, Marcos Cal Ogando e Francisco Casal Vidal, 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do 

disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 2.ª 

 

O Concello de Mondoñedo está promovendo que o grupo empresarial Norvento 

implante un parque eólico que afectará ás zonas de Cesuras, Sasdónigas e San 

Vicente. O parque tería un inmenso impacto medioambiental e paisaxístico 

nunha zona atravesada polo Camiño de Santiago a cambio dunhas míseras 

migallas que, en ningún caso, compensarían os danos causados.  

 

Entre os prexuízos á contorna que tería o parque eólico, compre subliñar o 

impacto negativo nunha zona de demostrado interese arqueolóxico. Na zona onde 

pretenden levantarse os aeroxeneradores, apareceu fai ben pouco unha moeda de 

bronce de orixe romana, seguramente do século I despois de Cristo, e un cravo 

cuxa orixe aínda no foi precisada. O terreo onde apareceron forma parte dun 

campamento romano cun perímetro rectangular, característico dos recintos 

militares. O descubrimento foi recollido no Plan Xeral de Ordenación Municipal 

de Mondoñedo. 

 

Con esta información sobre a mesa, enténdese que a veciñanza de Mondoñedo 

leve semanas manifestándose e pronunciándose abertamente en contra do parque 

eólico.  

 

Como xa defendemos noutras ocasións, a día de hoxe habería que ter unhas 

directrices que permitisen unha avaliación integral e unha maior participación 

local de institucións e da cidadanía para a definición deste tipo de proxectos. 
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Parece ser que o Partido Popular e este goberno non opinan o mesmo, xa que, 

lonxe de propor medidas neste senso, o que propón é máis liberalización do 

sector.  

 

O desenvolvemento do sector eólico en Galiza debería partir dunha actualización 

dos postulados nos que se cimentou nos últimos 20 anos, e basearse nunha 

planificación racional, sustentable, que teña moi en conta, de xeito integral, 

aspectos paisaxísticos, ambientais e de retorno social.  

 

Dentro deste último aspecto cumpriría revisar a sistemática aprobación en 

proxectos similares da declaración de utilidade pública posto que, 

fundamentalmente, hoxe en día trátase dun negocio privado dunhas poucas 

empresas.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en comisión. 

 

 Cales son os beneficios no ámbito social, territorial e laboral que tería o 

parque eólico de Sasdónigas nos concellos da contorna?  

 Que impactos tería o parque nos terreos? E na gandería? E na natureza do 

lugar? E no patrimonio do Camiño? 

 A Xunta de Galicia considera que a exigua creación de postos de traballo 

compensaría os danos que causaría o parque eólico? 

 En xeral, considera o Goberno galego que o modelo de desenvolvemento 

eólico de Galicia favorece á dinamización económica das zonas onde se 

implantan parques? Que datos manexa ao respecto? Como foron 

recollidos?  

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 
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Asdo.: Antón Sánchez García 

Marcos Cal Ogando 

Francisco Casal Vidal 

Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Antón Sánchez García na data 16/01/2019 10:16:17 

 
Marcos Cal Ogando na data 16/01/2019 10:16:25 

 
Francisco Casal Vidal na data 16/01/2019 10:16:34 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, Luca Chao Pérez, Anxeles Cuña Bóveda e Luís 

Villares Naveira, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4.ª 

 

 

O 5 de setembro de 2018 publícase no DOG a Resolución do 2 de agosto de 2018 

pola que se dá publicidade á declaración de impacto ambiental favorable para o 

proxecto de parque eólico Sasdónigas Fase II, nos Concellos de Mondoñedo e 

Abadín. 

 

No que ten que ver co Patrimonio cultural, dita Declaración relata que a 

Dirección Xeral de Patrimonio emitiu informes para que se reconfigurase o 

parque, de cara a minimizar o eu impacto visual sobre o Camiño de Santiago. 

Tras informes desfavorables de Patrimonio, o promotor do parque, Norvento, 

accede a modificación puntual do mesmo. 

 

No mesmo documento sinálase como en xuño de 2017 se incluíu unha addenda 

sobre o patrimonio cultural na que se recolle a existencia dun novo elemento 

arqueolóxico aprobado polo PXOM de Mondoñedo, coa referencia 

GA27030035. Consecuencia desta inclusión, a Dirección Xeral de Patrimonio 

informou desfavorablemente sobre o proxecto eólico, pois a xacemento citado 

(Castra Aestiva) ten protección legal e no proxecto hai dous aeroxeneradores que 

se atopan dentro do contorno de protección de 200 m establecidos no PXOM. 
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De resultas desta situación, o promotor solicita a realización de sondaxes 

arqueolóxicas, que se levan a cabo, presentándose o documento “Sondaxes 

arqueolóxicas valorativas no xacemento arqueolóxico de Cabana Vella (Castra 

Aestiva GA27030035) en relación coa construción do Parque Eólico Sasdónigas 

Fase II (Mondoñedo-Lugo). Memoria Técnica”, elaborado por un arqueólogo, 

que conclúe que o ben inventariado non é un xacemento arqueolóxico e que polo 

tanto non hai impedimento para a implantación do parque eólico. Deste xeito, a 

Dirección Xeral de Patrimonio informa favorablemente sobre o proxecto 

Sasdónigas Fase II. 

 

O 4 de outubro de 2018 prodúcese na zona un achádego de moeda romana e dun 

cravo que podería ser da mesma adscrición temporal, obxectos que foron 

levantados polo arqueólogo municipal de Mondoñedo, e do que foi informada a 

Dirección Xeral de Patrimonio. En declaracións á prensa, a Dirección Xeral de 

Patrimonio sinalou que se “estudarán os restos atopados e que se verificará a súa 

asociación ao contexto arqueolóxico da descuberta”.   

 

O 8 de outubro de 2018, En Marea Mondoñedo rexistra no municipio, con 

número de entrada 3648, unha solicitude de paralización do proxecto Sasdónigas 

Fase II. 

 

No PXOM de Mondoñedo, na ficha de catalogación do ben indicábase que o 

xacemento está pendente de estudo arqueolóxico definitivo. 

 

No DOG do 17 de setembro de 2018 publicouse a Declaración de utilidade 

pública para o proxecto Sasdónigas Fase II.  

 

Polo exposto, as deputadas e deputado que subscriben formulan a seguinte 

pregunta á Xunta de Galicia, para a súa resposta oral en Comisión: 
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1. Vai a Xunta paralizar cautelarmente o proxecto de Sasdónigas Fase II en aras 

de investigar os achádegos e a zona do primeiramente catalogado como 

xacemento arqueolóxico de Cabana Vella? 

 

2. Como valora a Xunta o informe arqueolóxico presentado pola empresa 

promotora do parque Sasdónigas Fase II en relación ao xacemento de Cabana 

Vella? 

 

3. Se o achádego se produciu o 4 de outubro, e sendo festivo en Lugo o 5 de 

outubro, como tivo tempo a Dirección Xeral de Patrimonio de avaliar os 

obxectos? 

 

4. Realizou a Dirección Xeral de Patrimonio algunha visita e estudo de campo 

logo do achádego? 

 

5. Que estudos se fixeron dende a Dirección Xeral de Patrimonio sobre os 

achádegos da Cabana Vella? 

 

6. Vai a Xunta impulsar un estudo arqueolóxico definitivo sobre a Cabana Vella? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Anxeles Cuña Bóveda 

Luca Chao Pérez 

Luís Villares Naveira 

Deputadas e deputado do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 16/01/2019 10:19:00 

 

Luca Chao Pérez na data 16/01/2019 10:19:06 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 16/01/2019 10:19:13 

 

Luis Villares Naveira na data 16/01/2019 10:19:25 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araujo, Paula Vázquez Verao, Ánxeles Cuña Bóveda, Luca 

Chao Pérez, Luís Villares Naveira e Davide Rodríguez Estévez, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 4.ª. 

 

A toponimia constitúe unha riqueza e un patrimonio inmaterial do noso pobo, un 

piar fundamental da nosa identidade colectiva. 

 

Na Lei 3/1983, do 15 de xuño, de normalización lingüística, recóllese, no seu 

artigo 10, que os topónimos de Galicia terán como única forma oficial a galega, 

que corresponde á Xunta de Galicia a determinación dos nomes oficiais dos 

municipios, dos territorios, dos núcleos de poboación, das vías de comunicación 

interurbanas e dos topónimos de Galicia, e que estas denominacións son as legais 

a todos os efectos e a rotulación terá que concordar con elas. Ademais, a Xunta 

de Galicia regulamentará a normalización da rotulación pública respectando en 

todos os casos as normas internacionais que subscriba o Estado. 

 

A pesar do recollido nesta normativa é habitual que moitos topónimos sexan 

deturpados. 

 

No caso da provincia de Ourense as formas oficiais veñen recollidas no Decreto 

332/1996, do 26 de xullo, polo que se aproba o nomenclátor correspondente ás 

entidades de poboación da provincia de Ourense.  

 

Recentemente recibíamos unha denuncia dunha sinalización errada na estrada de 

titulación autonómica Ou-536 (Ourense- A Pobra de Trives). É responsabilidade 
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da Xunta de Galicia realizar as correccións necesarias e deben levarse a cabo de 

maneira urxente. 

 

Polo anteriormente exposto, preséntanse as seguintes preguntas para a súa 

resposta en Comisión: 

 

1. Tiña coñecemento a Xunta de Galicia desta sinalización errónea? 

 

2. Van modificar os topónimos deturpados nas vías da súa responsabilidade? 

 

3. Ten constancia doutro tipo de sinalizacións erróneas en vías da súa 

responsabilidade? 

 

4. Vai realizar algunha actuación para corrixir os topónimos nas vías 

responsabilidade do Ministerio de Fomento? 

 

 

 Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

 

    

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Paula Quinteiro Araújo na data 16/01/2019 11:24:06 

 

Paula Vázquez Verao na data 16/01/2019 11:24:15 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 16/01/2019 11:24:18 

 

David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 11:24:23 

 

Luis Villares Naveira na data 16/01/2019 11:24:32 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, María Dolores Toja Suárez, Patricia Vilán 

Lorenzo, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Juan Manuel Díaz Villoslada, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 

A aprobación polo Pleno do Congreso dos Deputados da Lei orgánica 1/2004, do 

28 de decembro, de medidas de protección integral contra a violencia de xénero 

supuxo un revulsivo, en todos os seus aspectos, das políticas da violencia contra e 

sobre as mulleres, polo feito de selo, consolidándose, a súa entrada en vigor, 

como modelo internacional. 

 

De feito, España recibiu en Xenebra unha das mencións de honra do Premio de 

Políticas de Futuro (Future Policy Award 2014) que ONU Mulleres, World 

Future Council e a Unión Interparlamentaria conceden ás mellores leis e políticas 

do mundo que persigan por fin á violencia exercida contra as mulleres e as nenas, 

unha violencia que cualifican como unha das formas máis xeneralizadas de abuso 

contra os dereitos humanos. 

 

A mencionada lei integral e a Lei 12/2016, do 22 de xullo, pola que se modifica a 

Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o tratamento integral da 

violencia de xénero, son os dous  instrumentos legais cos que nos dotamos para 

loitar contra a violencia machista que atenaza a liberdade e a seguridade das 

mulleres, e que ata o momento ten demostrado ser de gran utilidade para 

combater as violencias machistas, pero tamén con grande necesidade de 

impulsalas e fortalecelas desde a posta en práctica de medidas. Non é tolerable 

que doce anos despois de seren adoptadas, moitas delas permanezan aínda sen 

seren aplicadas.  

 

O 15 de novembro de 2016, o Pleno do Congreso dos Deputados aprobou, por 

unanimidade, unha proposición non de lei pola que se instaba ao Goberno a 

promover a subscrición dun Pacto de Estado en materia de Violencia de Xénero, 

polo Goberno da Nación, as comunidades autónomas e cidades con Estatuto de 

autonomía e a Federación Española de Municipios e Provincias, que siga 

impulsando políticas para a erradicación da violencia sobre as mulleres como 

unha verdadeira política de Estado. O Congreso, na súa Sesión plenaria do 28 de 
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setembro de 2017, aprobou, sen ningún voto en contra, o Informe da Subcomisión 

para un Pacto de Estado en materia de violencia de xénero. 

 

Pola súa banda, a Comisión de Igualdade do Senado decidiu, o 21 de decembro 

de 2016, a creación dun relatorio que estudase e avaliase, en materia de Violencia 

de Xénero, os aspectos de prevención, protección e reparación das vítimas, 

analizase a estratexia para alcanzar e implementar un Pacto de Estado contra a 

Violencia de Xénero e examinase a Lei orgánica 1/2004, do 28 de decembro. O 

13 de setembro de 2017, o Pleno do Senado aprobou, por unanimidade, o Informe 

do Relatorio de Estudo para a elaboración de estratexias contra a violencia de 

xénero. 

 

Os informes de Congreso e Senado conteñen un conxunto de propostas para 

previr e combater a violencia contra as mulleres e a violencia doméstica, e para 

mellorar na resposta que, desde as institucións, proporciónase ás mulleres vítimas 

e ás súas fillas e fillos menores ou aos menores baixo a súa garda, tutela ou 

acollemento. 

 

Contamos, por tanto, cun gran acordo político e social, que recolle o compromiso 

da sociedade na loita contra a violencia de xénero, que deixou de ser un asunto 

privado para converterse nunha cuestión de estado. Un pacto necesario ante os 

datos arrepiantes sobre a violencia que soportan as mulleres polo feito de selo e 

da que tamén se vén afectados os seus fillos e fillas. 

 

Unha das medidas do Pacto de Estado contra a violencia de xénero expón a 

necesidade de adoptar as modificacións legais oportunas para que a 

Administración local poida levar a cabo actuacións na promoción da igualdade 

entre homes e mulleres, así como contra a violencia de xénero, xa que se trata da 

administración máis próxima á cidadanía e, polo tanto, ás vítimas. Neste sentido, 

exponse que estas cuestións deben formar parte do catálogo de materias recollido 

como de competencia propia dos concellos no artigo 25.2 da Lei 7/1985, do 2 de 

abril, reguladora das bases do réxime local.  

 

Por tanto, era imprescindible a modificación da Lei 7/1985, do 2 de abril, para 

permitir o desenvolvemento de políticas contra a violencia de xénero. Esta 

reforma foi levada a cabo polo Real decreto-lei 9/2018, do 3 de agosto, de 

medidas urxentes para o desenvolvemento do Pacto de Estado contra a violencia 

de xénero. 
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Segundo a última macroenquisa sobre a violencia de xénero realizada polo 

Ministerio de Sanidade e Igualdade: 

 

 O 12,5 % das mulleres maiores de 16 anos sufriron violencia de xénero 

algunha vez na súa vida, o que en termos absolutos supoñen 2,5 millóns de 

mulleres en España. 

 

 O 2,7 % das mulleres maiores de 16 anos sufriron violencia no último ano. 

 

 O 64 % dos fillos e fillas das vítimas presenciaron os episodios de 

violencia. 

 

 Pero, soamente o 28,6 % presentou denuncia.  

 

A pesar destes datos demoledores que explican por si sos a necesidade de 

políticas específicas, tamén hai outros que van indicando os cambios que se están 

producindo,  entre eles: 

 

 O 77,6 % conseguiron saír da violencia de xénero. 

 

 O 45 % acudiron a algún servizo de axuda médica, social ou legal. 

 

Con todo, a pesar da utilidade e do recoñecemento internacional recibido pola lei 

integral, do importante proceso de toma de conciencia social que se produciu no 

noso país sobre a gravidade da violencia contra as mulleres e o gran obstáculo 

que isto supón para a convivencia democrática, a pesar de todo iso, hoxe, 

algunhas forzas políticas expoñen unha demolición de toda a estrutura de 

prevención, atención e protección das mulleres vítimas de violencia de xénero e 

para iso contan coa complicidade de partidos políticos dispostos a laminar o 

dereito das mulleres a unha vida libre de violencia; coma se 976 mulleres 

asasinadas desde que temos datos, 58 delas en Galicia, e unha media de 150.000 

denuncias anuais por malos tratos non fosen razóns suficientes para rexeitar e 

illar a quen sen andrómenas fan do machismo a súa bandeira política. 

 

O compromiso das forzas políticas coa democracia e o estado de dereito esixe un 

compromiso coa vida e coa liberdade das mulleres, un compromiso firme en prol 

dunha política sostida para erradicar a violencia de xénero. Non podemos, non 

debemos poñer en perigo o presente e futuro das mulleres e dos seus fillos e 

fillas. 
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Así o esixe a sociedade, e en particular, as organizacións de mulleres que saben 

que nesta materia só se conseguen avances se hai un compromiso de todas as 

forzas políticas e sociais para colocar na axenda política a loita contra todas as 

formas de violencia contra as mulleres. 

 

Por todas estas razóns, faise necesario redobrar os esforzos contra a violencia de 

xénero, mantela como prioridade política e democrática, illar aos violentos e a 

quen lles dan cobertura política, e esixir que se reforce o sistema de protección 

para as mulleres vítimas e se desenvolvan todos os recursos e medidas que se 

contemplan no Pacto de Estado en materia de violencia de xénero. 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 
 

1. Pensa este Goberno reforzar e poñer en valor as medidas contidas no Pacto 

de Estado en materia de violencia de xénero de Congreso e Senado co 

obxectivo de combater o terrorismo machista? 

2. Que medidas específicas porá en marcha durante o ano 2019? 

3. Cales das reflectidas xa na Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a 

prevención e o tratamento integral da violencia de xénero, e aínda non 

impulsadas, serán aplicadas durante o ano 2019? 

4. Cal vai a ser a postura deste Goberno fronte aquelas formacións políticas 

que propugnen  a eliminación ou minoración das medidas de protección 

das mulleres fronte á violencia machista, así como o drama social e as 

consecuencias que isto ten para as vítimas? 

5. Vai a rexeitar a adopción de calquera tipo de acordo, explícito ou implícito, 

con formacións que expoñen a supresión ou redución das medidas de 

protección das mulleres? 

6. Comprométese a impulsar a aplicación da Lei de medidas de protección 

integral contra a violencia de xénero e a Lei 12/2016, do 22 de xullo, pola 

que se modifica a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención e o 

tratamento integral da violencia de xénero, en coordinación con todos os 

poderes públicos? 

7. Garantirá o cumprimento do Convenio do Consello de Europa sobre 

prevención e loita contra a violencia contra as mulleres e a violencia 

doméstica, coñecido como o Convenio de Estambul? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Luisa Pierres López na data 16/01/2019 11:27:14 

 

María Dolores Toja Suárez na data 16/01/2019 11:27:20 

 

Patricia Vilán Lorenzo na data 16/01/2019 11:27:25 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 16/01/2019 11:27:30 

 

Juan Manuel Díaz Villoslada na data 16/01/2019 11:27:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Patricia Vilán Lorenzo, Noela Blanco Rodríguez, María Luisa Pierres López 

e Julio Torrado Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

De todos é coñecido o atraso nas solicitudes de valoración e orientación da 

discapacidade na provincia de Pontevedra, dada a escaseza de persoal e de 

equipas que existen. Para tentar “maquillar” unha mellora do servizo, a 

Consellería de Política Social parcheouno (tal e como xa fixera en 2015) con 6 

novos equipos temporais para o EVO do Norte (21 persoas, con 3 

administrativos) e 4 para o do Sur, formados por persoal contratado por 

acumulación de tarefas.  

 

O día 28 de febreiro rematan o seu labor estes profesionais temporais despois de 

9 meses e os resultados do servizo son algo mellores, mais en absoluto 

suficientes: en total, o servizo levará resoltos algo máis de 1000 expedientes 

dende que estas equipas temporais están traballando. O EVO Norte de Pontevedra 

outorga data para as citacións a persoas que o solicitaron en agosto/setembro de 

2016, data algo máis avanzada para os expedientes prioritarios, os de crianzas e 

os de persoas maiores, que ronda o mes de maio de 2018. Ao que hai que engadir 

que o sistema informático é un desastre e que, dende que se implantaron as novas 

solicitudes de discapacidade, Galicia é a única Comunidade que marca NON á 

valoración social por defecto, que se deixa entón aos traballadores de cada 

Concello. 

 

A maiores, os médicos de atención primaria revisaban e resolvían expedientes en 

virtude dun Convenio co Sergas (aínda que as reclamacións de todos os 

expedientes eran resoltas polos 3 equipos, digamos “titulares”). Dende que as 

equipas temporais comezaron, ese convenio caeu nun limbo, descoñecendo os 

cartos que ten costado e os seus resultados.  

 

Como consecuencia, a tramitación dos expedientes non leva a velocidade precisa, 

polo que os efectos prexudiciais afectan a beneficios fiscais (100 euros mensuais 

da AEAT por prestación de fillo a cargo), ás becas escolares, ao acceso á 

universidade, ás reducións no IRPF, ás exencións no imposto de matriculación de 

vehículos, ás axudas para usar prazas de aparcadoiro e ata o dereito de acceso a 

prazas de emprego público. 
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Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

1. Vai crear en 2019 o Goberno galego novas e definitivas equipas EVO para 

a provincia de Pontevedra?  

2. Que cantidade se empregou no convenio co Sergas para que os médicos de 

atención primaria revisasen e resolvesen expedientes de valoración e 

orientación da discapacidade? Cales foron os seus resultados? 

3. Que departamento e de que consellería se encargou de revisar os 

expedientes tramitados directamente polos médicos de atención primaria 

en virtude do Convenio co Sergas? Cantos expedientes se revisaron en total 

polos médicos de atención primaria? 

4. Que cantidade se ten gastado o Goberno nas equipas temporais de 

valoración e orientación da discapacidade da provincia de Pontevedra 

Norte, nos anos 2015 (3 equipas) e 2018 (6 equipas)? 

5. Vai cambiar ou mellorar o Goberno o sistema informático? 

6. Vai cambiar a solicitude de discapacidade, de forma que Galicia deixe de 

ser a única Comunidade que marca NON á valoración social por defecto? 

 

Pazo do Parlamento, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Patricia Vilán Lorenzo 

  Noela Blanco Rodríguez 

  María Luisa Pierres López 

  Julio Torrado Quintela 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 16/01/2019 11:17:18 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 16/01/2019 11:17:24 

 
María Luisa Pierres López na data 16/01/2019 11:17:29 
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Julio Torrado Quintela na data 16/01/2019 11:17:33 
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1 GP En Marea 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

Flora Miranda Pena e Paula Quinteiro Araujo, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte PREGUNTA para a súa resposta 

oral na Comisión 8.ª 

 

Con data 21 de decembro de 2018 tiña entrada nas Cortes Xerais do Estado o 

acordo sobre condicións de exercicio da actividade das flotas española e 

portuguesa en augas de ambos países. 

Este convenio que regula as actividades nas augas sometidas a xurisdición e 

soberanía de ambos países na Atlántico e nas desembocaduras do Miño e 

Guadiana, condiciona o desenrolo da actividade da noso sector pesqueiro de 

forma moi importante, pero presenta algunhas cuestión que merecen algunha 

consideración por parte desta comisión de pesca, en canto ao traballo en fin de 

semana do conxunto de artes ou a presenza e autorización de barcos de arrastre.  

Por estes motivos o Grupo Parlamentario de En Marea, presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8.ª  

 

Que valoración fai o Goberno galego deste documento? 

Santiago de Compostela, 11 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Flora Miranda Pena 

Paula Quinteiro Araujo 

Deputadas do G.P. de En Marea 
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2 GP En Marea 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 11/01/2019 14:19:02 

 

Flora María Miranda Pena na data 11/01/2019 14:19:05 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-a

xv
i8

xY
m

1-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142338

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-axvi8xYm1-9


 

 

 
Á Mesa do Parlamento 
  
Jaime Castiñeira Broz, Martín Fernandez Prado, Jacobo Moreira Ferro, Marta 
Nóvoa Iglesias, Mª Julia Rodríguez Barreira, Gonzalo Trénor López e Daniel 
Varela Suanzes-Carpegna, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular 
de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara presentan, ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios.  
 
O Goberno galego nos últimos anos veu intensificando a súa aposta pola rehabilitación 
de vivendas na nosa Comunidade a través da convocatoria de distintas liñas de axuda 
destinadas a preservar o patrimonio construído, mellorar as condicións das vivendas 
dos galegos e así incidir nunha mellor calidade de vida dos cidadáns.  
 
Esta aposta responde a un compromiso expresado polo Partido Popular de Galicia no 
programa electoral co que obtivo a confianza maioritaria da cidadanía galega en 
setembro de 2016. Este programa, que dedicaba un epígrafe específico á recuperación 
dos cascos históricos facía unha mención expresa a unha actuación singular co nome 
Rexurbe e que se definía deste xeito: “Realizaranse intervencións directas e intensas 
de carácter público adquirindo e rehabilitando edificacións completas para conseguir a 
recuperación de espazos urbanos moi degradados onde a iniciativa privada non realiza 
ningunha intervención debido ao alto grado de deterioro ou marxinalidade do ámbito. 
Deste xeito, recuperaranse importantes espazos urbanos conseguindo dinamizar 
economicamente estes ámbitos, protexer o patrimonio construído e fixar poboación nos 
cascos históricos de Galicia”.  
 
Seguindo este compromiso, nesta lexislatura ademais das distintas liñas de axudas 
dirixidas aos propietarios e aos concellos para a rehabilitación de vivendas e dos 
contornos urbanos, a Xunta tamén está a impulsar outras actuacións directas de 
rehabilitación, en distintas cidades galegas, en inmobles que son da súa propiedade.  
 
Recentemente, tamén anunciaba que ía seguir apostando por estas actuacións de 
rehabilitación directa, coa adquisición de novos inmobles en distintos centros históricos 
de cidades e vilas galegas.  
 
O pasado 12 de xaneiro publicaba unha oferta pública de adquisición de inmobles nos 
núcleos históricos dos concellos de Ferrol, Betanzos, Lugo e Ourense que serán 
rehabilitados directamente pola Xunta no marco do Programa Rexurbe.  
 
É por iso que os deputados e deputadas  asinantes formulan as seguintes preguntas 
orais en comisión: 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-a

2I
Is

7h
sY

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142339

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-a2IIs7hsY-9


 

 

 
1. Que investimento prevé destinar a Xunta para a adquisición de inmobles nos núcleos 
históricos de Ferrol, Betanzos, Lugo e Ourense, no marco do programa Rexurbe, e 
para a súa posterior rehabilitación?  
 
2. Cales son os obxectivos desta iniciativa?  
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 16 de xaneiro  de 2019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 16/01/2019 12:51:54 

 
Martín Fernández Prado na data 16/01/2019 12:52:05 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 16/01/2019 12:52:19 

 
Marta Novoa Iglesias na data 16/01/2019 12:52:42 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 16/01/2019 12:52:55 

 
Gonzalo Trenor López na data 16/01/2019 12:54:12 

 
Daniel Luis Varela Suanzes-Carpegna na data 16/01/2019 12:54:22 
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Á Mesa do Parlamento 

 
 

José Manuel Pérez Seco, Julio Torrado Quintela e Noela Blanco Rodríguez, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

5ª. 

 

 

Durante o pasado verán de 2018, a Xunta de Galicia asumiu a decisión de 

concentrar os servizos de pediatría en atención primaria en torno ás vilas e 

poboacións máis densas e grandes das comarcas galegas. Esta decisión tivo que 

ver coa necesidade de resolver o problema derivado das vacacións dos 

profesionais que prestan servizo no Sergas, e a ausencia de número suficiente de 

profesionais de pediatría para cubrir estas ausencias. Nalgúns centros, a ausencia 

do profesional de pediatría cóbrese con médicos de medicina familiar con 

algunha experiencia previa en atención pediátrica, ou con algunha formación en 

puericultura, pero unha gran parte deles non teñen ningunha cobertura. 

 

Con motivo da decisión adoptada de agrupar o servizo en torno a determinados 

centros de saúde e, ao fío dunha interpelación e unha moción presentadas polo 

Grupo Socialista no Parlamento de Galicia, a Xunta de Galicia non confirmou 

nin desmentiu que a agrupación de profesionais fose unha decisión con previsión 

de estabilidade, o que acentuou a preocupación de pais e nais que non tiñan 

certeza sobre a continuidade do servizo de pediatría en primaria, que se prestaba 

nos  centros de saúde de referencia por profesionais especialistas en pediatría. 

 

O decisión de agrupar os profesionais está a ter consecuencias importantes na 

calidade do servizo, por unha banda, os pediatras teñen que atender a un maior 

número de doentes infantís, e nalgúns casos nin sequera son especialistas, e por 

outra, os pais e nais vénse obrigados a facer grandes desprazamentos e con 

horarios difíciles para a conciliación o que incrementa os problemas neste eido.  

 

Así, por exemplo, a pediatra que tiña a praza no centro de saúde de San 

Sadurniño onde atendía os luns e os venres, e o resto dos días pasaba consulta en 

Cerdido os martes, nas Somozas os mércores e en Moeche os xoves, e por un 

concurso de traslado obtivo a súa nova praza en Pontedeume.  

   

Segundo a Xerencia de Xestión Integrada do Sergas en Ferrol para consultas 

infantís as familias deberán desprazarse ata San Sadurniño onde o Sergas cubrirá 

os luns, mércores e venres cun médico puericultor e os martes e xoves con dous 
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facultativos procedentes do Fontenla Maristany que en ningún dos tres casos 

posúen a especialidade en Pediatría. 

 

 

Por iso os deputados e a deputada que asinan preguntan: 

 

 

Que vai facer o Goberno galego para solucionar a grave situación na que se atopa 

o servizo de pediatría nos concellos de Moeche, Cerdido, As Somozas e San 

Sadurniño? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2019 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 16/01/2019 12:53:22 

 

Julio Torrado Quintela na data 16/01/2019 12:53:39 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 16/01/2019 12:53:48 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Raúl Fernández 

Fernández, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Os centros e programas educativos para a execución de medidas xudiciais, en 

aplicación da Lei Orgánica 5/2000, do 12 de xaneiro, Reguladora da 

Responsabilidade Penal dos Menores, poden ser dos seguintes tipos: centros e 

programas de medio aberto, centros de internamento ou centros de execución de 

medidas xudiciais en réxime terapéutico.  

 

En Ourense, o centro de menores de Monteledo, que comparte complexo co de 

Montefiz e Montealegre, trátase dun centro de internamento, cuxo obxectivo é o 

de ofrecer un contexto educativo favorecedor da inserción social e familiar do 

menor, tendo entre os seus fins o desenvolvemento da súa autonomía a todos os 

niveis e a súa reinserción social. As medidas de internamento poden ser en 

réxime aberto, pechado ou semiabierto. Este centro ten 37 prazas de 

internamento, cuxa autorización para o inicio de actividade se contempla na 

ORDE do 23 de setembro de 1999, cuxas instalacións son de titularidade pública 

(dependente da Consellería de Política Social), aínda que a xestión é privada, 

adxudicada dende o ano 2016 á Fundación Diagrama, ao igual que o centro de 

menores de Montefiz, e ultimamente o de Montealegre.  

 

Recentemente tivemos coñecemento de que non se están a cubrir nin os 

permisos(vacacións, permisos de maternidade e paternidade...), nin as baixas dos 

traballadores e traballadoras deste centro de menores, xerando situacións de estrés 

e sobrecarga de traballo no persoal, e carrexando graves deficiencias no 

funcionamento do mesmo, dándose situacións que non contribúen ao que debera 

de ser o fin último destes espazos, o de ofrecer un contexto educativo favorecedor 

da inserción social e familiar do menor.  

 

Ademais este centro está recibindo tamén menores procedentes de Montefiz, que 

funciona como centro de execución de medidas xudiciais en réxime terapéutico, 

xuntando de maneira indiscriminada casuísticas que van dende os problemas de 

conduta, ao consumo de sustancias tóxicas, ou a presenza dalgún tipo de trastorno 

psíquico. Esta mestura indiscriminada nunha mesma contorna prexudica a todos 
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os usuarios e usuarias posto que non se está ofrecendo a atención adecuada ás 

necesidades de cada un deles.  

 

Por todo o exposto anteriormente, a deputada e os deputados que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia da xestión que se está levando a cabo 

dende o ano 2016 no centro de menores de Monteledo, radicado en 

Ourense?  

2. Considera a Xunta de Galicia que se está a cumprir o contrato da 

adxudicataria da xestión do centro de menores de Monteledo?  

3. Ten coñecemento o goberno galego de que neste centro non se están a 

cubrir nin os permisos nin as baixas dos traballadores e traballadoras?  

4. En caso afirmativo, que medidas tomou a Xunta de Galicia para mudar esta 

situación?  

5. Dispuxéronse novos recursos humanos e materiais no centro de Monteledo 

para acoller menores procedentes do de Montefiz (de execución de medidas 

xudiciais en réxime terapéutico)?  

6. En caso afirmativo, cales foron estes recursos?  

7. Que reformas levou a cabo a Xunta de Galicia no centro de menores de 

Monteledo nos últimos anos? 

8. Considera a Xunta de Galicia que tal e como está funcionando na 

actualidade o centro de menores de Monteledo, hai un contexto educativo 

favorecedor da inserción social e familiar do menor? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

  Raúl Fernández Fernández 

Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 16/01/2019 10:27:24 

 
Julio Torrado Quintela na data 16/01/2019 10:27:29 
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Raúl Fernández Fernández na data 16/01/2019 10:27:35 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Matilde Begoña 

Rodríguez Rumbo ,deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

O envellecemento poboacional constitúe unha realidade e singular característica 

para Galicia, que irá en aumento nos próximos anos, sen que teña para moitas das 

persoas maiores unha axeitada resposta por parte dos poderes públicos e en 

concreto por parte da Comunidade Autónoma, competente en materia de servicios 

sociais que inclúe ás políticas de familia, benestar social, inclusión social, 

servicios comunitarios, atención ás persoas con discapacidade e ás persoas 

maiores.  

 

O plan de traballo do Consello de Contas para o ano 2016, aprobado polo Pleno 

do Consello o 4 de decembro de 2015, contemplaba a realización dun informe 

sobre o gasto público autonómico en centros residenciais para persoas maiores e 

persoas con discapacidade. Recentemente coñeciamos dito documento que arroxa 

preocupantes datos sobre a situación da atención aos maiores na nosa comunidade 

autónoma.  

 

O informe sinala nas súas conclusións que a ratio de prazas residenciais en 

Galicia é inferior á media estatal, e sitúase moi por debaixo do recomendado pola 

OMS, producíndose ademais nestes últimos anos un maior incremento das prazas 

privadas(na actualidade o 65 % do total das prazas ofertadas) en detrimento das 

xestionadas directamente pola Administración autonómica.  

 

Esta aposta do goberno de Feijoo pola privatización de servizos públicos amósase 

tamén na fiscalización que o Consello de Contas realizou dos gastos de 

funcionamento dos centros públicos, que descenden desde o ano 2012 a pesar de 

que o número de prazas residenciais permaneceu case inalterable, así como o dos 

gastos de persoal das residencias xestionadas pola Xunta, que experimentaron un 

descenso dun 7,1 % no exercicio 2015 con respecto ao exercicio 2010, debido ás 

medidas de contención para corrixir o déficit público e a non cobertura das 

ausencias nas xornadas mediante contratacións temporais. 
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Ademais, o prazo medio ou de trámite do procedemento para o recoñecemento do 

dereito a unha praza residencial no exercicio 2015 foi de 453 días, moi superior 

aos seis meses que marca a lexislación, e o tempo medio de espera ata conseguir 

o ingreso no centro residencial, de 154 días, case o dobre do estipulado pola 

normativa aplicable.  

 

O informe chama a atención tamén sobre as graves deficiencias na xestión dos 

centros residenciais, en especial daqueles cuxa xestión está privatizada, referidos 

a incumprimentos en materia de persoal, fundamentalmente do cociente do 

persoal de atención directa e a non diferenciación de funcións por categorías 

profesionais, do uso inadecuado das instalacións, das deficiencias nos protocolos 

de funcionamento, da falta de rigor dos rexistros... A pesares de que estes son 

factores que repercuten na calidade do servizo que se presta aos residentes, a 

Xunta de Galicia non iniciou expedientes sancionadores nos casos nos que as 

irregularidades observadas non se corrixiron posteriormente a ser notificadas.  

 

Son numerosas as persoas maiores que en Galicia demandan unha praza 

residencial, pero non poden ter acceso á mesma e dadas as cifras demográficas, 

serán máis no futuro inmediato. Así para dentro de quince anos, no 2031, o IGE 

prevé que existan da orde de 780.000 persoas de 65 ou máis anos, un aumento 

superior ao 17 % con respecto ás cifras actuais. Sen que a planificación da Xunta 

de Galicia pareza ter en conta tales previsións de acontecementos a curto e medio 

prazo, senón que, ao contrario: mantén un inaceptable e moi considerable retraso 

ao respecto das actuacións que debera levar adiante co obxecto de facer fronte a 

esta importante carencia pública.  

 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración fai a Xunta de Galicia do informe do Consello de Contas, 

publicado recentemente, “sobre o gasto público autonómico en centros 

residenciais para persoas maiores e persoas con discapacidade”?  

 

2. Que medidas ten pensado adoptar o goberno galego para paliar o grave 

déficit de prazas públicas en residencias para persoas maiores ?  

 

3. Que prazos concretos establece para dar cumprimento ao compromiso de 

construción de residencias públicas nas sete cidades máis importantes de 

Galicia?  

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-e

dk
3Q

ZL
9d

-5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142347

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-edk3QZL9d-5


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

4. Nestes centros propios, que modelo de xestión se vai a adoptar?  

 

5. E para o resto de Galicia, que outras novas actuacións, no seu caso, 

contempla realizar?  

 

6. Ten previsto o Goberno galego, durante a X lexislatura, incrementar os 

gastos de funcionamento e de persoal das residencias públicas de maiores da 

nosa comunidade autónoma?  

 

7. Considera a Xunta de Galicia que se axusta ao estipulado na normativa 

vixente o prazo medio ou de trámite do procedemento para o recoñecemento 

do dereito a unha praza residencial?  

 

8. Que medidas ten previsto tomar o Goberno galego para reducir este tempo 

de agarda?  

 

9. Cantas sancións impuxo a Xunta de Galicia, dende o ano 2010, por 

deficiencias na xestión dos centros residenciais?  

 

10. A que centros corresponden ditas sancións?  

 

  Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2019 

  Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

    Julio Torrado Quintela 

    Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

      Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 16/01/2019 10:39:16 

 
Julio Torrado Quintela na data 16/01/2019 10:39:21 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 16/01/2019 10:39:25 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Julio Torrado Quintela e María Luisa Pierres 

López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A memoria do Consello Económico e Social (CES) do ano 2017, publicada 

recentemente, alerta de que a desigualdade, o emprego precario e os salarios 

baixos persisten en Galicia a pesar do crecemento económico. Sinala este 

organismo que mentres o PIB da comunidade superou xa o nivel anterior ao 

estalido da crise, os niveis de pobreza e a falta de equidade que se estenderon 

entre os galegos e galegas durante a recesión non rexistraron, afirma o CES, “a 

mellora esperable coa recuperación económica". 

 

Neste contexto, nos últimos anos foron numerosos os problemas aos que os e as 

solicitantes da renda de integración social de Galicia (Risga) tiveron que facer 

fronte, retrasos na concesión da axuda; problemas de coordinación entre 

administracións, mesmo entre as propias consellerías de Política Social e 

Traballo; dificultades burocráticas, motivadas en parte pola ausencia de 

directrices e instrucións claras sobre os requisitos e documentación necesarias 

para aprobar a concesión da axuda; así como conflitos no relativo á concesión de 

axudas a persoas que se viran obrigadas a compartir vivenda, mesmo en xaneiro 

do 2017 unha sentenza recoñeceu que nun mesmo domicilio podían convivir 

varios perceptores da Risga, rexeitando a equiparación que a Xunta establecía 

entre domicilio e unidade familiar, o que prexudicaba a persoas que, sen relación 

familiar, vivían na mesma casa.  

 

A pesares dos graves problemas xurdidos coa tramitación desta renda, a Xunta de 

Galicia non comezou ata decembro de 2017, cun retraso de 3 anos e medio ao 

respecto do establecido na Lei de inclusión social de Galicia, a tramitación do 

Proxecto de decreto de desenvolvemento da Lei 10/2013, do 27 de novembro, de 

inclusión social de Galicia, no relativo á tramitación da renda de inclusión social 

de Galicia e das axudas de inclusión social. 

 

O 3 de agosto publicábase no DOG o ANUNCIO do 17 de xullo de 2018, da 

Secretaría Xeral Técnica da Consellería de Política Social, polo que se acorda 

someter a información pública o Proxecto de decreto de desenvolvemento da Lei 
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10/2013, do 27 de novembro, de inclusión social de Galicia, no relativo á 

tramitación da renda de inclusión social de Galicia e das axudas de inclusión 

social, por un prazo de quince días hábiles contados dende o día seguinte ao da 

publicación deste anuncio.  

 

Co obxectivo de furtar o debate e a participación, a Xunta de Galicia establece 

este prazo de información pública en plena época estival e por un período de tan 

so quince días do mes de agosto (péchase o día 27 deste mes). 

 

Os novos perfís da pobreza que se estableceron durante a crise económica esixen 

solucións novas que a actual renda de inclusión social non é capaz de atender. En 

concreto, nos criterios para a valoración da situación de exclusión social ou de 

risco de sufrila, séguese sen considerar como criterio específico, ademais da 

situación de desemprego, a situación de emprego precario, cando a pobreza 

laboral é unha realidade cada vez máis asentada. 

 

Por todo o exposto anteriormente, as deputadas e o deputado que asinan formulan 

as seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1.   Que valoración fai a Xunta de Galicia do proceso de tramitación do 

Proxecto de decreto de desenvolvemento da Lei 10/2013, do 27 de 

novembro, de inclusión social de Galicia, no relativo á tramitación da renda 

de inclusión social de Galicia e das axudas de inclusión social? 

2.   A que se debe o retraso, de máis de tres anos e medio, segundo o establecido 

na Lei 10/2013, do 27 de novembro, de inclusión social de Galicia, do seu 

decreto de desenvolvemento? 

3.   Contestou a Xunta de Galicia a todas as alegacións presentadas ao borrador 

de decreto da Lei 10/2013 de inclusión social de Galicia?  

4.   Por que decidiu a Xunta de Galicia someter a información pública este 

proxecto de decreto de desenvolvemento en plena época estival, e por un 

período de tan so quince días do mes de agosto? 

5.   Cales son os motivos polos que o Goberno galego quere deixar a decisión 

última sobre a concesión da renda nunha unidade técnico-administrativa 

nomeada pola Xunta de Galicia? 

6.   Segundo o criterio do Goberno galego, o proxecto de decreto solucionará os 

problemas xurdidos no relativo á concesión destas axudas ás persoas que se 

viron obrigadas a compartir vivenda? 

 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-B

62
uT

q4
t8

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142350

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-B62uTq4t8-2


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

 

7.   Considera o Goberno galego que este Proxecto de decreto de 

desenvolvemento da Lei 10/2013, do 27 de novembro, de inclusión social de 

Galicia, no relativo á tramitación da renda de inclusión social de Galicia e 

das axudas de inclusión social, establece solucións efectivas para os novos 

perfís da pobreza que se estableceron durante a crise económica? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

  María Luisa Pierres López 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 16/01/2019 10:55:34 

 
Julio Torrado Quintela na data 16/01/2019 10:55:39 

 
María Luisa Pierres López na data 16/01/2019 10:55:43 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A evidencia científica demostrou a importancia dos estilos de vida na saúde da 

poboación e confirmou que o contexto social onde desenvolven a súa vida 

desempeña un papel fundamental na etioloxía e evolución de calquera 

enfermidade, entendendo como determinantes sociais da saúde as circunstancias 

en que as persoas nacen, desenvólvense , envellecen e morren, así como os 

sistemas establecidos para combater a enfermidade, o que a súa vez depende dun 

marco máis amplo de políticas económicas e sociais. 

 

De feito, cando un sistema sanitario pon a énfase na asistencia clínica, deixando 

de lado a atención social, os problemas de saúde non se resolven completamente 

e córrese o risco de que os recursos sanitarios se utilicen de xeito inadecuado. 

 

Nos últimos anos, todas as comunidades autónomas estruturan a organización e 

funcionamento do Traballo Social Sanitario en Atención Primaria de Saúde e no 

sistema de saúde, recollendo que o Traballo Social indaga nos factores sociais ou 

determinantes que inflúen na saúde das persoas, grupos e comunidades. 

 

O traballo social en saúde pódense definir como unha técnica de intervención 

dentro do campo da saúde e o ámbito social, que promove o desenvolvemento das 

habilidades das persoas e actúa sobre a contorna para incidir nos factores que se 

relacionan con estilos de vida como profesionais inmersos no sistema sanitario. 

Os e as que participan desta tarefa (asistencial e preventiva), ocúpanse dos 

aspectos psicosociais do individuo, a través do estudo, diagnóstico e tratamento 

dos factores sociais que concorren no mantemento da saúde e na aparición da 

enfermidade das persoas, os grupos e as comunidades, colaborando en potenciar o 

carácter social da medicina. No plano individual e familiar achegan alternativas 

ou solucións ás dificultades/problemas sociais que sofren coa aparición e o 

desenvolvemento da enfermidade, co obxectivo de evitar os desaxustes 

sociofamiliares que se producen como consecuencia da perdida de saúde, 

establecendo un sistema de participación dos pacientes e/ou familiares na 

atención individual e a toma de decisións terapéuticas. 
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A pesar de que no ámbito sanitario, os e as traballadoras sociais forman parte do 

sistema sanitario e son o punto de unión entre o sistema sanitario e o sistema de 

servizos sociais, non se lles deu  a relevancia que merecen, tendo en conta o 

déficit de persoal na sanidade pública galega destes profesionais, tanto en a 

Atención Primaria como na Atención Especializada. 

 

Os e as traballadoras sociais son profesionais idóneos para saber en cada caso e 

en cada situación cales son os elementos que deben poñerse en xogo para 

devolver ao individuo ou á comunidade a situacións máis normalizadas, ademais 

de estar academicamente preparados para abordar, atender e poñer en marcha os 

mecanismos de resolución dos aspectos sociais que inciden no marco da saúde 

persoal, familiar, grupal e comunitaria. 

 

Ademais en Galicia, onde no 60 % dos municipios a idade media supera os 

cincuenta anos (tres anos máis que España e case sete máis que na UE), o papel 

destes profesionais na atención social ás necesidades e demandas das persoas 

maiores é prioritario, para garantir o benestar e a calidade de vida non só das 

persoas maiores, senón da sociedade no seu conxunto.  

 

O Servizo Galego de Saúde carece do número suficiente destes profesionais para 

que poidan prestar os seus servizos en cada un dos Equipos Básicos de Saúde de 

Atención Primaria, debendo compartir distintas áreas e formar parte de varias 

equipas, o que supón, entre outras accións, que non poidan levar a cabo os 

estudos necesarios dos factores de risco e protección relacionados coa saúde dos 

individuos e as familias, nin planificar intervencións, así como non poder avaliar 

e manter programas integrais de intervención en saúde comunitaria. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que son suficientes, para garantir unha atención 

social de calidade no ámbito sanitario, o número de traballadores e 

traballadoras sociais que prestan na actualidade os seus servizos no Servizo 

Galego de Saúde? 

2. Que valoración fai a Xunta de Galicia do papel destes profesionais no ámbito 

sanitario? 

3. Con cantos traballadores e traballadoras sociais conta na actualidade o servizo 

público de Atención Primaria na nosa comunidade autónoma? 
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4. Ten previsto a Xunta de Galicia incrementar durante a X lexislatura o número 

de traballadores e traballadoras sociais en Atención Primaria? 

5. En caso afirmativo, canto se van a incrementar? 

 

 

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

      Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 16/01/2019 10:01:32 

 

Julio Torrado Quintela na data 16/01/2019 10:01:37 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández e Julio Torrado 

Quintela, deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

A concepción da Atención Primaria como porta de entrada do Sistema sanitario 

supón, máis alá dun termo amplamente mencionado, unha concepción do sistema 

non focalizado na atención hospitalaria e que permita estender e descentralizar o 

contacto das persoas coa sanidade, de forma que se achegue máis ao territorio e, 

por tanto, estea máis próxima. 

 

Unha Atención Primaria fortalecida supón unha maior capacidade de 

funcionamento da rede de hospitais, que ven menos saturadas as súas propias 

dinámicas de funcionamento, dende a redución de entradas en urxencias ata a 

optimización de tempos e de diminución de listas de espera. 

 

O envellecemento da poboación e o aumento da cronicidade supoñen un dos 

problemas esenciais que ten que afrontar o Sistema público de saúde. No caso de 

Galicia, estas cuestións aumentan a súa relevancia debido ás propias condicións 

demográficas en termos de idade, e condicionadas tamén pola dispersión da 

poboación e as dificultades de infraestruturas e redes de comunicación na Galicia 

rural. O fortalecemento da atención primaria nestes casos supón unha necesidade 

maior e case imperativa para poder achegar os servicios sanitarios á poboación, 

tanto en termos de infraestruturas como de persoal. 

 

Dende a chegada ao Goberno de Núñez Feijoo en 2009 o Sistema público de 

saúde soamente ten contratado de maneira estable a, aproximadamente, un 15 % 

facultativos de Atención Primaria dos que se producen en Galicia, segundo os 

datos do propio Goberno. Unha cifra tan baixa resulta a todas luces insuficiente 

para cubrir as necesidades dun sistema que precisa unha dispersión notoria e unha 

forte implantación no territorio, para paliar os problemas demográficos antes 

sinalados. Unha maior contratación suporía a posibilidade de non ter que 

concentrar servicios, afastando a atención dos e das cidadáns. A vontade 

recortadora do Goberno da Xunta de Galicia prexudica claramente a calidade 

asistencial do sistema, ao deixar con capacidade mínima, ou por debaixo dela, a 

moitos centros que non teñen persoal suficiente, que deben de deixar centros sen 
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atención porque os profesionais teñen que saír a cubrir urxencias ou pola 

saturación dos existentes a causa dunha errática planificación. 

 

Nestes últimos anos o Goberno galego está a reducir de persoal nos centros de 

atención Primaria na nosa comunidade autónoma, sobre todo nos concellos do 

rural, a través da non substitución de baixas por enfermidade, ou a amortización 

de prazas. 

 

Na provincia de Ourense son moitos os exemplos desta vontade recortadora en 

materia sanitaria do Goberno galego, ao que segundo as informacións que dende 

o Grupo Parlamentario Socialista coñecemos recentemente, teremos que engadir 

un novo no centro de saúde de Rubiá. Neste centro traballaban ata o de agora 

dous médicos, trala xubilación dun deles no mes de agosto, a Xunta de Galicia 

decidiu que a partires dese momento soamente preste este servizo unha persoa, 

amortizando a outra praza, o que xerará unha perda de calidade no servizo  

provocada por unha sobrecarga de traballo, e merma na atención aos pacientes 

polo xustificado número de citas, extracción para analíticas, urxencias en horario 

de mañá, e atención domiciliaria nun concello cunha elevada dispersión da 

poboación que segundo datos do IGE do ano 2017 contaba con 1.462 habitantes, 

o 41 % dos cales teñen máis de 65 anos. 

 

Por todo o exposto, a deputada e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Por que decidiu a Xunta de Galicia reducir o número de prazas de médicos 

no Centro de Saúde de Rubiá (Ourense)? 

2. Considera o Goberno galego que é suficiente para cubrir a demanda 

existente, que o centro de saúde de Rubiá (Ourense) conte a partir de agora 

soamente cun médico? 

3. Que impacto cre o Goberno galego que terá esta medida na atención aos 

pacientes? 

4. Ten previsto a Xunta de Galicia restablecer o número de prazas de médicos 

co que se contaba ata o de agora? 

 

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Raúl Fernández Fernández 

  Julio Torrado Quintela 
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     Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 16/01/2019 10:06:13 

 
Raúl Fernández Fernández na data 16/01/2019 10:06:23 

 
Julio Torrado Quintela na data 16/01/2019 10:06:27 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Dolores Toja Suárez, Luís Manuel Álvarez Martínez e María Concepción 

Burgo López, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 4ª. 

O colexio de San Vicenzo de Vimianzo precisa dunha pasarela que permita ao 

alumnado nos días de choiva acceder ás instalacións sen mollarse. Actualmente, 

isto non é posible, xa que o patio existente non comunica coa entrada principal. 

Hai que dicir, ademais, que neste patio cuberto, nos días de vento e choiva, a 

auga entra cubrindo unha boa parte da superficie. O motivo é que a instalación 

actual resulta demasiado pequena, está desprotexida e carece da dita pasarela de 

acceso, o que a fai inútil para os pequenos nos días de mal tempo. 

Aínda que recentemente, na primavera de 2018, a Consellería de Educación fixo 

un investimento no colexio de Vimianzo, non se tiveron en conta estas 

deficiencias, e unicamente se fixo un parche que non resolveu o problema. Son 

precisas, polo tanto, obras complementarias, que se leven a cabo de xeito 

inmediato para solucionar un grave problema. Solucións que se veñen 

demandando desde hai tempo pola representación dos pais e nais de alumnos e 

alumnas do centro, solicitando unha pasarela e unha cuberta que evite que o 

alumnado se molle nos días de choiva. 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

1ª) Como valora o Goberno galego a necesidade dunha cuberta e unha pasarela 

de acceso ao colexio de San Vicenzo de Vimianzo?  

2ª) Vai levar a cabo a obra necesaria para evitar a exposición continuada do 

alumnado a estas inclemencias meteorolóxicas, en caso positivo, cando? 

 

Pazo do Parlamento, 14 de xaneiro de 2019 
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Luis Manuel Álvarez Martínez na data 14/01/2019 13:25:05 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 14/01/2019 13:25:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5ª, relativa á supresión de servizos no PAC de Fene. 

 

A Atención Primaria foi o ámbito da sanidade pública galega que con máis 

intensidade sufriu os recortes: destínanse 188 millóns de euros menos que os que había 

en 2009 cun recorte acumulado de arredor de 2.188 millóns de euros. As consecuencias 

son tremendas: masificación de consultas, cupos desbordados, redución de profesionais, 

non substitución, listaxes de espera de máis dunha semana para @ médic@ de familia, 

peche de axendas, saturacións, PACs ao limite...  

O PAC de Fene non escapa desta realidade: problemas nas substitucións de 

persoal, intentos de reducir persoal sanitario no verán, e agora a amortización dun posto 

de médico por xubilación, Das 10 prazas de médico de familia hai 6 na quenda de mañá 

e a partir do vindeiro 19 de xaneiro serán 5 xa que o SERGAS amortizará unha praza, 

pola tarde hai 4 médicos e non se substitúe unha baixa de longa duración. Na práctica, 

teremos un 20% menos de médicos, co que isto repercutirá coas persoas doentes. 

 

Perante esta situación formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 
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-Coñece a Xunta as carencias do PAC de Fene, derivadas da non substitución 

de persoal, redución de persoal no verán e, agora mesmo, da amortización do médico 

por xubilación? 

-É consciente o Goberno galego dos prexuízos que se derivan para as doentes 

que atende o PAC de Fene, concretamente da imposibilidade de recibir unha atención 

sanitaria acorde coas necesidades e os tempos que vivimos? 

-Ten previsto a Xunta adoptar medidas urxentes para manter o cadro de persoal 

que é preciso para a prestación da necesaria atención sanitaria e, especialmente, para 

impedir a amortización da praza de médico que se xubila o vindeiro dia 19 de xaneiro? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón 

Mondelo, Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª, relativa á supresión do 

servizo de pediatría nos concellos de San Sadurniño, Moeche, Cerdido e As 

Somozas. 

 

Desde o día 14/1/2019 os centros de saúde de San Sadurniño, Moeche, 

Cerdido e As Somozas non dispoñen de pediatra. O servizo víñase prestando no 

centro de saúde de San Sadurniño durante toda a semana entre as 9 e as 11 da 

mañá, mentres que os martes a pediatra desprazábase ás Somozas na segunda 

metade da súa xornada laboral, os mércores a Cerdido e os xoves a Moeche, 

reservando os luns e os venres exclusivamente para San Sadurniño. 

A pediatra que ocupaba o posto optou a un concurso de traslados e a 

vacante quedou libre, polo que todo indica que o seu posto non vai ser cuberto de 

momento. Segundo a información da que dispomos, a previsión é que exerza en 

San Sadurniño un médico puericultor 3 dias á semana e que o resto dos días a 

atención a preste un médico de familia. 

Una situación da que derivan as seguintes consecuencias: 
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• Que as nosas nenas e nenos non terán especialista en Pediatría 

malia ser un dereito que temos como familias. 

• Que os centros de saúde de Moeche, Cerdido e As Somozas verán 

mermada a calidade asistencial xa que carecerán tamén do servizo itinerante que 

se lles viña prestando. 

• Que o horario de atención vai verse claramente diminuído, posto 

que non se substitúe a totalidade da xornada da anterior pediatra. 

• Que haberá unha discriminación polo lugar onde se viva: a 

rapazada de Narón, por exemplo, disporá de pediatra no seu centro de saúde, 

mentres que a de Moeche, Cerdido e As Somozas, ademais de ter que 

desprazarse, nin sequera terá unha atención especializada. 

 

Perante esta situación formúlanse as seguintes preguntas para resposta 

oral na Comisión 5ª: 

-Cal é a razón pola que se suprime o servizo de pediatría que abarcaba 

até agora os concellos de San Sadurniño, Moeche, Cerdido e As Somozas? 

-É consciente o Goberno galego da situación de abandono na que fican as 

nenas e nenos dos concellos afectados, privadas dun dereito básico, coma é a 

atención sanitaria? 
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-Ten previsto a Xunta adoptar algunha medida urxente para a reposición 

do posto de pediatría e, xa que logo, a atención efectiva ás nenas e nenos dos 

concellos afectados? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 16/01/2019 13:34:56 

 

Ana Pontón Mondelo na data 16/01/2019 13:35:01 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 16/01/2019 13:35:02 
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Olalla Rodil Fernández na data 16/01/2019 13:35:04 

 

Noa Presas Bergantiños na data 16/01/2019 13:35:05 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 16/01/2019 13:35:06 
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Á MESA DO PARLAMENTO  

 

Davide Rodríguez Estévez, Antón Sánchez García e Paula Quinteiro Araujo, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto 

no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 7.ª, sobre a perda de produción da castaña na 

campaña de 2018. 

 

A produción de castañas en Galiza, a día de hoxe, non está garantida despois da 

nefasta campaña que minguou preto dun 50%. Esta redución foi produto das 

inclemencias meteorolóxicas e da vespa do castiñeiro, algo que dende En Marea 

tiñamos máis que avisado dende fai meses en canto a Consellería de Medio Rural 

mirou para outro lado.  

Advertimos no seu momento que non se estaba a facer o suficiente na loita contra 

o Dryocosmus kuriphilus, e así se viu cando fai uns meses se aprobou nesta 

Comisión unha PNL idéntica a que En Marea trouxo facía meses onde se instaba 

o ministerio á solta masiva de Torymus Sinensis para facerlle fronte a praga.  

Tamén puxemos en dúbida dende o primeiro momento a liña de axudas que a 

Xunta de Galicia estaba a sacar para paliar os danos polas inclemencias 

meteorolóxicas. Liña de axudas que fuxiron da realidade que estamos a padecer 

produtoras e produtores, así como gandeiras/os ou labregas/os.  

A día de hoxe temos constancia de que solicitaron estas axudas sobre un 1´5% 

das explotacións totais da Galiza.  
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Tamén temos que ter en conta, de que a castaña complementa as economías 

familiares, polo que non estamos a falar solo de comercializadores e empresas 

transformadoras, polo que a Xunta de Galiza tiña que ter xa unha liña de axudas 

que chegaran a tódolos niveis na escala da produción e venda.  

Por todo o exposto anteriormente, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 

- Debido á situación de excepcionalidade na que se atopan os/as 

produtores/as, transformadores/as e comercializadores/as de castaña, ten 

pensado a Xunta de Galiza sacar algunha liña de axudas para paliar as 

enormes perdas sufridas na última campaña?  

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019.  

 

   Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

    Antón Sánchez García 

    Paula Quinteiro Araújo 

   Deputados e deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 11:37:12 

 

Antón Sánchez García na data 16/01/2019 11:37:21 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 16/01/2019 11:37:29 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-N

ty
w

8o
8a

1-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142369

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-Ntyw8o8a1-9


 

 

 
    Á MESA DO PARLAMENTO  

 

 

Davide Rodríguez Estévez, Antón Sánchez García e Paula Quinteiro Araujo, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 7.ª. 

 

 

A Xunta de Galicia nin soubo prever e evitar os lumes do 2017 nin está sabendo 

agora corrixir os danos tremendos que causaron.  

 

O ano pasado arderon 47.000 hectáreas (2,5 millóns de m
3
 de madeira) e moitos 

bens públicos e privados foron reducidos a cinzas. Foi o resultado, triste, pero 

previsible, do desleixo do Goberno cara a ordenación do monte e o seu coidado.  

 

As Neves é un claro exemplo de que o Goberno non está facendo o que lle 

corresponde para reparar os danos causados polo lume. No 2017 arderon 4.000 

hectáreas do seu territorio e no 2016, 1.400 hectáreas, o que sumado constitúe o 

90% do municipio. A gravidade da súa situación é, polo tanto, obvia. E nin 

sequera así a Xunta de Galicia lle prestou ao concello a axuda que obviamente 

necesita.  

 

As axudas que o Goberno autonómico estableceu para paliar os danos 

ocasionados polo lume ou ben non chegan aos municipios ou ben son 

insuficientes.  
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- Feijóo comprometérase a pagar o 50% dos gastos públicos causados polos 

incendios. Nas Neves, onde os danos aos edificios públicos chegan ata o 

millón de euros, isto non se cumpriu.  

- A Xunta decidiu pagar o 100% da reparación dos danos que sufriron as 

primeiras vivendas, pero só o 40% da reconstrución das segundas 

vivendas.  Isto está levando a que moitas persoas prefiran renunciar ás 

axudas e non volver a construír as casas calcinadas, co conseguinte risco 

para os veciños e veciñas, xa que ter casas medio derruídas no medio do 

pobo pode producir accidentes.  

- Moitas construcións menores, como os alpendres, corren tamén o risco de 

non ser arranxadas. En Carballeda de Avia, por exemplo, arderon 30 

hórreos que poden quedar sen reparar porque a Xunta decretou que para 

ser subvencionados tiñan que estar na mesma parcela da vivenda.  

 

As dificultades que está poñendo a Xunta de Galicia á reconstrución dos pobos 

que padeceron a peor parte dos lumes son unha mostra máis do pouco que lle 

importa ao actual Goberno o despoboamento do rural. Se queremos asentar á 

poboación no territorio é preciso, e urxente, que atendamos ás súas necesidades 

nos momentos de maior dificultade.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

1. Que vai facer a Xunta de Galicia para evitar que nos pobos que sufriron 

danos durante os incendios proliferen as construcións medio derruídas?  

2. Vai ofrecer axudas para a súa reconstrución ou vai demolelas?  

3. Cando pensa facelo?  

4. Vai incrementar as axudas para as segundas vivendas calcinadas polos 

lumes ou vai deixar que esmorezan?  
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5. Como pensa que pode afectar o abandono das casas que non se 

reconstrúan ao despoboamento do rural?  

6. Preocúpalle?  

7. Vai subvencionar a reparación das construcións menores que arderon e 

que non forma parte da parcela da vivenda? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

   Antón Sánchez García 

   Paula Quinteiro Araújo 

  Deputados e deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 11:58:05 

 

Antón Sánchez García na data 16/01/2019 11:58:18 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 16/01/2019 11:58:25 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

David Rodríguez Estévez e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na 

Comisión 7.ª, sobre as medidas que debe adoptar o Goberno galego para 

favorecer aos gandeiros e agricultores galegos diante da suba dos carburantes. 

 

 

O Instituto Enerxético de Galicia (INEGA) calcula que o consumo de gasoil 

representa o 69% dos custes enerxéticos totais dunha explotación agropecuaria. 

O subministro eléctrico constituiría o 24%. Con estes datos sobre a mesa, 

compréndese o golpe terrible que supón para os agricultores e gandeiros do noso 

país a asfixiante subida do prezo do gasoil.  

 

O prezo do gasoil medrou un 30% no último ano, chegando ata os 0,939 

céntimos por litro, segundo os datos do Xeoportal de Hidrocarburos do 

Ministerio para la Transición Ecolóxica. Consecuentemente, os custes de 

produción das máis de 30.000 explotacións agrogandeiras galegas creceron, 

nalgúns casos ata 3.000 euros anuais. No conxunto do sector, os custes engadidos 

pola subida do carburante superan xa os 24 millóns de euros e, a xulgar polo 

panorama, parece que seguirán aumentando.  

 

A subida dos custes de produción prexudican moi seriamente ás granxas leiteiras 

galegas e as explotacións que agora se vén na obriga de recoller o millo e de 

sementar as praderías co prezo do gasoil polas nubes.  

 

A situación é dunha enorme gravidade, xa que afecta a todo os sector 

agrogandeiro e os traballadores e traballadoras non teñen forma de facerlle fronte 
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sen a axuda decidida das institucións. Na actualidade, o sector agrogandeiro 

recupera unha parte da subida do gasoil de uso agrario grazas a devolución dunha 

parte do imposto especial de hidrocarburos. Porén, é preciso que o Goberno do 

Estado mellore dita devolución e que as subidas do carburante repercutan no que 

os agricultores e gandeiros cobran polo seu produto.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

1. Que pensa facer o Goberno galego para compensar aos agricultores e 

gandeiros pola subida do prezo do carburante?  

 

2. Como pensa que dita subida pode afectar a economía galega os próximos 

anos?  

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

  Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

   Antón Sánchez García 

   Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 12:45:29 
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Antón Sánchez García na data 16/01/2019 12:45:41 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estevez, Antón Sánchez García e Luís Villares Naveira, 

deputadas do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral en Comisión, sobre a implantación de plans de autoprotección de 

núcleos rurais en Galicia.   

 

O ano pasado, durante a fin de semana da vaga de lumes que asolou Galicia entre 

o 14 e o 16 de outubro, a Xunta confirmou que un total de 17 focos dos máis de 

cen incendios activos na Comunidade Autónoma atopábanse en “Situación 2”, o 

segundo nivel de emerxencia máis alto, é dicir, que ameazaban núcleos de 

poboación.  

 

Os bombeiros que acudiron a desaloxar á veciñanza da zona de Chandebrito tras 

confirmarse unha situación de alerta de nivel 2 atopáronse con dúas persoas 

falecidas no interior dunha furgoneta, na que se desprazaban cando quedou 

cercada polo lume nunha zona arborada.    

 

Segundo o Plan de Prevención e Defensa contra os Incendios Forestais de Galicia 

(PLADIGA), a “Situación 2” defínese como unha situación de emerxencia 

provocada por un ou varios incendios forestais que, na súa previsible evolución, 

poden afectar gravemente á poboación e aos bens de natureza non forestal, e que 

esixa a adopción inmediata de protección e socorro. Pode ser necesario que, á 

solicitude do órgano competente da Comunidade Autónoma, sexan incorporados 

medios extraordinarios ou que poden comportar situacións que deriven cara ao 

interese nacional.    
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O Plan activarase en Situación 2 cando a cualificación veña motivada pola 

afección á poboación e aos bens de natureza non forestal (vías principais de 

comunicación e redes principais de subministración) e sexa necesario adoptar 

medidas de protección dirixidas á poboación, tales como evacuación e/ou 

albergue.   

 

A problemática dos núcleos rurais de poboación, situados en zonas forestais, 

caracterízase por unha dobre perigosidade: por unha banda polo risco de xerar 

incendios forestais e pola outra banda o perigo de ser afectados por eles. Este 

carácter bidireccional existente entre o monte e as persoas viuse incrementado 

nas últimas décadas debido ao abandono progresivo das terras de cultivo que 

habitualmente se situaban na periferia destes núcleos de poboación, impedindo o 

contacto directo entre as vivendas e o monte. Ao desaparecer en moitas zonas a 

actividade agrícola, a descontinuidade monte-casas descendeu, polo que hoxe en 

día existe un contacto directo entre o monte e as vivendas ao longo do noso 

territorio.         

 

Debido a isto, hai que ter presente que estas zonas habitadas incrementan o risco 

de orixinar un incendio forestal, a causa das diferentes actividades que nelas se 

realizan, polo que as persoas que viven nestas zonas, non so deben aumentar a 

precaución para non xerar ningún incendio, senón que tamén deben ser 

conscientes de que o lume pode chegar ata os seus fogares dende o exterior, 

supondo un elevado risco para as familias, as vivendas e os bens.  

 

De aquí despréndese a importancia do concepto de Autoprotección, posto que as 

propias zonas habitadas teñen unha tarefa prioritaria e fundamental no ámbito da 

defensa contra incendios forestais.        
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As principais bazas para conseguir a autoprotección son un mantemento axeitado 

da vexetación que cree espazos defensivos adecuados ao entorno, unha boa rede 

de hidrantes, liñas de defensa húmidas e unha correcta sinalización da rede 

viaria.    

 

A autoprotección debe implicar de forma conxunta tanto ás diferentes 

institucións e organismos públicos como á veciñanza de cada zona na defensa 

dos terreos forestais, vivendas e vidas humanas.  

 

Cómpre prestar unha especial atención á formación e á concienciación da 

poboación en xeral, con mensaxes preventivos e pautas de actuación en 

diferentes situacións, realizando sesións informativas sobre medidas de 

autoprotección, colocando planos con itinerarios de evacuación ou confinamento 

en caso de incendio ou emerxencia, etc.   

 

Tamén é de especial importancia a realización de simulacros de confinamento e 

evacuación dos núcleos poboacionais no rural ante incendios forestais, para 

fomentar na poboación hábitos de resposta que axuden a mitigar os riscos 

xerados polos lumes, ademais de motivar á veciñanza para que leven a cabo esas 

accións de resposta con organización e coordinación, de maneira que se 

transformen en actores conscientes da súa propia seguridade. Os simulacros de 

evacuación serven tamén para probar o funcionamento e coordinación dos 

diferentes dispositivos implicados no operativo, co fin de estar preparados para 

actuar en caso de incidencia real.     

 

Polo exposto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas para a súa 

resposta oral en Comisión: 

1. Ten previsto a Xunta implementar un Plan de Autoprotección para os 

concellos rurais de Galicia, no que se estuden e teñan en conta, ademais 
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das especificidades de cada concello, a xerarquía de itinerarios de 

emerxencia, áreas de confinamento planificado, fases da evacuación, orde 

e destino dos evacuados, planificación do confinamento, etc.?  

2. Vai realizar a Xunta periodicamente simulacros de confinamento e 

evacuación, tendo en conta a súa planificación, participantes, escenarios, 

recursos necesarios, avaliación, etc. nos que participen os diferentes 

dispositivos que interveñen neste tipo de emerxencias?.   

3. Vai tomar a Xunta as medidas oportunas para que tódolos núcleos 

poboacionais do rural conten cunha rede de hidrantes que empregar en 

caso de incendio?.  

4. Vai destinar a Xunta o debido orzamento para levar a cabo estas 

medidas?.  

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

    Antón Sánchez García 

    Luís Villares Naveira 

    Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 11:46:25 

 

Antón Sánchez García na data 16/01/2019 11:46:33 
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Luis Villares Naveira na data 16/01/2019 11:46:41 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Davide Rodríguez Estévez, Antón Sanchez García, e Paula Quinteiro 

Araujo, deputados e deputada do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do 

artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 7.ª, sobre os incendios acontecidos o pasado 11 

de outubro de 2018 no Concello de Mondariz. 

 

 

O incendio de Mondariz trae consigo a triste lembranza dos lumes que asolaron 

Galicia o ano pasado. A situación repítese unha vez máis porque dende as 

institucións non se fomenta unha ordenación cabal do monte que favoreza o seu 

coidado e a súa explotación. A Xunta de Galicia non está a facer o traballo de 

prevención de incendios que lle corresponde. Nin aposta pola recuperación do 

rural, nin dota de medios humanos e materiais suficientes aos brigadistas, nin 

planta especies que, a diferencia do eucalipto, sexan quen de resistir o lume.  

 

O único que fai o Goberno de Núñez Feijóo e poñer escusas. A súa favorita é a 

da trama organizada de terroristas incendiarios que de verán a outono se dedican 

a sementar o país de lumes. O ano pasado, a Fiscalía Superior de Galicia 

desmontou este conto, pero aos populares non pareceu importarlles o máis 

mínimo. Agora, volven con el.  

 

O domingo 7 de outubro Galicia volveu arder. Ás 18:17 prenderon varios focos 

en Mondariz que calcinaron máis de 150 hectáreas de masa forestal. O lume fixo 

que Medio Rural decretase a alerta nivel dous pola proximidade das lapas a 

Barro, na parroquia de Gargamala, o concello máis alto do municipio, habitado 
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maioritariamente por persoas de avanzada idade. Os veciños e veciñas tiveron 

que ser desaloxados e seis anciáns foron atendidos por problemas respiratorios.  

 

A número dous do concello de Mondariz, Mónica Peralba, criticou que os 

medios aéreos foron escasos e tardaron moito en chegar, malia que foron 

reclamados con urxencia. En toda a tarde non houbo, segundo afirma, nin un só 

hidroavión. Tamén as motobombas chegaron tarde, unha delas cunha mangueira 

en mal estado.  

 

Porén, a Xunta de Galicia segue sen asumir que temos un problema coa falta de 

medios para loitar contra o lume. Continúa sen facerse cargo da súa 

responsabilidade no que sucede e continúa botando balóns fóra. O domingo 7, co 

lume aínda prendido, o vicepresidente da Xunta, Alfonso Rueda, declarou: “Por 

desgraza, estamos acostumados a estas situacións. Non é ningunha casualidade. 

Cando empeza a levantarse o vento, de repente aparecen lumes con varios focos, 

e –os presuntos incendiarios– saben que en pouco tempo se vai ir a luz e os 

avións non poderán facer o seu traballo”.  

 

Outra vez, o Partido Popular recorre á tese desacreditada do terrorismo 

incendiario para tentar tapar as súas miserias. Non o logrou no pasado, non o vai 

lograr agora. 

Por todo o exposto anteriormente, o Grupo Parlamentar de En Marea realiza as 

seguintes preguntas para a súa resposta oral na Comisión 7ª: 

 

1. É certo que os medios aéreos chegaron tarde ao incendio de Mondariz? É 

certo que non houbo un só hidroavión operando en todo o día? É certo que 

as motobombas chegaron tarde, unha delas coa mangueira en mal estado? 

Como é posible que isto suceda despois da funesta experiencia cos lumes 

do ano pasado? 
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2. O Partido Popular vai continuar defendendo a tese do terrorismo 

incendiario que o ano pasado foi desacreditada pola Fiscalía Superior de 

Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

   Antón Sanchez García  

   Paula Quinteiro Araújo 

  Deputados e deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 12:14:59 

 

Antón Sánchez García na data 16/01/2019 12:15:09 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 16/01/2019 12:15:17 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Davide Rodríguez Estévez e Antón Sanchez García, deputados pertencentes 

ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª, sobre as medidas que está a realizar a xunta nos fogares galegos do 

rural para que estes accedan á internet.  

 

 

Segundo o último Informe de Indicadores de Seguimiento de la Sociedad de la 

Información por Comunidades Autónomas del Ministerio de Enerxía, internet 

aínda non chegou a máis de 17.348 fogares galegos, gran parte deles pertencentes 

ao rural. Así, Galicia é a comunidade onde máis familias queren acceder á rede, 

pero non poden pola ausencia dunha infraestrutura adecuada. A situación 

agrávase en Ourense e Lugo, onde a dispersión dos núcleos de vivendas e o 

envellecemento é maior. 

 

Tamén hai un alto porcentaxe de persoas que, tendo a posibilidade contratar 

servizos de internet, prefiren non facelo. Entre as razóns que se alegan para 

prescindir da rede destacan a ausencia de competencias (52,5%, 104.687 

fogares), a non percepción da súa utilidade (57%), o seu custe (30,7%) e o prezo 

dos dispositivos electrónicos necesarios, i. e., PC, tablet, móbil... (27%). Tamén 

hai quen cre que internet pon en perigo a súa seguridade e a súa privacidade 

(7,6%).  

 

Todas estas razóns poñen de manifesto o fracaso da Xunta achegando aos 

galegos e galegas, xa que son susceptíbeis de ser solucionados politicamente.    
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A Axencia para a Modernización Tecnolóxica de Galicia (AMTEGA), que está 

adscrita á Presidencia da Xunta de Galicia, ten como obxectivos definir, 

desenvolver e executar as políticas do Goberno no que respecta ás novas 

tecnoloxías da información, a comunicación e a innovación e o desenvolvemento 

tecnolóxico. Encárgase, entre outras cousas, de: 

 

1. Pór a disposición da cidadanía e das empresas de Galicia contidos e 

servizos públicos dixitais avanzados.  

2. Dotar á cidadanías das competencias e recursos para participar 

activamente no desenvolvemento da sociedade da información.  

3. Implantar unha rede de infraestruturas moderna e sostible que garanta a 

integración de Galicia na sociedade da información.  

4. Impulsar o uso dos servizos TIC por parte das empresas galegas.  

 

No que respecta ao rural, a Xunta e a AMTEGA está incumprindo todos e cada 

un destes obxectivos, dando lugar a unha Galicia de dúas velocidades. Isto é de 

moita gravidade, xa que impide a moita xente traballar, formarse e vivir nas 

mesmas condicións que os cidadáns das cidades galegas. Como se vai a repoboar 

o campo galego ou, polo menos, a deter o éxodo masivo de mozos e mozas, se a 

Xunta de Galicia non é quen de garantir uns servizos mínimos á veciñanza?  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en comisión: 

 

1. Que responsabilidade ten o Goberno da Xunta no feito de que Galicia sexa 

a comunidade autónoma na que máis familias non poden acceder a 

internet por falta dunha infraestrutura adecuada?  

 

2. Como pensa que afecta isto á xente do rural?  
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3. Que prexuízos económicos estima que ten?  

 

4. Como pensa que afecta ás dificultades que afronta Galicia para fixar á 

poboación no territorio?  

 

5. Que se está facendo para impulsar o uso dos servizos TIC nas empresas do 

rural?  

 

6. Cales son os resultados? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

   Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

    Antón Sánchez García 

    Deputados do G.P de En Marea. 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 12:57:10 

 

Antón Sánchez García na data 16/01/2019 12:57:22 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estevez, Antón Sánchez García e Luís Villares Naveira, 

deputados do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta 

oral na Comisión 7ª, sobre o mando único e a coordinación dos Servizos de 

Prevención e Extinción de Incendios de Galicia. 

 

Se algo amosou a vaga de lumes que asolou Galicia entre o 14 e o 16 de outubro 

de 2017, derivado da total e absoluta falta de previsión da Xunta, así como dunha 

improvisación intolerable, foi tanto os fallos no dispositivo contra incendios 

(faltou organización, coordinación e disposición de medios) como no actual 

modelo forestal que temos en Galicia, na información á poboación, etc. Non se 

soubo afrontar a emerxencia nin nas vilas nin nas cidades.  

Esa fin de semana fallou o dispositivo, constatándose que a Xunta de Galicia 

obvia as súas obrigas nesta materia, por unha banda porque o servizo de 

Emerxencias de Galicia está totalmente desregulado e segregado e por outro 

lado, porque a Lei de Emerxencias de Galicia atópase sen desenrolar dende fai 

máis de dez anos.  

Esa desidia por parte da Xunta deu e segue dando lugar a que cada concello, 

deputación e incluso a propia Xunta teñan que crear diferentes corpos para 

prestar estes servizos, dando lugar a un conglomerado difícil de entender e de 

xustificar, precario e desorganizado, conformado por: bombeiros públicos en 

concellos de máis de 20.000 habitantes (funcionarios de carreira), bombeiros 

comarcais -públicos e privados-, Grupos de Emerxencias Supramunicipais 

(GES), bombeiros forestais do SPDCIF, municipais, da empresa SEAGA, da 

empresa TRAGSA, exército, protección civil, CIAE 112, etc.   
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Esta atomización fai moi complicado realizar unha xestión rápida, eficiente e 

coordinada, producindo problemas gravísimos de comunicación (mesmo entre os 

distintos entes que operan nun incendio), burocracia excesiva, tempos 

inadmisibles de resposta, etc. Ao que se lle debe engadir unha formación precaria 

e desregulada, a falta de protocolos de promoción e procedementos unificados de 

traballo, etc.  

Conforme á Lei 3/2007, de 9 de abril, de prevención e defensa contra os 

incendios forestais de Galicia, no seu artigo 14 punto 1, o PLADIGA reflectirá a 

política e as medidas para a defensa dos terreos forestais e das áreas de influencia 

forestal, englobando os plans de prevención, protección, sensibilización, 

vixilancia, detección, extinción, investigación e desenvolvemento, soporte 

cartográfico, coordinación e formación dos medios e axentes do servizo, así 

como unha definición clara de obxectivos e metas por acadar, a programación 

das medidas e accións, o orzamento e o plan financeiro e os indicadores da súa 

execución.   

Durante a vaga de lumes producíronse multitude de incidencias no dispositivo 

por carecer de persoal e material para facer fronte aos lumes, descoordinación de 

recursos, xerando perdas de tempo e situacións de perigo para a poboación, etc. 

Para o persoal de extinción, o monte seguirá ardendo ano tras ano mentres a 

eficacia do dispositivo se ve mermada pola falta de organización e coordinación 

entre as distintas forzas, pois os distintos dispositivos non teñen contacto entre 

eles, a pesares de ser a coordinación un aspecto destacable a nivel normativo.  

Durante o Pleno do Debate do Estado da Nación, o presidente da Xunta 

manifestou que “que a extinción e prevención dos incendios sexa pública 

recórdame aos soviets da Unión Soviética”, deixando claro que a idea do seu 

goberno é continuar sometendo aos servizos de emerxencias a unha progresiva 

perda de dereitos laborais a través de externalizacións. 
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Galicia arderá mentres haxa empresas que saquen beneficio do lume. Nin os 

medios aéreos nin os parques de bombeiros poden ser privados. O servizo de 

prevención e loita contra o lume en Galicia debe ser único e público, e debe estar 

debidamente coordinado.  

Na actualidade é habitual atoparse incendios de cuarta xeración (lumes de 

interface que combinan lume forestal e urbano- e de quinta xeración (grandes 

incendios forestais simultáneos con lumes de interface masivos) que ameazan á 

poboación e desbordan a capacidade de extinción dos equipos, obrigando aos 

medios de extinción a actuar en actitude defensiva (protexer bens e persoas) sen 

ter apenas posibilidades de poder atacalos. Esta nova tipoloxía de lumes e as súas 

consecuencias superan, por tanto, a capacidade de extinción dos dispositivos 

máis preparados, e, por suposto, superan a capacidade de extinción de 

dispositivos mermados e atomizados como o actual.    

Estes lumes están á orde do día, sen embargo, a Consellería de Medio Rural non 

contempla protocolos estruturados e eficaces de intervención conxunta entre os 

diferentes corpos de extinción que día a día conviven traballando nestes lumes.    

Por isto, cómpre establecer protocolos, así como un mando único operativo nas 

emerxencias no territorio galego, mando que dirixa e coordine a actividade dos 

servizos de prevención e extinción de incendios, persoal de protección civil, 

voluntariado, persoal sanitario de emerxencias, forzas e corpos de seguridade, 

servizos de rescate, etc. Nos textos normativos, así como no PLATERGA e no 

PEIFOGA, está en certo modo recollido o mando único no caso de declaración 

das correspondentes situacións ou niveis de emerxencia, se ben na práctica, ate 

agora isto ten nulo impacto. É necesario que o mando único se execute de xeito 

efectivo, se establezan mecanismos claros de designación e activación, 

responsabilidades, etc.    
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Ademais da falta de protocolos claros de coordinación, así como do mando único 

operativo, os dispositivos de prevención e extinción de incendios adoecen dunha 

formación de calidade na materia, polo que reclaman a estandarización e 

homoxeneidade na súa formación, xa que á hora de acceder aos seus postos de 

traballo, atópanse con grandes disparidades na formación de base que deben 

aportar, temarios, valoración de méritos formativos, oferta de formación 

continuada ao longo da súa vida laboral, etc.      

É esencial ofrecer a estes dispositivos unha formación regrada, de calidade, e 

continuada, na que se preste especial atención aos problemas das 

multiemerxencias e aos novos tipos de incendios, así como á formación 

psicolóxica para saber como afrontar certas situacións.    

 

Polo exposto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas para a súa 

resposta oral en Comisión: 

 

1. Ten previsto a Xunta reforzar e executar o mando único operativo e real 

de tódalas emerxencias de Galicia, garantindo a coordinación de tódolos 

corpos?. 

2. Ten pensado a Xunta aprobar un Protocolo de Coordinación dos 

dispositivos de prevención e extinción de Incendios co resto dos 

organismos, estruturas e recursos dedicados a este fin?.  

3. Cando ten pensado a Xunta implementar protocolos claros de 

comunicación, coordinación e actuación entre os diferentes dispositivos 

que actúan na extinción de incendios?. 

4. Vai a Xunta implementar un protocolo claro, incluído un sistema de 

comunicación perfectamente habilitado para intervir en Portugal de ser 

preciso, e viceversa, tal e como se indica no PLADIGA?.  
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5. Cando ten pensado a Xunta implementar con urxencia protocolos de 

actuación para os lumes de interface, onde mínimo actúan bombeiros 

urbanos e forestais?. 

6. Ten previsto a Xunta ofrecer unha formación regrada, continuada, 

calendarizada e de calidade aos dispositivos que traballan na prevención e 

extinción de incendios?.  

7. Ten previsto a Xunta levar a cabo probas e simulacros de coordinación 

entre os diferentes dispositivos intervintes na extinción de incendios?.  

8. Destinará a Xunta o orzamento preciso para implementar as citadas 

medidas?.  

   

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Davide Rodríguez Estévez, 

   Antón Sánchez García 

   Luís Villares Naveira 

   Deputados do G.P. de En Marea. 

    

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 11:41:39 
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Antón Sánchez García na data 16/01/2019 11:41:46 

 

Luis Villares Naveira na data 16/01/2019 11:41:54 
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Á MESA DO PARLAMENTO  

 

David Rodríguez Estévez e Antón Sánchez García,  deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª, relativa á perda de produción no sector apícola na campaña 2018. 

 

 

A colleita do mel afrontou no 2018 outro ano complicado. No 2017 o problema 

foron as xeadas que queimaron a floración e a seca que impediu que brotase 

nada. Nesta ocasión, a culpable da escaseza da colleita serán as precipitacións. A 

produción da mel soe realizarse entre febreiro e xuño, cando o tempo é máis seco 

e os termómetros superan os 12 graos. Porén, este ano non desfrutamos das 

condicións propicias, xa que padecemos temperaturas moi baixas, choivas e 

sarabia que afectaron moi negativamente á floración do breixo, do castaño, da 

silva e da uz.  Segundo os cálculos realizados polo propio sector apícola, a 

produción de mel pode minguar ata un 50%.  

 

Aos efectos nocivos da climatoloxía hai que sumar os prexuízos da avespa 

velutina. Malia que a abella produce a mel entre febreiro e xuño, época na que a 

velutina non ataca, nos meses de verán o insecto invasor acosa as abellas 

autóctonas, que saen ao exterior para colleitar nutrientes. Nese momento, moitas 

son devoradas, o que compromete a propia integridade da colmea e o relevo 

xeracional. Deste xeito, os ataques do verán afectan a produción de mel da 

seguinte campaña. Ante esta situación, cómpre evitar que os insectos abandonen 

as colmeas, pero para que iso sexa viable, os produtores e produtoras de mel 

teñen que aportarlles comida, acción que, necesariamente, encarece a actividade. 

Este gasto engadido pode supoñer ata 12 euros máis por colmea. Iso sen contar 

os custes en termos de desprazamento e tempo dedicado, pois a alimentación 
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manual ten que repetirse cada dúas semanas. Polo momento, estes contratempos 

non están afectando aos prezos de venda ao público da mel, pero iso podería 

mudar no futuro inmediato por razóns obvias de rendibilidade.  

 

Por suposto, non podemos esquecer tampouco o impacto nefasto que teñen os 

lumes na produción de mel. Os incendios de outubro minguaron, como non 

podería ser doutro xeito, a produción, non só polas colmeas que foron 

consumidas polas lapas, senón tamén polas dificultades inmensas que tiveron que 

sortear aquelas que se salvaron da queima. Nos terreos calcinados, as colmeas 

teñen moi poucas posibilidades de sobrevivir pola falta de matogueira e árbores 

en floración. Farán falla aínda varios anos para recuperar a produción de mel nos 

territorios que foron vítimas do lume.  

 

Así, é claro que o sector apícola pasa por momentos moi complicados e que 

precisa do respaldo das institucións para poder encaralos con éxito.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en comisión. 

 

1. Que medidas pensa adoptar a Xunta de Galicia para paliar a produción 

minguante de mel por mor da climatoloxía?  

2. Que fixo para combater os estragos dos lumes no sector apícola?  

3. Como pensa reforzar o sector apícola no futuro?   

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

    Antón Sánchez García 
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    Deputados do G.P. de En Marea 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 13:05:06 

 

Antón Sánchez García na data 16/01/2019 13:05:18 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez e Antón Sanchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea,  ao abeiro do artigo 156 do Regulamento do 

Parlamento, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª, sobre as  obras que a Consellería executou no monte de titularidade 

pública do Concello de Manzaneda e que acabou afectando á rede de 

abastecemento das parroquias de San Martiño. 

 

O Concello de Manzaneda posúe montes de titularidade pública dentro do seu 

termo municipal, montes que están conveniados ca Consellería de Medio Rural 

que é a que xestiona o seu uso. 

 

En datas recentes, a Consellería de Medio Rural, realizou labores de restauración 

dos cortalumes, non facendo ao remate labores de contención para que non 

sucederan os arrastres que provocaron que 7 tanques de abastecemento e km de 

rede quedaran atuídos de terra, afectando a 8 vilas, entre elas a cabeceira do 

concello. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar de En Marea presenta a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral en Comisión: 

 

- Ten pensado a Xunta de Galicia facer un plan de recuperación dos tanques 

de abastecemento das parroquias afectadas, así como labores de 

contención nos cortalumes para que non se repita este desastre? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 
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   Antón Sánchez García 

   Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 12:42:23 

 

Antón Sánchez García na data 16/01/2019 12:42:33 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez e Antón Sanchez García, deputados pertencentes 

ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª, relativa á mortaldade de polos no verán de 2018 por mor da  vaga 

de calor. 

 

 

A vaga de calor de comezos de agosto de 2018 deixou tras de si medio millón de 

polos mortos, aproximadamente o 5% do total das aves que se crían nas 800 

explotacións galegas. As provincias máis afectadas foron Ourense e Pontevedra. 

Nalgunhas granxas destas provincias morreron ata o 20% dos animais. Tendo en 

conta que unha instalación avícola media conta cunhas 18.000 aves, algúns 

criadores puideron perder preto de 4.000 polos, co conseguinte impacto 

económico.  

 

No ano 2017 o volume comercial do sector galego do polo sumou 196.000 

toneladas. Isto supuxo unha facturación total de 400 millóns de euros. En termos 

de emprego, os 13 millóns de polos que se crían na comunidade dan traballo a 

5.000 persoas. Falamos, polo tanto, dunha industria moi importante no marco do 

campo galego.  

 

Manter unha explotación esixe unha inversión constante de capital, xa que non se 

trata só de abastecer de penso aos animais, senón que tamén hai que quentalos en 

inverno e refrescalos en verán para garantir o seu bo estado de saúde. Trátase dun 

asunto delicado e de moita importancia porque a temperatura corporal dun polo é 

xa de 40 grados e non conta cun “sistema de refrixeración” como o dos seres 
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humanos (que combatemos o calos suando). Os polos so liberan calor a través da 

boca.   

 

Así, as mortes dos animais supón un duro revés económico para as familias de 

criadores. Só na provincia de Ourense, a vaga de calor supuxo unhas perdas 

estimadas de máis de 150.000 millóns de euros.  

 

Co obxecto de evitar este tipo de acontecementos, o Real Decreto 692/2010 

establece as normas mínimas para a proteccións dos polos destinados á produción 

de carne. Esta norma é aplicable a tódalas granxas de produción de máis de 500 

polos e fixa uns requisitos xerais para tódalas explotacións e uns requisitos 

adicionais dependendo da densidade da cría.  

 

A norma establece, así mesmo, as condicións que deben reunir as explotacións 

(edificios, ventilación, iluminación, ruído), como deben criarse os animais 

(alimentación, limpeza, rexistros) e todo o relativo ao persoal ao coidado dos 

animais.  

 

A responsabilidade da morte de medio millón de polos non é dos granxeiros –

ningún criador ou criadora quere que os seus animais morran asfixiados–, é da 

consellería de Medio Rural que non se preocupou por facer cumprir o Real 

Decreto 692/2010. Se o tivera feito, a vaga de calor non tería tido as 

consecuencias funestas que agora lamentamos. O problema é estrutural e precisa 

solucións políticas.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 
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1. Que está facendo a Consellería de Medio Rural para garantir que se 

cumpre o Real Decreto 692/2010?  

2. Que axudas presta aos granxeiros e granxeiras para que poidan 

acondicionar as súas instalacións?  

3. Estaban correctamente acondicionadas antes da vaga de calor?  

4. Se o estaban, como é posible que sucedera o que sucedeu?  

5. Se non o estaban, por que a consellería non fixo nada ao respecto? 

6.  Que pensa facer para que algo semellante no se volva a repetir?  

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

   Antón Sánchez García 

   Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 16/01/2019 13:16:24 

 

Antón Sánchez García na data 16/01/2019 13:16:33 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez, Raúl Fernández Fernández, Luís Manuel Álvarez 

Martínez e Concepción Burgo López, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

O Concello de Allariz, situado en Ourense, ten unha das porcentaxes máis altas 

da provincia de Ourense de poboación menor de vinte anos, así como un alto 

número de nacementos, 38 no ano 2015, de maneira contraria á tendencia da 

maioría dos concellos de menos de 10 000 habitantes da provincia que sofren un 

grave problema demográfico. 

 

A pesares desta situación, dende o Grupo Socialista coñeciamos, a través dos pais 

e nais afectados, a resolución da Consellaría de Educación pola que se acorda 

reducir a dúas as liñas de escolarización previstas para o vindeiro curso 2018-

2019 no CEIP Padre Feijoo de Allariz no segundo ciclo de educación infantil. 

 

Esta decisión incumpre o establecido no artigo 4 a) da Orde do 12 de marzo de 

2013 que desenvolve o Decreto 254/2012, de 13 de decembro, polo que se regula 

a admisión do alumnado en centros docentes sostidos con fondos públicos que 

imparten as ensinanzas de segundo ciclo educación infantil, de educación 

primaria, de educación secundaria obrigatoria e de bacharelato reguladas na Lei 

orgánica 2/2006, de 3 de maio, de educación), no segundo ciclo de educación 

infantil e primaria o número de alumnos e alumnas que determinarán a unidade 

escolar é de 25. 

 

A día de hoxe constan matriculados e matriculadas 51 alumnas e alumnos e, polo 

tanto, excédese o baremo legalmente establecido na orde (sen contarmos aínda 

coas posibles matriculacións que se poidan producir en setembro e o longo do 

curso). 

 

Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Cales son os motivos polos que a Xunta de Galicia incumpre a ratio de 

alumnado en educación infantil no CEIP Padre Feijoo de Allariz (Ourense)? 

2. Considera a Xunta de Galicia que este incumprimento favorece o proceso de 

aprendizaxe do alumnado? 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

3. Que valoración fai a Xunta de Galicia das mobilizacións levadas a cabo nas 

pasadas semanas? 

4. Reuniuse o Goberno galego con este colectivo? 

5. En caso afirmativo, chegouse a algún tipo de acordo? 

6. Vai tomar a Xunta de Galicia algunha medida para corrixir esta situación? 

 

 

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

   Raúl Fernández Fernández 

   Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Concepción Burgo López 

      Deputadas e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noela Blanco Rodríguez na data 16/01/2019 09:55:12 

 

Raúl Fernández Fernández na data 16/01/2019 09:55:18 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez na data 16/01/2019 09:55:22 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 16/01/2019 09:55:28 
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 Á Mesa do Parlamento  
 
Jaime Castiñeira Broz, Martín Fernandez Prado, Marta Novoa Iglesias, MªJulia 
Rodríguez Barreira, Gonzalo Trénor López, Jacobo Moreira Ferro e Daniel Varela 
Suanzes-Carpegna, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara presentan, ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servicios.  
 
En decembro do 2017 a Consellería de Infraestruturas e Vivenda presentou 
públicamente o observatorio da Vivenda de Galicia (OVG), destinado a servir de apoio 
aos axentes públicos e privados que interveñen neste sector.  
 
Un espazo de intercambio de información, propostas e comunicación do sector.  
 
Por todo o exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan as seguintes 
preguntas:  
 
1. Que traballos desenvolve ou vai desenvolver o Observatorio da Vivenda de Galicia e 
de que maneira os resultados se poñerán á disposición dos cidadáns de Galicia?  
 
2. Cal é a composición do Observatorio de Vivenda de Galicia?  
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2.019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Jaime Castiñeira Broz na data 16/01/2019 13:40:37 

 
Martín Fernández Prado na data 16/01/2019 13:40:47 

 
Marta Novoa Iglesias na data 16/01/2019 13:41:01 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 16/01/2019 13:41:15 

 
Gonzalo Trenor López na data 16/01/2019 13:44:12 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 16/01/2019 13:44:23 
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Daniel Luis Varela Suanzes-Carpegna na data 16/01/2019 13:44:40 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-B

sy
S

y2
0t

x-
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142404

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-BsySy20tx-6


X lexislatura. Número 419. 25 de xaneiro de 2019 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

142405

ESTRUTURA DO BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

1. PROCEDEMENTOS PARLAMENTARIOS 
1.1. PROCEDEMENTOS DE NATUREZA NORMATIVA

1.1.1. NORMAS APROBADAS 
1.1.2. PROPOSTAS DE NORMAS

1.2. PROCEDEMENTOS ESPECIAIS DE CARÁCTER INSTITUCIONAL
1.2.1. INVESTIDURA
1.2.2. MOCIÓN DE CENSURA
1.2.3. CUESTIÓN DE CONFIANZA

1.3. PROCEDEMENTOS DE CONTROL E IMPULSO
1.3.1. CONTROL SOBRE AS DISPOSICIÓNS DA XUNTA CON FORZA DE LEI   
1.3.2. COMUNICACIÓNS DA XUNTA DE GALICIA
1.3.3. EXAME DE PROGRAMAS E PLANS
1.3.4. ACORDOS, RESOLUCIÓNS OU PROPOSTAS DE COMISIÓNS ESPECIAIS OU DE INVESTIGACIÓN
1.3.5. MOCIÓNS
1.3.6. PROPOSICIÓNS NON DE LEI
1.3.7. OUTRAS PROPOSTAS DE RESOLUCIÓN E ACORDOS
1.3.8. PROCEDEMENTOS DE CONTROL ECONÓMICO E ORZAMENTARIO

1.4. PROCEDEMENTOS DE INFORMACIÓN
1.4.1. INFORMACIÓNS REMITIDAS POLA XUNTA DE GALICIA
1.4.2. SOLICITUDES DE COMPARECENCIA 
1.4.3. INTERPELACIÓNS
1.4.4. PREGUNTAS
1.4.5. RESPOSTAS A PREGUNTAS
1.4.6. SOLICITUDES DE DATOS, INFORMES E DOCUMENTOS DE DEPUTADOS E DE COMISIÓNS
1.4.7. RECONVERSIÓNS POR FINALIZACIÓN DO PERÍODO DE SESIÓNS

1.5. PROCEDEMENTOS RELATIVOS A OUTRAS INSTITUCIÓNS E ÓRGANOS
1.6. PROCEDEMENTOS DE ELECCIÓN, DESIGNACIÓN E PROPOSTA DE NOMEAMENTO
1.7. PROCEDEMENTOS RELATIVOS AO DEREITO DE PETICIÓN

2. ELECCIÓN E COMPOSICIÓN DO PARLAMENTO, RÉXIME E GOBERNO
INTERIOR, ORGANIZACIÓN E FUNCIONAMENTO
2.1. ELECCIÓN DO PARLAMENTO
2.2. COMPOSICIÓN DO PARLAMENTO E DOS SEUS ÓRGANOS
2.3. RÉXIME E GOBERNO INTERIOR
2.4. ORGANIZACIÓN E FUNCIONAMENTO DO PARLAMENTO

3. ADMINISTRACIÓN DO PARLAMENTO DE GALICIA

4. INFORMACIÓNS E CORRECCIÓNS DE ERROS
4.1. INFORMACIÓNS

4.2. CORRECCIÓNS DE ERROS



BOLETÍN OFICIAL DO 
PARLAMENTO DE GALICIA

Edición e subscricións: 
Servizo de Publicacións do Parlamento de Galicia. Hórreo, 63. 15702. Santiago de Compostela. 
Telf. 981 55 13 00. Fax. 981 55 14 25 
Dep. Leg. C-155-1982. ISSN 1133-2727 




